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روزنامه صبح ایران

ابهامات و تنش های روانی والدین و دانش آموزان همچنان باقی است

حذف کنکور با اما و اگر های بسیار

رئیس هیات مدیره کانون عالی شوراهای اسلامی کارتاکید کرد

لزوم تعیین دستمزد براساسِ »خط فقرِ واقعی«

آیت الله آملی لاریجانی در جلسه مسئولان عالی قضایی تاکید کرد

برخورد به اشد وجه 
با قاچاق کالاهای اساسی
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رئیس قوه قضاییه به دادستانهای سراسر کشور دستور داد که باقاچاق کالاهای اساسی از جمله قاچاق دام به اشد وجه 
برخورد قانونی کنند و اجازه ندهند برخی افراد در این برهه دشوار به دنبال سودجویی باشند.آیت الله آملی لاریجانی 
در جلسه مسئولان عالی قضایی، پیشاپیش فرارسیدن ایام الله دهه فجر را تبریک گفت و تصریح کرد: دهه فجر، نماد 
استقامت و مقاومت ملت بزرگ ایران در برابر ظلم و سلطه جهانی است؛ مقاومتی که در طول 4 دهه گذشته استمرار 

داشته است. جمهوری اسلامی توانست مدل جدیدی از مردمسالاری را به جهان عرضه کند و ...

یک نماینده اصولگرای مجلس شورای اسلامی گفت: چرا در جامعه 
انقلابی ایران و یادگار امام که با سکان داری رهبری اداره می شود 
دلواپس و برانداز به هدف واحد و یکسان رسیده اند؟ این خطای بزرگ 
و استراتژیک است که جامعه ما را تهدید می کند.جهانبخش محبی 
نیا در جلسه علنی دیروز مجلس شورای اسلامی در توضیح سوالش 
از وزیر امور خارجه درباره مجموعه اقدامات دیپلماتیک جهت رفع 

تهدید بین المللی در منطقه و سطح جهانی، در این باره اظهار کرد...

معاون سیاسی وزیر کشور در دوران اصلاحات تصریح کرد:احزاب 
زمانی جایگاهشان در جامعه مشخص می شود که از نظر قانونی 
نسبت سازمانی و حقوقی با قانون انتخابات داشته باشند.مرتضی 
مبلغ، با تاکید بر اینکه احزاب در ایران همیشه با فراز و نشیب های 
زیادی مواجه بوده اند و هیچگاه امکان این را نداشته اند که به عنوان 
یک سازمان مؤثر در تراز یک نظام مردم سالار فعالیت و اعتماد 

مردم را جلب کنند، گفت: این اتفاق دلایل متعددی دارد...

جهانبخش محبی نیا:

 دلواپسان و برانداز 
یک هدف را دنبال می کنند

مرتضی مبلغ :

احزاب کشور هیچگاه اعتماد 
مردم را جلب نکرده اند
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پایان رویای یک ملت

ولادت امام موسی کاظم )ع( را تبریک می گوئیم

محمدجواد ظریف :

ژاپن 3 - ایران صفر؛

آقای ترامپ باید برجام را ترکمانچای بنامد نه شما!!!

برجام توانست آمریکا را
 در دنیا منزوی کند

معاون غذا و داروی دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: حدود یک سوم عطاری های قم مجوز 
فعالیت ندارند و مردم باید در مراجعه به این مراکز نسبت به دریافت داروهای گیاهی احیاط کنند.
ابوالفضل نیک آزما با بیان این که حدود 400 عطاری در سطح شهر فعالیت می  کنند، افزود: 
با وجود این که صاحبان عطاری اطلاعات علمی و فنی در مسائل مربوط به درمان ندارند، ولی 
مراجعه های زیاد مردم باعث می شود عطاری ها وارد این حوزه شده و ادعای درمان بیماری ها 
را داشته باشند.وی با اشاره به برخی تخلف های گزارش شده در عطاری  ها، ادامه داد: در حالی 
که وظیفه عطاری ها فقط عرضه گیاهان دارویی خام و فراوری نشده می باشد و اجازه هیچ اقدام 
درمانی ندارند، اما در بازرسی ها، مشاهده شده که برخی از این واحدهای صنفی علاوه بر دخالت 

در درمان، اقدام به فروش داروهای شیمیایی و حتی داروهای مخدر نیز می  کنند...

رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان قم گفت: به مناسبت دهه فجر و چهلمین سالگرد 
پیروزی انقلاب اسلامی، 32 طرح کشاورزی با اعتباری بیش از 121 میلیارد تومان و ایجاد اشتغال 
برای 471 تن در این استان به بهره برداری می رسد. محمد رضا طلایی روز دوشنبه در گفت و گو 
با خبرنگاران بیان کرد: این طرح های در بخش بهبود تولیدات دامی، آب و خاک، بهبود تولیدات 
گیاهی، شیلات و امور آبزیان و مدیریت صنایع می باشد.وی افزود: آیین بهره برداری از این طرح 
ها و تقدیر از برگزیدگان حوزه کشاورزی قم در سطح ملی و استانی روز بیست و چهارم بهمن 
ماه جاری به صورت همزمان برگزار می شود.وی ادامه داد: اعتبارات هزینه شده در این 32 طرح 
از محل دولتی، تسهیلات بانکی و آورده متقاضیان تامین شده است و می تواند نقش مهمی در 

توسعه اقتصادی استان داشته باشد...

معاون دانشگاه علوم پزشکی قم:

یک سوم عطاری های قم 
مجوز فعالیت ندارند

رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان قم:

32 طرح کشاورزی در قم
 افتتاح می شود 
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عکس: سمیرا شریعتمداری
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نقد سیاسی چگونه باید باشد؟
نقد و فرهنگ ابراز و مواجهه با آن از مسائلی است که 
به نظر می رسد هنوز در مسیر تکامل خود در سطح جامعه 
و حتی الگوهای رفتاری ما به درجه مطلوبی نه به لحاظ 
کارکرد و نه به لحاظ اثربخشی نرسیده است .در مواقع روبه 
رو شدن با  انتقاد معمولا با جمله ای روبه رو می شویم که در 

درون آن نوعی تخطئه و بی اعتنایی به منتقد دیده می شود. "نقد شما سازنده نیست" 
این جمله را زیاد شنیده ایم و معنی آن این است که نقد شما جوری باید بیان و ابراز شود 
که جایگاه من محکم تر و مطمئن تر شود.این نوع تلقی از نقد که تحت عنوان جعلی نقد 
سازنده معرفی می شود در نهایت به بی خاصیت سازی نقد و بی اثر شدن منتقد منجر 
می شود.طبعا کارکرد اصلی نقد اصلاح  و حتی تغییر یک ساختار ناقص و ناکارا است نه 
بزک کردن آن به عبارتی وظیفه منتقد در مواقع بحرانی و در مواجه با روندهای بحران زا 
انگشت گذاشتن بر نقاط ضعف مشخص و روشنی است که اگر درمان نشود دستاوردهای 
مثبت را هم با خود به نابودی می کشاند. سلاح و مکانیزم دیگری که در روبه رو شدن با 
نقد به کار گرفته می شود در خواست بیان هم زمان نکات منفی و مثبت یک عملکرد یا 
مجموعه است، گویی در این رویکرد منتقد وظیفه و کارکرد او در  مجیزگویی و مداحی 
خلاصه می شود.اگر اقدام مثبتی صورت گرفته وظیفه روابط عمومی هاست که آن را بیان 
کنند، قرار نیست منتقد بلندگو و تریبون دفاع از حوزه ها و زمینه هایی شود که در معرض 
نقد او قرار دارند. منتقدی که نکات مثبت را بیان کند، هر چه باشد منتقد نیست! طبیعتا 
اگر کسی یا نهادی وظیفه ای را که بر حسب قانون به او محول شده انجام دهد، کاری 
خارق العاده نکرده است. وظیفه منتقد بیان و شرح این وظایف نیست بلکه اتفاقا تکلیف 
او بیان نقاط ضعف و کاستی های موجود در فرآیند و شکل انجام امور است.حربه دیگری 
که در مواجه شدن با نقد استفاده می شود درخواست راهکار از نقدکننده است در حالی 
که نقد در متن خود برخوردار از راهکار هم هست و درخواست راهکار از منتقد نوعی فرار 
به جلو و طفره رفتن از پذیرش نقد است. مثلا وقتی می گوییم  نزاع سیاسی قابل قبول 
نیست، دیگر نمی توان متوقع بودکه در کنار این گزاره، راهکار هم ارائه شود. به روشنی 
مشخص است این ابزارها و حربه ها در مواجه با نقد بیان روشن  نپذیرفتن وجود مسئله 
یا بحران در سیستم و ساختار است و یا اینکه منتقد را رقیب یا نیروی رقبا برای کنار 
زدن و حذف ساختار تحت مدیریت مدیر یا فرد انتقاد شونده می دانند. منتقد نه دشمن 
که دوست است و باید نقد را موهبتی برای تداوم مدیریت ها و منتقد را در زمره دوستان 
همدل، همراه و دلسوز محسوب کرد که انگیزه او ناشی از درد و تعلق خاطر است و اصلاح 
روندها و رفتارهای غلط را هدف خود قرار داده است نه انهدام دستاوردهای مثبت را.در 
کلام مولای متقیان و در شیوه برخورد ایشان با نقد، مواردی بی شمار در طول تاریخ وجود 
دارد که مشخص می کند نقد تا چه اندازه برای اصلاح می تواند موثر باشد، آنجا که علی 
)ع( می فرماید: »احََبُّ اخوانی الیَّ مَن اهَدی الیُّ عیوبی؛ محبوب ترین برادران دینی ام، نزد 

من کسی است که عیب مرا با بازگو کردن آن به من هدیه کند.«

ضرورت حمایت از شفافیت 
 روزهایی  سخت بر مجمع تشخیص مصلحت نظام 
گذشت. مخالفان تصویب »کنوانسیون مبارزه با پولشویی« 
یا همان پالرمو حسابی دست به کار شدند تا پالرمو به 
تصویب مجمع نرسد.خطبه های برخی نماز جمعه ها بسیار 
تند بود. در قم و تهران، تجمع هایی علیه این کنوانسیون راه 

افتاد. به اعضای مجمع پیامک های تهدید آمیز ارسال شد. همه این رفتارها نشان می دهد 
که مجمع تشخیص چه روزهای سختی را سپری می کند و در چه پیچ تندی قرار گرفته 
است.موافقان می گویند تصویب نکردن پالرمو به ضرر کشور است و تحریم ها را بیشتر 
می کند و مخالفان می گویند تصویب اش کمر اقتصاد کشور را خواهد شکست.اعضای 
مجمع هم حاضر نیستند در این شرایط به صورت واضح نظر خود را در مورد پالرمو اعلام 
کنند. آنها می خواهند در سکوت کار خود را پیش ببرند و در نهایت رای خود را در این 
مورد اعلام کنند.به نظر می رسد حالا که مخالفان و موافقان این کنوانسیون در برابر هم 
صف کشیده اند و منتظر نظر مجمع هستند، خوب می شد جلسه مهم مجمع در پالرمو 
با حضور اهالی رسانه برگزار شود و مردم هم در جریان مذاکرات قرار بگیرند.در اصل ۶۹ 
قانون اساسی آمده است: »مذاکرات مجلس شورای اسلامی باید علنی باشد و گزارش 
کامل آن از طریق رادیو و روزنامه رسمی برای اطلاع عموم منتشر شود  «حالا که مجمع 
تشخیص مصلحت نظام دارد کار پارلمان را انجام می دهد و تقریبا کار مجلس سنا را 
انجام می دهد، می شود بر اساس این اصل قانون اساسی مذاکرات مجمع از رسانه های 
عمومی پخش شود.حالا که جامعه نسبت به این موضوع حساس است، بهتر است از 
متن مذاکرات مجمع هم آگاه باشد. چه اشکالی دارد که موافقان و مخالفان این لایحه، 
در حضور مردم حرف های خود را بزنند تا جامعه بفهمد چه کسی در مجمع موافق و چه 
کسی مخالف است.هر دو طرف به صورت شجاعانه حرف های خود را بزنند و از دلایل 
خود سخن بگویند. در این میان مردم هم قضاوت خواهند کرد که  چه کسی راست 
می گوید و چه کسی به دنبال اهداف سیاسی خود است.پخش مذاکرات کمیسیون امنیت 
ملی در مورد برجام، نمونه خوب این ماجراست. مردم به خوبی هم حرف های موافقان 
برجام را شنیدند هم حرف های مخالفان را.فضای سیاسی ایران در این سال های آنقدر 
پیچیده شده است که بهترین راه شفافیت است. باید از شفافیت در هر زمینه ای حمایت 
کنیم. الان از مذاکرات پشت درهای بسته فقط حرف های ضدونقیض شنیده می شود و 
هیچ یک از اعضای مجمع حاضر نیستند اطلاعات شفافی در مورد جو مجمع و نظرات 
ارائه دهند.مردم باید بدانند نمایندگان جریان های سیاسی در مجمع در مورد آینده اقتصاد 
کشور چه تصمیمی می گیرند. مردم باید بدانند در صورت بروز مشکلات یقه چه کسی 
را بگیرند.کسانی که در نهادهای تصمیم گیر در مورد آینده کشور و زندگی مردم نظر 
می دهند باید به صورت شفاف رای خود را در اختیار مردم قرار بدهند تا جامعه در جریان 
امور قرار بگیرد.به نظر می رسد قدرت پیامک، این روزها بیشتر از قدرت منطق است و باید 

جلوی این رویه را با شفافیت گرفت.

جهان با طالبانِ
 سیاسی مواجه است! 

 گفت وگوی طالبان با طرف آمریکایی را باید یک مذاکره 
بسیار پیچیده دانست که فکر نمی کنم به این زودی بتوانیم 
خروجی مثبت آن را لمس کنیم. این مذاکرات در ابتدا 

بحث خروج آمریکا از افغانستان را در دستور کار قرار داده است و در مرحله دوم، قرار بر 
این است تا بحث پیوند آنها با حاکمیت افغانستان مورد گفت وگو قرار بگیرد. به گونه ای که 
طالبان از قدیم الایام تاکنون به این نکته تاکید داشته اند که ایالات متحده باید از خاک 
افغانستان خارج شود و پس از آن در مورد مسائل دیگر بحث و تبادل نظر شود.در این 
میان »زلمی خلیل زاد« به عنوان نماینده ویژه ایالات متحده در پرونده صلح افغانستان 
بارها اعلام کرده است که مذاکرات در سطوح و اشکال مختلف تا حصول نتیجه ادامه 
خواهد داشت و این نشان از عزم جدی دولت فعلی آمریکا برای به نتیجه رسیدن این 
پرونده دارد. عزم جدی آمریکا از خستگی آنها طی ۱۷ سال اخیر نشات می گیرد و به 
نوعی آنها به دنبال فرار آبرومند از افغانستان هستند. باید این نکته را بپذیریم که ایالات 
متحده طی چند سال حضور خود در افغانستان، هزینه های بسیار زیادی را متحمل 
شده و البته شمار زیادی از نیروهای آنها توسط طالبان کشته شدند. این بدان معناست 
که واشنگتن برای آرام سازی نسبی در پرونده افغانستان به دنبال طراحی یک فرآیند 
کم هزینه با بُرد سیاسی و میدانی معقول برای خود است.مساله اصلی دیگر این است 
که طالبان طی چند سال اخیر بسیار قدرتمندتر از گذشته وارد عرصه سیاسی و میدانی 
افغانستان شده است. هفته ای نیست که ما اخبار مربوط به حملات و عملیات های آنها 
علیه نیروهای دولتی را نشنویم و این روند حاکی از قدرت گرفتن طالبان در در عرصه 
نظامی و میدانی افغانستان دارد. اما در عرصه سیاسی اینکه این جریان نمایندگانی را پس 
از ۱۷ سال برای مذاکره با آمریکا به اقصی نقاط دنیا اعزام می کند، دقیقاً گویای این است 
که دنیا با »طالبانِ سیاسی« روبه رو شده است، نه طالبان سال ۲۰۰۱ میلادی که آمریکا 

آنها را هدف قرار می داد.

سرلشگر صفوی: 

راهبرد تهاجمی را در برابر 
تهدیدات دشمن بررسی می کنیم 

دستیار ویژه فرمانده معظم کل قوا تاکید کرد: از این به بعد اگر دشمن برای ما 
مزاحمت هایی ایجاد کند، راهبرد تهاجم را نیز بررسی خواهیم کرد. 

سردار سرلشگر پاسدار 'سید یحیی اظهارداشت: جمهوری اسلامی ایران از مولفه های 
ارزشمندی همچون جغرافیا و نفوذ در منطقه برخوردار است.دستیار ویژه فرمانده معظم 
کل قوا عنوان کرد: باید مولفه های قدرت ملی کشور از جمله رهبری های ولی فقیه، 
جمعیت، ظرفیت نخبگان و قوانین را برای دفاع همه جانبه از کشور و ملت عزیز در مقابل 

تهدیدات به کار می گیربم.
سرلشگر صفوی با اشاره به اینکه دشمنان ما تهدیدات ترکیبی را در پیش گرفته اند، 
گفت: اگر بخواهیم مثالی از تهدید ترکیبی بزنیم، همین اتفاقی که در ونزوئلا رخ داده 

است، نمونه ای از تهدید ترکیبی محسوب می شود.

سخنگوی کمیسیون تلفیق؛

قیمت بنزین در سال 98 افزایش نمی یابد
سخنگوی کمیسیون تلفیق بودجه گفت: بنابر تبصره ۱4، در سال ۹8 هیچ تغییری 

در قیمت و نحوه توزیع حامل های انرژی صورت نخواهد گرفت.
محمد مهدی مفتح روز دوشنبه در جمع خبرنگاران افزود: کمیسیون تلفیق جلسه 
بعداز ظهر روزیکشنبه  و صبح دیروز را به دلیل اهمیت تبصره ۱4که قیمت های حامل 
های انرژی ، یارانه و مباحث دیگر در آن مطرح است، به این تبصره پرداخت.مفتح تصریح 
کرد: کمیسیون تلفیق مصوب کرد که قیمت حامل های انرژی اعم از بنزین، نفت و گاز 
و ... نه در قیمت و نه در نحوه توزیع هیچ تغییری نسبت به سال ۹۷ نداشته باشد.وی با 
تاکید بر اهمیت تبصره ۱4 گفت: عمده مواردی که در لایحه دولت آمده بود، تصویب 
شد؛ تغییرات مختصری در آن انجام گرفت که برخی از آنها تاثیرات قابل توجهی از نظر 
میزان تاثیر گذاری به ویژه در اقشار محروم جامعه دارد.سخنگوی کمیسیون تلفیق گفت: 
در ردیف هایی از جدول تبصره ۱4، در قسمت هزینه ها و پرداخت یارانه ها، کمک هایی 
برای آموزش و پرورش و مدارس در نظر گرفته شده است از جمله ۶۰ میلیارد تومان 
برای کمک به هزینه گاز مصرفی مدارس در اختیار آموزش و پرورش قرار خواهد گرفت، 
3۰ میلیارد تومان برای کمک به هزینه برق مدارس و همچنین ۱۰ میلیارد تومان برای 
کمک به هزینه های آب مدارس در اختیار آموزش و پرورش قرار خواهد گرفت.مفتح 
افزود: هزینه های منابعی که دولت برای کاهش فقر مطلق خانوارها به میزان ۷ هزار 
میلیارد تومان تعیین کرده بود؛ در کمیسیون تلفیق به هفتاد ویک هزار و 4۰۰ میلیارد 
تومان افزایش یافت؛ به این ترتیب دریافتی تمامی خانوار های تحت پوشش کمیته امداد 
و سازمان بهزیستی به میزان ۲۰ درصد نسبت به سال ۹۷، افزایش پیدا کرد.وی گفت: 
همانگونه که دولت پیش بینی کرده بود؛ یارانه نان و خرید تضمینی گندم به میزان ۶ 
هزار و ۱۰۰ میلیارد تومان تعیین شد .مفتح افزود: سهم بیمه دولت برای اقشار خاص از 
جمله رانندگان حمل و نقل درون شهری و برون شهری و ۲۰ درصد افزایش کمکی که 
رزمندگان معسر باید پرداخت می شد، در تبصره ۱4 و بخش یارانه ها افزایش یافت؛ علاوه 
بر اینکه ۲۰درصد به دریافتی رزمندگان معسر از این محل اضافه می شود، سازمان بیمه 
خدمات درمانی نیروهای مسلح مکلف شد که به آنها دفترچه بیمه بدهد تا آنها از خدمات 
بیمه از طریق آن دفترچه استفاده کنند.وی ادامه داد: در خصوص نحوه توزیع فرآورده 
های نفتی مثل بنزین، گازوئیل و گاز مصرفی خانوار، هیچ تغییری در قیمت و نحوه توزیع 

نسبت به سال ۹۷ داده نشده است.
 

سخنگوی ارشد نیروهای مسلح:

در عرصه موشکی 
بر اساس نیاز کشور عمل می کنیم

سخنگوی ارشد نیروهای مسلح جمهوری اسلامی ایران با بیان اینکه به کسی اجازه 
دخالت در زمینه توان دفاعی خود را نمی دهیم، گفت: بر اساس نیاز کشور در عرصه 

موشکی عمل خواهیم کرد.
سردار سرتیپ پاسدار ابوالفضل شکارچی گفت: آنها در این زمینه حرف های زیادی 
می زنند. به کسی اجازه دخالت در زمینه توان دفاعی خود را نمی دهیم.وی افزود: هیچ 
کس حق ندارد علیه نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران اظهار نظر کند؛ تمامی نظام با 
موضع گیری های وزارت امورخارجه در قبال فرانسه یکصدا هستند و از آن حمایت می 
کنند.سردار شکارچی به نمایش بخشی از دستاوردهای نیروهای مسلح در دهه فجر اشاره 
کرد و گفت: در نمایشگاه های پیش رو بخشی از دستاوردها دفاعی کشور نیز رونمایی 
خواهند شد.وی تصریح کرد: در صورتی که جمهوری اسلامی ایران مورد تهدید و یا 
تعرض قرار گیرد، بدون شک جواب نیروهای مسلح کشور خرد کننده خواهد بود.وزارت 
خارجه فرانسه پیشتر هم برنامه موشکی ایران را ناسازگار با قطعنامه ۲۲3۱ شورای امنیت 
سازمان ملل متحد خوانده بود.این در شرایطی است که قطعنامه ۲۲3۱ شورا امنیت 
سازمان ملل که پیرو برجام به تصویب رسید و تمامی قطعنامه های ضد ایرانی قبلی را 
لغو کرد، هیچ گونه منعی برای فعالیت  های موشکی و فضایی ایران در نظر نگرفته است.

پس از اظهارنظر مقامات فرانسوی در رابطه با توان موشکی ایران، سخنگوی وزارت امور 
خارجه نسبت به این صحبت ها واکنش نشان داد و با تاکید براینکه توان موشکی ایران 
قابل مذاکره نیست، گفت: قابلیت های موشکی ایران بخشی از توان مشروع دفاعی و 
ضامن امنیت ملی جمهوری اسلامی ایران است که بر دکترین بازدارندگی استوار است.

بهرام قاسمی افزود: جمهوری اسلامی ایران همواره خواستار تحکیم صلح و ثبات در 
منطقه بوده است و فروش انبوه سلاح های پیچیده و تهاجمی از سوی آمریکا و برخی 
کشورهای اروپایی از جمله فرانسه را عامل برهم خوردن ثبات و توازن منطقه می داند.

سخنگوی وزارت امور خارجه تهدید به اعمال تحریم های جدید موشکی از سوی وزیر 
خارجه فرانسه را خلاف روح حاکم بر گفت وگوهای سیاسی و همکاری های دو کشور 
دانست و تاکید کرد هرگونه تحریم جدید از سوی کشورهای اروپایی منجر به تجدیدنظر 

ایران در نحوه تعاملات خود با این کشورها خواهد شد.

یک عضو کمیسیون ملی و سیاست خارجی:

راه اندازی SPV نشان دهنده ضعف آمریکا است
یک عضو کمیسیون ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی، گفت که 
راه اندازی SPV نشان دهنده شکست آمریکا و اقتدار ایران در برقراری تعامل با دنیا است.

مسعود گودرزی با اشاره به قول اروپایی ها برای راه اندازی سامانه نهادهای واسط مالی 
)SPV(، اظهار کرد: اروپایی ها قول داده اند که SPV را در آینده ای نزدیک راه اندازی کنند. 
این یعنی اروپایی ها در مسیر همکاری قرار دارند. البته باید دید که چقدر آنها به وعده شان 
عمل می کنند چون نتیجه این اقدام ضعف آمریکا در برجام خواهد بود.وی ادامه  داد: البته 
خروج آمریکا از برجام اثراتی را بر جای گذاشت، ولی ایجاد کانال های مالی از سوی اروپا 
می تواند جلوی این اثرات را بگیرد، قطعاً با SPV می توان ارتباطات مالی را برقرار کرد ولی 
باید دید در عمل چه اتفاقی رخ می دهد.این عضو کمیسیون ملی و سیاست خارجی 
مجلس شورای اسلامی، در بخش دیگری از صحبت های خود، خاطرنشان کرد: راه اندازی 
SPV نشان دهنده آن است که اروپا دیگر تبعیت محض از آمریکا نمی کند و برای خود 
در حوزه های اقتصادی و سیاسی برنامه دارد و در چارچوب منافع خود حرکت می کند. از 
آن سو نیز جمهوری اسلامی ایران با پایبندی به تعهداتش نشان داد که در مسیر تعامل 
با دنیا قرار دارد و به دنبال همکاری چند جانبه بوده است.گودرزی در پایان تاکید کرد: 

راه اندازی SPV نشان دهنده ضعف آمریکا و اقتدار ایران خواهد بود.

 معاون اول رئیس جمهور تاکید کرد 

ضرورت اتصال بوشهر به شبکه ریلی
 معاون اول رئیس جمهور تاکید کرد :اتصال بوشهر به عنوان پایتخت انرژی کشور به 
شبکه ریلی ضروری استجهانگیری صبح دیروز در جلسه شورای اقتصاد با اشاره به اهمیت 
استفاده از ظرفیت و توانمندی شرکت های داخلی در ساخت و تجهیز طرح ها و پروژه 
های ملی و استانی گفت: خوشبختانه در سال های اخیر در زمینه تأمین واگن های مورد 
نیاز خطوط حمل و نقل شهری شرکت های داخلی از جمله شرکت های دانش بنیان 
به خوبی فعال شده اند و این حرکت باید در طرح هایی نظیر تجهیز و راه اندازی خطوط 
جدید مترو در شهرهای مختلف به ویژه خط شش متروی تهران ادامه یابد. معاون اول 
رئیس جمهور همچنین با اشاره به اهمیت اتصال استان بوشهر و منطقه عسلویه به عنوان 
پایتخت انرژی کشور به شبکه ریلی اظهار داشت: بوشهر یکی از مهم ترین مراکز اقتصادی، 
تاریخی و سیاسی کشور است و باید هر چه سریعتر اقدامات لازم برای تکمیل زیرساخت 
ها در استان نظیر اتصال به شبکه ریلی انجام شود. در این جلسه که وزرای اقتصاد، جهاد 
کشاورزی و نیرو و معاون رئیس جمهور و رئیس سازمان برنامه و بودجه و معاون علمی و 
فناوری رئیس جمهور حضور داشتند شورا با اصلاح مصوبه پیشین خود برای خط شش 
متروی تهران، اصلاح مصوبه احداث راه آهن شیراز به بوشهر، احداث مجتمع کت کراکر 
واحدهای شرکت پالایش نفت آبادان و نیز انتشار اوراق مشارکت 3۶۰ میلیارد تومانی 

برای خط لوله بندرعباس - سیرجان - رفسنجان موافقت کرد.

وزیر ارتباطات:

هیچ  امر حاکمیتی بر انسداد 
اینستاگرام ابلاغ نشده است

وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات در پاسخ به اظهارات یکی از نمایندگان مجلس 
شورای اسلامی در مورد فیلتر اینستاگرام براساس تصمیم حاکمیت، گفت: هیچ 'امر 

حاکمیتی'بر انسداد اینستاگرام به دولت ابلاغ نشده است.
آذری جهرمی روز دوشنبه در حساب کاربری اش در توییتر نوشت: نظر یک نهاد، 
نظر 'حاکمیت' نیست. هیچ 'امر حاکمیتی' بر انسداد اینستاگرام به دولت ابلاغ نشده است. 
در مجلس، به آقای کریمی قدوسی عرض کردم که چه نهادی برای اولین بار نسخه های 
فارسی را طرح و حمایت کرد و ما نقشی نداریم، نمیدانم چرا این سخنان را فیلتر کرده اند.

 این توییت پاسخ وزیر ارتباطات به صحبت های جواد کریمی قدوسی نماینده مردم 
مشهد و کلات در مجلس شورای اسلامی است که در گفت و گو با خانه ملت اظهار داشته 
است: آذری جهرمی به من گفت اینستاگرام را به زودی فیلتر می کنیم. فیلتر اینستاگرام 
تصمیم حاکمیت است و وزیر ارتباطات به خود من گفت به زودی انجامش می دهم.

کریمی قدوسی همچنین گفت: علت فیلتر نشدن اینستاگرام تاکنون، دفاع رییس 
جمهوری از این شبکه اجتماعی است و در این زمینه بین جهرمی و روحانی اختلاف نظر 
وجود دارد.هر روزی که در اجرای این تصمیمات نظام سهل انگاری شود، از سیئات است.

دادستانهای  به  قضاییه  قوه  رئیس 
باقاچاق  که  داد  دستور  کشور  سراسر 
کالاهای اساسی از جمله قاچاق دام به اشد 
وجه برخورد قانونی کنند و اجازه ندهند 
برخی افراد در این برهه دشوار به دنبال 

سودجویی باشند.
جلسه  در  لاریجانی  آملی  الله  آیت 
پیشاپیش  قضایی،  عالی  مسئولان 
فرارسیدن ایام الله دهه فجر را تبریک 
نماد  فجر،  دهه  کرد:  تصریح  و  گفت 
استقامت و مقاومت ملت بزرگ ایران در 
برابر ظلم و سلطه جهانی است؛ مقاومتی 
که در طول 4 دهه گذشته استمرار داشته 
مدل  توانست  اسلامی  است. جمهوری 
جدیدی از مردمسالاری را به جهان عرضه 
کند و استقامت برخاسته از ایمان انقلابی 
و ارزش های الهی نیز مسیر تکامل را 
برای مردم ما باز کرد.رئیس قوه قضاییه، 
رکن همه  را  و خودباوری  خودشناسی 
پیشرفتها دانست و ادامه داد: هر جا مردم 
قله های  توانستند  باور کردند،  را  خود 
پیشرفت و افتخار را فتح کنند. امروز نیز 
جمهوری اسلامی مقاوم تر و توانمندتر 
از هر زمان دیگر در صحنه حضور دارد و 
مردم ما مشکلات و تحریمها را به فرصت 
تبدیل کرده اند؛ چنانکه بر اثر تحریمها 
و فشارها، جوانان ایران به تکاپو و جهاد 
بدون  را  مشکلات  توانستند  و  افتادند 

وابستگی به کشورهای بیگانه حل کنند.
آیت الله آملی لاریجانی این امر را از 
نعمات بزرگ الهی دانست و با تاکید بر 
اینکه »جامعه صبور و اهل استقامت قطعا 
پیروز است«، افزود: امروز باید همان مسیر 
و منش یعنی خودباوری و استقامت را 
ادامه دهیم. دشمنان جمهوری اسلامی و 
سلطه گران عوض نشده اند بلکه راههای 
جدیدی را برای وارد آوردن فشار به مردم 
اهداف خود  به  البته  اند.  آموخته  ایران 
دست نخواهند یافت زیرا مردم ما ایستاده 

اند و موانع را پشت سر خواهند گذاشت.
رئیس قوه قضاییه با بیان اینکه آمریکا 
و اذناب اروپایی آن تصور می کنند ملت 
ایران با این فشارها و تهدیدها تسلیم می 
شود، اظهار کرد: مردم ایران در طول چهل 

سال گذشته آبدیده شده اند. امیدواریم به 
فضل الهی بتوانیم با خودباوری و استقلال، 
و  کنیم  طی  را   خود  پیشرفت  مسیر 
انقلاب اسلامی تا ظهور حضرت مهدی 
)عج( به روند تکاملی خود ادامه دهد و 
آنچه از اهداف و ارزشهای الهی مدنظر 

داشته، محقق شود.
* کودتا در ونزوئلا، ماهیت واقعی 

آمریکا و اروپا را نشان داد
با  ادامه  الله آملی لاریجانی در  آیت 
اشاره به حوادث اخیر ونزوئلا تصریح کرد: 
آنچه در قالب یک کودتای آمریکایی در 
ونزوئلا رخ داد، حادثه جدیدی نبود؛ منتها 
انسان از منش غربیها تعجب می کند که 
با آن همه ادعای حقوق بشر و دموکراسی، 
اینگونه در امور داخلی یک کشور دخالت 
می کنند. گرچه این کودتا ناکام ماند اما 
تجربه ای شد برای ملتها که ماهیت واقعی 

آمریکا و اروپا را بیش از پیش بشناسند.
هنوز  داد:  ادامه  قضاییه  قوه  رئیس 
کودتا صورت نگرفته، آمریکا کودتاچیان 
را به رسمیت شناخت و با روانه ساختن 
آشوب  به  را  کشور  یک  دلار،  میلیونها 
کشید تا منابع انسانی و ثروتهای آن نابود 
شود. در یمن، میلیونها انسان را تحت 
فشار قرار دادند و هزاران هزار انسان را 
با گرسنگی روبرو کردند اما برایشان مهم 
نیست زیرا حقوق بشر از نگاه آنها صرفا 

متعلق به شهروندان اروپا و آمریکاست.
اشاره  با  لاریجانی  آملی  الله  آیت 
در  کودتا  برپایی  در  آمریکا  سوابق  به 

اینها  افزود:  آمریکای لاتین،  کشورهای 
ترتیب  کودتا  لاتین  آمریکای  در  مکرر 
دادند و با وضع ظالمانه ای حکومتهای 
مردمی را کنار زدند. در سایر نقاط جهان 
نیز مرتکب چنین رفتارهایی شده اند. 
باید بدانند که روزگار این قبیل  منتها 
کودتاها سپری شده و دیگر آن دوران 
نیست که عده ای معدود را با پول به 
خیابانها بکشانند تا یک حکومت مردمی 

را ساقط کنند.
آمریکایی،  کودتاهای  هدف   *

غارت ثروت کشورهاست 
اینکه  بیان  با  قضاییه  قوه  رئیس 
جمهوری اسلامی 4۰ سال است ایادی 
استکبار را از کشور قطع کرده است، اظهار 
کرد: خوشبختانه ملتهای دیگر هم بیدار 
شده اند و به آمریکا و اروپا فهمانده اند که 
دنیای امروز، دنیای قرن نوزدهم نیست که 
با استعمار و سلطه، منابع را به یغما ببرند. 
هدف از کودتاهای آمریکایی که اروپا نیز 
فورا به تبعیت از آمریکا از آنها حمایت می 
کند، دو چیز است؛ یکی چپاول دارایی ها 
و ثروت های یک کشور و دیگری قدرت 
نمایی از این باب، که نشان دهند دولتهای 
مردمی مخالف اروپا و آمریکا نمی توانند 
سر پا بایستند. خوشبختانه ایران در مقابله 
با این دو هدف، یک نمونه محکم، متعالی 
و رشدیافته است و امیدواریم کشورهای 
جمهوری  از  عرصه  این  در  نیز  دیگر 

اسلامی الگوبرداری کنند.
ادامه  در  لاریجانی  آملی  الله  آیت 

سخنان خود با اشاره به بروز مشکلاتی در 
تامین برخی کالاها از جمله برخی افزایش 
قیمت ها، تصریح کرد: واقعا دولت و سایر 
دستگاه ها باید توجه داشته باشند که 
این وضع، زیبنده مردم ما نیست. درست 
است که تحریم هستیم و دشمن فشار 
بی سابقه ای را وارد می کند اما مسئولان 
نیز باید کار جهادی کنند و رفع مشکلات 

امروز مردم را جهاد فی سبیل الله بدانند.
اینکه  بیان  با  قضاییه  قوه  رئیس 
عده ای دست به قاچاق گوشت و سایر 
اقلام می زنند و عده دیگری نیز با دلال 
بازی، کالاهای دولتی با قیمت مناسب 
را خریداری کرده و به قیمت بالاتر می 
و  اساسی  برخورد  ضرورت  بر  فروشند، 
محکم با این پدیده تاکید کرد و گفت: 
قاچاق  با  کشور  سراسر  دادستانهای 
کالاهای اساسی و همچنین این قبیل 
دلال بازی ها به اشد وجه برخورد قانونی 
کنند و اجازه ندهند که عده ای در این 

برهه دشوار، اقدام به سودجویی کنند.
* خدمت به مردم مقاوم، صبور و 

بصیر ایران  اسلامی جهاد است 
آیت الله آملی لاریجانی با تاکید بر 
لزوم همکاری همه جانبه ضابطین قضایی 
با قوه قضاییه در برخورد با این سودجویی 
ها، یادآور شد: عمده مردم با درآمدهای 
محدود و ثابت، تورم کمرشکنی را تجربه 
دولت  که  داریم  اطلاع  ما  و  کنند  می 
برای  را  خود  تلاش  تمام  نیز  محترم 
رفع مشکلات به کار گرفته است منتها 
نتیجه این تلاش ها نیز مهم است. همه 
دستگاه های نظارتی اعم از دستگاه های 
نظارتی در قوه مجریه و قوه قضاییه در 
کنار ضابطان انتظامی و امنیتی باید پای 
کار باشند و اجازه ندهند همین مقدار 
کالاهایی که برای مردم تامین می شود، 
به کانالهای دیگری برود و مردم در تهیه 

ضروریات خود با مشکل مواجه شوند.
رئیس قوه قضاییه تاکید کرد: امروز 
خدمت به مردم مقاوم، صبور و بصیر ایران 
اسلامی، جهاد است و همه موظفیم برای 
رفع مشکلات مردم، تمام توان خود را به 

کار ببندیم.

یک نماینده اصولگرای مجلس شورای اسلامی گفت: چرا در جامعه انقلابی ایران و 
یادگار امام که با سکان داری رهبری اداره می شود دلواپس و برانداز به هدف واحد و یکسان 

رسیده اند؟ این خطای بزرگ و استراتژیک است که جامعه ما را تهدید می کند.
جهانبخش محبی نیا در جلسه علنی دیروز مجلس شورای اسلامی در توضیح سوالش 
از وزیر امور خارجه درباره مجموعه اقدامات دیپلماتیک جهت رفع تهدید بین المللی در 
منطقه و سطح جهانی، در این باره اظهار کرد: آقای ظریف! شاید کسانی از شما نفرت 
داشته باشند، اما زمانی پیروز خواهید شد که آنها بتوانند در شما نفرت ایجاد کنند. 
پس صبور باشید. البته جای تأسف است که اوضاع و احوال ما این است که این جهان 
گهواره حیات ما است.این نماینده اصولگرای مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری از 
صحبت های خود، خاطر نشان کرد: در شرایط فعلی در خارج از کشور منزوی کردن ایران 
به عنوان یک هدف دنبال می شود. در این وضعیت مکاتبه هشت وزیر با رهبری شکل 
می گیرد.وی گفت : چرا در جامعه انقلابی امام و یادگاری امام که با سکان داری رهبری 
اداره می شود، دلواپس و برانداز به هدف واحد و یکسان رسیده است؟ این خطای بزرگ و 

استراتژیکی است که جامعه را تهدید می کند.

به گفته محبی نیا، بخشی از سیاست خارجی در گروگان تفکری است که با دولت 
غریبه است. روی گردانی از جهان و پنهان کردن سیاست نتیجه اش این است که بخشی 
از جامعه به فساد کشیده می شود. به همین دلیل است که نظریه پردازان معتقد هستند 

که عمده مشکلات جامعه ریشه در سیاست دارد.
وی با اشاره به این که ایران با کمک دیپلماسی خارجی توانست از یوغ انگلیس نجات 
پیدا کرده و اشغال کشور را به پایان برساند، در اینباره توضیح داد: بعد از آن قطعنامه 
۱3۹8 در سازمان ملل و ترک مخاصمه با عراق به وقوع پیوست و سازمان ملل صدام جاه 
طلب و دیوانه را متجاوز خواند. اکنون به کمک دستگاه خارجی باید گفتمان داخلی به 

سمت ایجاد رضایت و امیدواری در داخل کشور حرکت کند.
این نماینده اصولگرای مجلس شورای اسلامی تاکید کرد که فرهنگ و پیام انقلاب در 
فضای آرام اشاعه پیدا می کند و در این شرایط می توان ایرانی خارج از کشور را برای حضور 
در داخل کشور و سرمایه گذاری امیدوار کرد. آقای ظریف! شما مسئول وزارت امور خارجه 
هستید. اگر شما حرف اول را نزنید و منافع ملت را مساله اول قرار ندهید در محضر خدا 

در روز قیامت باید پاسخگو باشید.

آیت الله آملی لاریجانی در جلسه مسئولان عالی قضایی تاکید کرد

برخورد به اشد وجه با قاچاق کالاهای اساسی

جهانبخش محبی نیا:

دلواپسان و برانداز یک هدف را دنبال می کنند

اخبــار سرمقاله

یادداشت)1(

یادداشت)2(

خبــر

وزیر امور خارجه گفت : برجام توانست آمریکا را در 
دنیا منزوی کند، در طول یک سال و نیم گذشته تمام 
تلاش خود را انجام داده تا از این عهدنامه که شما آن 
را ترکمانچای می خوانید، به نحوی خارج شود. حال آیا 
طرف ترکمانچای هیچ وقت تلاش کرد که از این عهدنامه 
خارج شود؟ چرا افتخارات ملی را اینگونه نامگذاری می 
کنید؟ رهبر معظم انقلاب، هیات نظارت را برای بررسی 

۹ شرط تعیین کردند.
 محمدجواد ظریف در جلسه علنی دیروز  مجلس 
شورای اسلامی در توضیحات خود درخصوص سوال 
سیدعلی ادیانی اظهارداشت : شما می گویید که در قبال 
توافق برجام چه تعهدی از آمریکا گرفته اید؟ حال بروید 
از کسانی که توافق نفتا را امضا کردند را بپرسید که چه 
تعهدی از آمریکا گرفتند! بروید از کشورهایی که توافق 
نامه پاریس، یونسکو را امضا کردند، بپرسید که چه تعهدی 
برای عدم خروج آمریکا از توافق نامه گرفته اند؟ بروید از 
کسانی که شورای حقوق بشر را ایجاد کردند را بپرسید که 

چه تعهدی برای خارج نشدن آمریکا گرفته اند؟
وی گفت: چرا بدعهدی دولت رژیم جنایتکار آمریکا 
را به نام جمهوری اسلامی می نامید؟ چرا افتخار کشور 
را ترکمانچای نامگذاری می کنید؟، ما در رابطه با برجام 
تعهدات کافی را گرفتیم و در این رابطه گزارش ها را 
ارائه کردیم، اما رژیم آمریکا از این تعهد خارج شد، کما 
اینکه از هزاران تعهد دیگر خارج شده است. دولتی که به 
اصول مسلم حقوق بین الملل هیچ احترامی نمی گذارد، 
از این دولت چه توقعی دارید؟ چه کسی می گوید که ما 
براساس اعتماد در برجام عمل کردیم؟ ما برای تک تک 
اقداماتی که انجام دادیم، اقدام متقابل آن را پیش بینی 
کردیم. ما تا اورانیوم کیک زرد را از روسیه وارد نکردیم، 
اورانیوم غنی شده را از کشور خارج نکردیم. ما تا زمانی 

که پرونده PMD را حل نکردیم، در بحث نیروگاه اراک 
اقدامی انجام ندادیم.

* آقای ترامپ باید برجام را ترکمانچای بنامد نه 
شما!!!

ظریف افزود: تک تک اقدامات ما نه تنها نسیه نبود، 
بلکه ما نقد گرفتیم و بعد کارها را انجام دادیم، اما اگر 
دولت آمریکا بدعهدی کرده، اگر دولت آمریکا عهدشکنی 
کرده، شما باید بر سر دولت آمریکا بکوبید نه به فرزندان 
این ملت.  مقاومت این ملت بود که باعث شد آمریکا و 5 
قدرت اروپایی به پای میز مذاکره بیایند و بعد آقای ترامپ 
بگوید که سر ما تا خرخره کلاه گذاشته شده است! چرا 
باور نمی کنید؟ آقای ترامپ باید برجام را ترکمانچای بنامد 
نه شما!!! وی بیان کرد: دستاوردهای ملت را نباید اینچنین 
ارزان بفروشید، اینها دستاوردهای دیپلماسی نیست، بلکه 
دستاورد مقاومت این ملت بزرگ است. همان ملتی که 
ترامپ را بارها به زانو درآورده است. ترامپ 4 بار تلاش 
کرد تا آنچه در برجام از دست داده به دست آورد، اما هر 
بار در این رابطه شکست خورده و الان هم کاسه گدایی 
به دست گرفته و به دنبال برگزاری اجلاس لهستان است، 
اما تاکنون دو بار مجبور شده از برنامه های اجلاس عقب 
نشینی کند، زیرا جمهوری اسلامی ترامپ را مجبور به 

عقب نشینی کرده است.
وزیر امور خارجه کشورمان تصریح کرد: در سالگرد 
انقلاب شکوهمند اسلامی، دستاوردهای این ملت بزرگ 
را عزیز بدانیم نه آنکه آن را خوار کنیم، وزارت امور خارجه 
گزارش اجرای برجام را به هیات نظارت و همچنین به 
مجلس ارائه کرده، شما نمایندگان می توانید تصمیم 
بگیرید و ما هر تصمیمی که شما بگیرید را انجام می 
دهیم. ما مشکلی نداریم، خیال می کنید که بنده مشکلی 
دارم که از برجام خارج شوم؟ اما تصمیم با من نیست بلکه 

تصمیم با کشور است، لذا بدانید برجام آنقدر برای کشور 
منافع داشته که ترامپ دو سال است برای از بین بردن این 
منافع تلاش می کند و امروز در دنیا منزوی شده است. 

* امارات وارد مرحله برخورد غیرقابل قبول با 
ایران شده است

»محمد جواد ظریف« در ادامه جلسه علنی در پاسخ به 
سوال جمشید جعفرپور نماینده لارستان مبنی بر علت بی 
توجهی به حقوق بازرگانان و صرافان ایرانی شاغل به کار 
در امارات متحده عربی افزود: به همین دلیل شورای عالی 
امنیت ملی تصویب کرد که راهکارهای جایگزین درمورد 
این رفتار امارات ایجاد کنیم بنابراین راهکاری که جمهوری 
اسلامی ایران علاوه بر اقدامات معمول دیپلماتیک انجام 
داد، بدنبال ایجاد روزنه های لازم برای روابط اقتصادی 
است که این راه ها ایجاد کشورهای جایگزین و روش 
های جایگزین است تا بتوانیم بدون نگرانی از اقدامات 
دولت امارات کار خود را در روابط اقتصادی انجام دهیم.

رییس دستگاه دیپلماسی خاطرنشان کرد: البته تعدادی از 
بازرگانان و صرافان ایرانی در امارات متحده دچار مشکل 
شدند و تعداد زیادی نقل مکان کردند که ما تسهیلات 
لازم را برای آنها ایجاد کردیم که به کشورهای دیگر که 
با جمهوری اسلامی ایران رابطه بهتری دارند نقل مکان 
کنند که این کار انجام شده است، یعنی کشورهایی که 
رابطه بهتری با ایران داشته و دیدگاه واقع بینانه تری نسبت 

به تحولات منطقه دارند.
ظریف یادآور شد: از آن رو تعداد دیگری با مضیقه 
دولت امارات متحده عربی مواجه شدند که برخوردهای 
لازم سیاسی با دولت امارات متحده عربی انجام شد؛ 
اما روشی که به نظر ما می رسد راه های جایگزین پیدا 
کنیم که در این زمینه تلاش شده و این تلاش ها را ادامه 

خواهیم داد.

محمدجواد ظریف :

برجام توانست آمریکا را در دنیا منزوی کند

معاون سیاسی وزیر کشور در دوران 
زمانی  کرد:احزاب  تصریح  اصلاحات 
جایگاهشان در جامعه مشخص می شود 
و  سازمانی  نسبت  قانونی  نظر  از  که 

حقوقی با قانون انتخابات داشته باشند.
مرتضی مبلغ در گفت وگو با ایسنا، با 
تاکید بر اینکه احزاب در ایران همیشه با 
فراز و نشیب های زیادی مواجه بوده اند 
و هیچگاه امکان این را نداشته اند که 
به عنوان یک سازمان مؤثر در تراز یک 
نظام مردم سالار فعالیت و اعتماد مردم 
را جلب کنند، گفت: این اتفاق دلایل 
متعددی دارد، اما یکی از دلایل مهمی 
که چنین اتفاقی رخ داده این است که 
احزاب مدام توسط دستگاه ها و اشخاص 
مختلف به جای اینکه تبلیغ و حمایت 
شوند تخریب می شوند و حتی چهره های 
فرا  که  افتخار می کنند  مهم سیاسی 
حزبی هستند، این در حالی است که این 
حرکت منجر به تضعیف سامان سیاسی 
کشور می شود. احزاب زمانی جایگاهشان 

در جامعه مشخص می شود که از نظر 
قانونی نسبت سازمانی و حقوقی با قانون 
انتخابات داشته باشند و اگر در جامعه 
حزبی داشته باشیم که هیچ نسبتی با 
قانون انتخابات نداشته و از طرفی دائماً 
مورد هجوم قرار گیرد پیشرفتی نخواهد 

بود و مردم هم استقبالی نخواهند کرد.
اینکه  بر  تاکید  با  ادامه  در  وی 
راهکارهای متعددی برای خروج از رکود 
سیاسی وجود دارد، اظهارکرد: ایجاد این 
رکودها نیز دلایل متعددی دارند، یکی از 
این دلایل به رویکرد و عملکرد مدیران 
در حوزه سیاست داخلی، مسائل امنیتی، 
مسائل اجتماعی و رویکردهای خارجی 
مرتبط می شود؛ چرا که ناکارآمدی در 
مردم  سرخوردگی  باعث  حوزه ها  این 
دستگاه های  به  آن ها  اعتماد  عدم  و 
اجرایی شده است. برای خروج از این 
شرایط نیازمند تجدید نظرهای سازنده 
در رویکردهایی هستیم که حاکمیت 
آن ها را در دستگاه های مختلف دنبال 

با تجدید نظر در  کرده است چرا که 
این رویکردها سیاست های دو قطبی در 
حاکمیت از بین می روند و هم افزایی ها 

به وجود می آیند.
و  سیاسی  باندی  جریانات   *
با  مخالف  زیرزمینی  اقتصادی 

شفافیت هستند 
مبلغ سطح ظرفیت های کشور از نظر 
پتانسیل های اقتصادی و منابع انسانی 
را زیاد توصیف کرد و افزود: اشکال تنها 
در رویکردهای مسئولان است و ضعف 
این رویکردها تنها سبب تعارض قطبی 
شدن بین مسئولان می شود؛ چرا که 
در حاکمیت کشور دو جریان در حال 
سیاست  و  برنامه ریزی  قدرت،  اعمال 
هستند که این دو در اکثر امور تعارض 
دارند و اقدامات یکدیگر را در عمل خنثی 
می کنند. برای مثال در بحث شفافیت، 
بانک مرکزی به دنبال شفاف سازی مالی 
در  شدت  به  را  پولی  گردش  و  است 
کشور نظارت می کند، اما جریانات باندی 

سیاسی و اقتصادی زیرزمینی به شدت 
با شفافیت مخالف هستند و بسیاری 
از آن ها در قدرت هم دست دارند این 
گروه ها سبب می شوند گشایش های لازم 
در امور کشوری میسر نشود و درنتیجه 
پایان  در  شوند.وی  بیشتر  تعارض ها 
تصریح کرد: سیاست خارجی به شکل 
دوسویه ارتباط مستقیمی با سیاست 
داخلی دارد، یعنی اگر سیاست داخلی 
سیاست  در  باشد  سازنده  و  مناسب 
به  و  است  اثرگذار  بسیار  نیز  خارجی 
پیشبرد اهداف سیاست خارجی کمک 
شایانی خواهد کرد، از سوی دیگر اگر 
سیاست خارجی پویا، مؤثر و کارآمدی 
خواهد  فراهم  شرایطی  باشیم  داشته 
شد که ما در سیاست داخلی بتوانیم به 
شکل قابل لمس تری پیشرفت و تعالی 
داشته باشیم، پس اگر همه این اقدامات 
به درستی انجام شوند فشارها از روی 
ایران برداشته می شود و می توان گفت 

مشکلات نیز حل خواهند شد.

مرتضی مبلغ :

احزاب کشور هیچگاه اعتماد مردم را جلب نکرده اند

پژمان گرامی

مصطفی داننده

محمود مرهون
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اقتصادی

عضو کمیسیون تلفیق بودجه مجلس شورای اسلامی :

وجودارزدونرخیدربازار،فسادایجادمیکند
عضو کمیسیون تلفیق بودجه مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه ارز دو نرخی موجب 
ایجاد فساد شده است ،گفت: اختصاص ارز۴۲۰۰تومانی برای کالاهای اساسی موجب 

تورم ۴۸ درصدی در این کالاها شده است.
 محمد حسن نژاد در برنامه گفتگوی ویژه خبری شبکه دو سیما با بیان اینکه کشورهایی 
که یارانه ندارند مردم راضی تر هستند افزود: با آزاد شدن قیمت بنزین، 1۸۰ هزار میلیارد 
تومان و با حذف یارانه کالاهای اساسی ۸۰ هزار میلیارد تومان به خزانه افزوده می شود که 

اگر این پول را به مردم بدهیم مردم بهتر از ما می دانند چطور زندگیشان را مدیریت کنند. 
وی گفت: اختصاص دلار ۴ هزار و ۲۰۰ تومانی برای تأمین کالاهای اساسی موجب تورم 

۴۸ درصدی در این کالاها و میانگین تورم 3۸ درصدی در کل کشور شد. 
حسن نژاد افزود: اختصاص ۸۰ هزار میلیارد تومان برای تأمین کالاهای اساسی یعنی 
سهم هر ایرانی 1 میلیون تومان در سال برای تهیه این کالاهاست اما با توجه به اینکه مردم 
چنین مبلغی را برای تأمین این کالاها هزینه نمی کنند اختصاص این یارانه یعنی پول از 

جیب مردم برداشته می شود و در جیب کسان دیگری می رود. 
وی با اشاره به طرحی که برخی نمایندگان مجلس برای اضافه کردن مبلغ 5۰۰ هزار 
تومان به همه حقوق بگیران دارند گفت: با اضافه کردن عدد ثابت به حقوق مخالفم و این 

دور از انصاف و عدالت است و بها دادن به تخصص را از بین می برد. 
این نماینده مجلس افزود: باید سنگ بنای کجی که در کشور گذاشته شده است و می 

خواهیم با پول نفت عیب هایمان را بپوشانیم برداشته شود. 
حسن نژاد گفت: کشور باید به قیمت های واقعی برسد زیرا زمانی که سود بانکی ۲۴ 
درصد و دلار دولتی ۴ هزار و ۲۰۰ تومان و دلار آزاد 1۰ هزار تومان و خودرویی در کارخانه 
۴۰ میلیون تومان و همان خودرو در بازار آزاد ۸۰ میلیون تومان است روند اینگونه باقی 

خواهد ماند.  
وی افزود: "هزینه درآمد" شرکت های دولتی 1 میلیون و ۲۰۰ هزار میلیارد تومان اما کل 
سود آنها 6 هزار میلیارد تومان معادل نیم درصد است که اگر شرکت های دولتی را بفروشیم 

و در بانک ها سپرده کنیم ۲۴۰ هزار میلیارد تومان سود می گیریم. 
حسن نژاد گفت: ۲5۰ هزار میلیارد تومانی که در بودجه شرکت های دولتی به عنوان 
سایر پرداخت ها آمده است چیست؟!   حسن نژاد با بیان اینکه هر هشت سال یک بار، تورم 
۴۰ تا 5۰ درصدی در کشور داریم گفت: تورم در سال آینده به زیر ۲۰ درصد خواهد رسید. 
وی افزود: افزایش حقوق با تورم همبستگی ندارد.  حسن نژاد اضافه کرد: نظر بنده این 
است که حقوق ها حداقل باید ۴۰ درصد افزایش یابد زیرا فقط تورم کالاهای اساسی ۴۸ 
درصد بوده است.  وی گفت: مالیات ها باید طبقه بندی شود و از کسانی که حقوق بالاتری 
دارند مالیات بیشتری دریافت شود. حسن نژاد افزود: درباره افزایش حقوق اختلاف ما با 
دولت در میزان طبقه بندی مالیات است.  عضو کمیسیون تلفیق بودجه مجلس شورای 
اسلامی گفت: آستانه دریافت مالیات از نظر ما ۲ میلیون و 5۰۰ هزار تومان اما دولت آن را 

۲ میلیون و 3۰۰ هزار تومان در نظر گرفته است. 

معاون وزیر کار تاکید کرد

فردبیکاررابهبیکاربدهکارتبدیلنکنیم
معاون وزیر تعاون، با تاکید بر حفظ اشتغال موجود و توسعه اشتغال پایدار گفت: پرداخت 

تسهیلات باید به گونه ای باشد که فرد بیکار به بیکار بدهکار تبدیل نشود.
مجتبی کبیری یکی از برنامه های اصلی معاونت تعاون وزارت کار را حفظ اشتغال موجود 
دانست و گفت: با توجه به آنکه دولت بر حفظ اشتغال موجود تاکید دارد، یکی از نیازهای 
اساسی برای حفظ این فضا، بهبود اوضاع کسب و کار است که به دلیل شرایط موجود 
کمی از این هدف دور هستیم. وی که در دیدار با کارآفرینان نمونه کشور سخن می گفت، 
از برنامه تعاون، طراحی و اشتغال رونمایی کرد و با اشاره به ظرفیت های موجود در حوزه 
کارآفرینی و طرح های موفقی که در گذشته اجرا شده است، گفت: یکی از برنامه های ما 
تقویت تعاونی های موفق و ایجاد یک الگوی تکرارپذیر برای بهبود و توسعه تعاونی ها است و 
معتقدیم با مثلث اجرایی کارآفرینان، تعاون گران، دانشگاهیان و ایجاد یک ستاد اجرایی در 
وزارتخانه می توانیم از ظرفیت های کارآفرینی به شکل مطلوبی استفاده کنیم. معاون امور 
تعاون وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی به تسهیلات پرداختی دولت به کارآفرینان اشاره 
کرد و گفت: دولت تا جایی که در توانش بوده تسهیلات لازم را در اختیار قرار داده اما امروز 
باید بررسی کنیم تسهیلات ارائه شده تا چه میزان بازدهی لازم را داشته است؟ ما باید تجربه 
تکرار پذیر الگوهای اشتغال را مجدداً اجرایی کنیم تا بتوانیم اوضاع کسب و کار را در راستای 
حفظ وضعیت موجود در وهله نخست و سپس توسعه آن بهبود ببخشیم. به اعتقاد کبیری، 
تسهیلات ارائه شده از سوی دولت باید هدفمند باشد و به گونه ای پرداخت نشود که فرد 
بیکار را به یک بیکار بدهکار تبدیل کند و تجربه ارائه تسهیلات به بنگاه های زود بازده در 

دولت قبل و عدم موفقیت آن طرح تکرار شود.
به گزارش ایسنا، نزدیک به دو دهه است که ایده ایجاد بنگاه های کوچک و زود بازده و 
کارآفرین در دنیا مطرح شده و بسیاری از کشورها یکی از سیاست های اصلی اقتصادی 
خود را توسعه این بنگاه ها قرار داده اند. طرح اعطای تسهیلات به بنگاه های زودبازده با 
هدف ایجاد اشتغال، افزایش رشد اقتصادی، کاهش نرخ بیکاری و توزیع عادلانه منابع به 
ویژه در مناطق محروم در دولت قبل به اجرا درآمد و طرح های زیادی در قالب بنگاه های 
کوچک اقتصادی و زودبازده برای دریافت تسهیلات به بانک ها معرفی شدند اما مدتی 
بعد به دلیل اشکالاتی که در نحوه اجرای طرح و به کارگیری تسهیلات در جای دیگر به 
وجود آمد، طرح دچار انحراف منابع شد و بخشی از متقاضیان دریافت وام های زودبازده 

بهبیکارانی مقروض و بدهکار تبدیل شدند.

عضو کمیسیون عمران مجلس  مطرح کرد

راهکاریبرایمدیریتقیمتبازارمسکن
یک عضو کمیسیون عمران مجلس شورای اسلامی با تاکید بر اینکه داشتن مسکن 
ایمن و مناسب از حقوق قانونی مردم است، بیان کرد: با ایجاد مسکن مناسب در شهرهای 
کوچک و فراهم کردن زیر ساخت های لازم برای زندگی افراد در شهرهای مختلف، بازار 
مسکن در تمام شهرها ساختار خاص خود را پیدا می کند و دیگر شاهد افزایش متقاضی 

این حوزه در کلانشهرها نخواهیم بود.
علیم یارمحمدی در گفت وگو با ایسنا با اشاره به راهکارهای مدیریت قیمت در بازار مسکن 
بیان کرد: ما باید در گام اول مسکن مناسب و ایمن که طبق قانون اساسی حق مردم است 
در روستاها و شهرهای کوچک برای مردم فراهم کنیم و با پرداخت تسهیلات مناسب برای 

خرید مسکن زمینه ماندگاری مردم را در شهرها و روستاهای خودشان فراهم کنیم.
وی در ادامه اظهار کرد: به دنبال این اقدام در کلانشهرها نیز متقاضی برای خرید مسکن 
کم تر شده و به دنبال آن قیمت ها نیز کاهش می یابد. به این ترتیب در تمام شهرها بازار 

مسکن ساختار خاص خود را پیدا می کند و تعادلی در بین عرضه و تقاضا برقرار می شود.
نماینده مردم زاهدان در مجلس تصریح کرد: از سوی دیگر باید متناسب با ساخت مسکن 
تسهیلات مناسب نیز ارائه شود. از طرفی باید با لحاظ کردن مشوق های مناسب از بخش 

خصوصی برای انبوه سازی مسکن در شهرهای مختلف استفاده کرد.
با  باید  که  دارد  وجود  زیادی  فرسوده  بافت های  کلانشهرها  در  همچنین  افزود:  وی 
برنامه ریزی نسبت به تغییر این بافت ها و نوسازی آنها اقدام کرد. با مقاوم سازی این بافت ها 

و ایجاد مسکن جدید نیز گامی در جهت کنترل قیمت برداشته ایم.

وزیر صنعت:

خودروسازیسالی10هزارمیلیارددلار
صرفهاقتصادیدارد

وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: صنعت خودروسازی با وجود مشکلات موجود، 
سالیانه 1۰ هزار میلیارد دلار برای کشور صرفه اقتصادی به همراه دارد.

رضا رحمانی در پاسخ به اینکه »در خودروسازی همه دم از تولید ملی می زنند در حالی 
که با شروع تحریم ها خودروسازان از عمل به تعهدات وا مانده اند؛ پس خودروسازان چه 
منفعتی برای کشور دارند؟« اظهار داشت: اگر صنعت خودروسازی در کشور وجود نداشت 

برای واردات خودروهای مورد نیاز باید سالانه 15 هزار میلیارد دلار هزینه می شد.
وی افزود: این در حالیست که اکنون سالی حدود پنج هزار میلیارد دلار برای واردات 
قطعات موردنیاز خودروسازی هزینه می شود. رحمانی در عین حال با بیان اینکه کیفیت 
بسیاری از خودروهای داخل قابل قبول نیست، گفت: وزارت صنعت برنامه جامعی برای 
افزایش کیفیت و رونق تولید داخل در این حوزه دارد. وی خاطر نشان کرد: اگرچه در 
سال های گذشته حمایت های خوبی از این صنعت انجام گرفت اما پس از تحریم های 
جدید، حمایت جدی مانند پرداخت تسهیلات به آنان رخ نداد. وزیر صنعت، معدن و 
تجارت چندی پیش با اعلام اینکه امروز 5۰۰ هزار نفر اشتغال مستقیم در صنعت بزرگ 
خودرو و قطعه سازی وجود دارد که نباید بیکار شوند، گفته بود: بر اساس تصمیم دولت 

چهار هزار میلیارد تومان نقدینگی به صنعت خودرو و قطعه سازی تزریق می شود.

با تصویب کمیسیون تلفیق

دولتموظفبهحذفیارانهثروتمندانشد
یک عضو کمیسیون تلفیق لایحه بودجه کل کشور سال 13۹۸ از مصوبه امروز این 

کمیسیون خبر داد که براساس آن دولت موظف به حذف یارانه ثروتمندان می شود.
جلال میرزایی در گفت وگو با ایسنا، اظهار کرد: به موجب بند الحاقی به تبصره 1۴ که به 
تصویب کمیسیون تلفیق رسید، دولت موظف است با استفاده از کلیه بانک های اطلاعاتی 
در اختیار، نسبت به شناسایی و حذف سه دهک بالای درآمدی از فهرست یارانه بگیران 

اقدام کند.
علی اصغر یوسف نژاد نایب رییس کمیسیون تلفیق نیز در گفت وگو با ایسنا، از دیگر 
مصوبه دیروز کمیسیون تلفیق خبر داد که بر اساس آن سهم عوارض شهرداری ها و 
دهیاری ها از فروش فرآورده های نفتی موضوع ماده 3۸ قانون مالیات بر ارزش افزوده بعد 

از وصول ظرف مدت یک ماه به حساب شهرداری های کل کشور واریز می شود.

آمار گمرک نشان می دهد در سال جاری کاهش واردات مواد اولیه قابل توجه بوده 
که طبق گفته کارشناسان ریشه این کاهش به افت قدرت خرید مردم برمی گردد؛ 

روندی که می تواند تهدیدی برای حوزه اشتغال در کشور باشد.
  پیشی گرفتن حجم صادرات نسبت به واردات در تمام کشورها در میان آمار و ارقام 
اقتصادی یک شاخص مثبت محسوب می شود و نشانه ای از خودکفایی آن کشور 
می تواند باشد اما آیا این برتری صادرات به واردات و تراز مثبت تجاری در تمام شرایط 
به نفع اقتصاد است؛ سوالی که اقتصاددان ها و فعالان اقتصادی در پاسخ به آن 

صراحتا گزینه خیر را انتخاب می کنند. 
هر چند که وابسته کردن کشورها به محصولات و خدمات می تواند به افزایش 
قدرت یک کشور منجر شود اما خودکفایی به معنای کاهش واردات به هر قیمت و از 
هر طریقی نیست. در کشورهایی که تولید کالا به ویژه کالاهای پر مصرف و اساسی 
نیاز به واردات واردات مواد اولیه دارد، کاهش این واردات منجر به گرانی محصول 
نهایی برای مصرف کننده خواهد شد و این به معنای خروج بازار از تعادل است. از 
سوی دیگر هم کاهش مواد اولیه به هر دلیلی باعث کاهش تولید و در نهایت کاهش 
اشتغال در کشور می شود که به طور قطع افزایش بیکاری هزینه های اقتصادی و 

اجتماعی متعددی برای دولت به همراه خواهد داشت. 
ایران هر چند در طول سال های گذشته توانسته است در بسیاری از حوزه ها به 
خودکفایی برسد اما هنوز هم در تولید برخی از اقلام و کالاها نیاز به واردات مواد 
اولیه دارد که این نیاز حتی در کشورهای توسعه یافته و پیشرفته هم وجود دارد و 
اساسا تامین تمام زنجیره تولید یک محصول صرفه اقتصادی ندارد. اما در طول چند 
سال گذشته به ویژه امسال حجم واردات کالا به طور چشم گیری کاهش یافته است 
که گفته می شود حجم قابل توجهی از آن محموله های مرتبط با مواد اولیه است. 

طبق گزارش های رسمی سازمان بنادر و دریانوردی که بخش قابل توجهی از 
کالاها از این مبادی وارد کشور می شود، در دوره ده ماهه ابتدای سال جاری 111 
میلیون تن عملیات بندری داشتیم که در بخش تخلیه و بارگیری محموله های نفتی 
نسبت به مدت مشابه در سال گذشته 11.7 درصد این عملیات کاهش پیدا کرده 
و در بخش عملیات بندری محموله های غیر نفتی 13.5 درصد کاهش عملیات 

بندری را تجربه کردیم. در مجموعه عملیات بندری در کلیه بنادر کشورمان 13 
درصد کاهش یافته که عمدتا به دلیل محدودیت هایی است که در حوزه تجارت 
کشورمان اعمال شده و این کاهش عملیات بیشتر به حوزه کاهش واردات برمی 
گردد و عمده این کالاهایی که واردات آنها کاهش یافته از اقلام مرتبط با مواد اولیه 

هستند. 
چند تفسیر از کاهش واردات مواد اولیه مطرح شده اول اینکه نیازی به واردات این 
کالاها نبوده و با کنترل واردات این کالاها می توان جلوی خروج ارز را گرفت. عده 
ای دیگر بر این باورند که با اعمال تحریم ها کشورهای مبدا از واردات کالا به ایران 
امتناع می کنند. موضوع دیگری که مطرح شده این است که با توجه به فاصله ارز 
نیما و ارز دولتی و بازار آزاد و طولانی بودن پروسه ثبت سفارش، فعالان اقتصادی 

دیگر تمایلی به سرمایه گذاری در این حوزه ندارند. 
در این میان برخی می گویند مهم ترین عامل کاهش واردات مواد اولیه و در نهایت 
تولید محصول نهایی، نبود تقاضا در بازار ایران است که ریشه در کاهش قدرت خرید 

مردم دارد. 
* واردات و ارتباط آن با نرخ بیکاری 

»مجیدرضا حریری« عضو هیات نمایندگان اتاق ایران در گفت وگو با پژوهشگر ایرنا 
درباره عوامل موثر در کاهش واردات مواد اولیه و اثرات آن در بازار گفت: اینکه ۸5 
درصد واردات کالا به یک کشور از دسته کالاهای واسطه ای و مرتبط با مواد اولیه 
باشد برای اقتصاد آن کشور علامت بدی محسوب می شود و نشان می دهد که 
تولید در آن کشور وابستگی به خارج دارد و در سمت عرضه مشکل ایجاد می کند. 
وی ادامه داد: برخلاف تصورها کاهش واردات مواد اولیه تنها مربوط به امسال 
و پس از افزایش نرخ ارز نبوده است. آمارها نشان می دهد که مواد اولیه در سال 
۹6 هم نسبت به سال ۹5 واردات کمتری داشته است. هر چند این کاهش میزان 
واردات با افتخار اعلام می شود و می گویند که تراز تجاری کشور در حال بهبود است 
اما این آمار بسیار نگران کننده است چراکه ریشه ان در کاهش تقاضا در بازار است. 
این فعال اقتصادی با اشاره دو شوک ارزی در سال های ۹۰ تا ۹7 اظهار داشت: 
در این مدت دو بار ارزش پول کشورمان به شدت کاهش یافت و به دنبال آن قدرت 

خرید مردم هم افت کرده است و همین عامل منجر به کاهش تقاضا در بازار می 
شود. این کاهش تقاضا در بازار هر چند امسال شدت پیدا کرده است اما در سال 

های گذشته هم به وضوح دیده می شد. 
حریری افزود: حتی میزان قاچاق کالا هم در این مدت رو به کاهش بوده است 
شاید بخشی به اقدامات پیشگیرانه دولت برای کنترل قاچاق برگردد اما موضوع این 
است که واقعا خرید کاهش یافته است. به همین دلیل میزان قاچاق از ۲۴ میلیارد 

دلار امروز به 1۲ میلیارد دلار رسیده است. 
عضو هیات نمایندگان اتاق ایران با بیان اینکه به طور قطع بخشی از کاهش 
واردات مواد اولیه در سال جاری به موضوع اعمال تحریم ها بر می گردد، گفت: 
درست است که شرایط ورود کالا به کشور سخت تر شده است و همین موضوع هم 
بر افزایش قیمت تمام شده آن منجر می شود. از سوی دیگر هم اساسا سیاست 
بانک مرکزی در حوزه تخصیص ارز تعویق واردات است و به همین دلیل پروسه 
ثبت سفارش به یک بازی مار و پله تبدیل شده است که زمان تخصیص ارز را بسیار 
طولانی می کند و به طور قطع این رفتار و این پروسه اتفاقی نیست چراکه هدف 

بانک مرکزی کاهش تقاضای ارز است. 
حریری ادامه داد: واضح است که اگر برای کالایی تقاضا وجود داشته باشد به هر 
نحوی واردات آن انجام می شود مانند سیگار که هر چند کالای قاچاق است اما 

همواره به دلیل وجود تقاضا، عرضه آن بدون مشکل انجام می شود. 
عضو هیات نمایندگان اتاق ایران افزود: برای مواد اولیه هم همینطور است اگر 
برای کالای نهایی تقاضا وجود داشته باشد دولت هم از واردات آن حمایت خواهد 
کرد. در شرایطی که رکود بر بازار حاکم است کاهش واردات مواد اولیه هم طبیعی 
است و هر چند موضوعاتی مانند تحریم، ارزش نرخ ارز برای واردات، سخت شدن 

واردات در این موضوع دخیلند اما موضوع اصلی همان نبود تقاضا در بازار است. 
وی با بیان اینکه مهم ترین پیامد این موضوع افزایش بیکاری در کشور است، 
گفت: با کاهش تقاضا میزان تولید در بنگاه های مولد و کارخانه ها کاهش پیدا می 

کند و این به معنای تعدیل نیروی کار است. 
حریری با بیان اینکه اقتصاد ایران اقتصاد جان سختی است، اظهار داشت: علایم 
شرایط نامساعد اقتصادی در کشورمان در حال پیدا شدن است و با هر تکانه ای این 
علایم با ابعاد بیشتری خود را نشان می دهد اما باید این موضوع هم گفته شود که 

اساسا اقتصاد ایران اقتصاد جان سختی است. 
*ضرورت شناسایی نیاز بازار 

هر چند کاهش واردات در این شرایط علامت خوبی برای بازار نیست اما در این 
میان عده  ای معتقدند که کاهش واردات به  معنای کاهش واردات اقلام غیرضروری 
به کشور است. این اظهار نظر در شرایطی می تواند درست و منطقی باشد که 
آمار های اقتصادی کشور نشان  دهنده رشد اقتصادی، رونق تولید و کاهش رکود و 
تورم باشد که در حال حاضر هیچ یک از این علایم در اقتصاد کشور دیده نمی شود. 
بنابراین واقعیت این است که کاهش واردات نشان از خودکفایی کشور نیست و 
نمی تواند نشانه خوبی در تجارت خارجی کشور باشد و اگر واردات کالا هایی که 
چرخ صنعت و کارخانه های کشور را به حرکت درمی آورد کاهش پیدا کند به همان 

میزان، اقتصاد کشور تضعیف و رکود صنعت در کشور تشدید خواهد شد. 
حال در شرایطی که برخی از کارشناسان اقتصادی مهم ترین عامل کاهش 
واردات مواد اولیه را کاهش تقاضا به دلیل کاهش قدرت خرید عنوان می کنند، 
ضروری است که فعالان اقتصادی با شناخت دقیق وضعیت حال حاضر بازار 
فعالیت های اقتصادی خود را در بخش هایی متمرکز کنند که بیشترین تقاضا در آن 
وجود دارد. چرا که در غیر این صورت هم منابع مالی در شرایط کمبود ذخایر ارزی از 
میان می رود و هم کالاهای پرمصرف کاهش پیدا می کند و با کاهش عرضه بازار از 
تعادل خارج خواهد شد که تجربه هم نشان داده است که ایجاد ثبات در بازار علاوه 
بر هزینه های اقتصادی، هزینه های اجتماعی متعددی حتی در مواقعی غیر قابل 

جبران در پی خواهد داشت. 

زنگ خطر کاهش واردات مواد اولیه

نیازهای بازار را هر چه زودتر باید شناخت

حدود یک سال پیش بود که بانک مرکزی با هدف مدیریت بازار 
ارز، اجازه انتشار گواهی سپرده های ریالی را با سود ۲۰ درصدی 
به بانک ها داد اما اکنون که سررسید این گواهی ها نزدیک شده، 

می توان گفت اثر آن در کنترل نقدینگی از بین رفته است.
انتشار این اوراق آن هم در شرایطی که حدود 6 ماه پیش از 
آن بانک مرکزی شبکه بانکی را ملزم به رعایت نرخ سود مصوب 
شورای پول و اعتبار یعنی 15 درصد برای سپرده های یکساله و 
1۰ درصد برای سپرده های کوتاه مدت کرده و خود به عاملی 
به حرکت نقدینگی به سمت بازارهای موازی شده بود، انتقاد 

کارشناسان پولی را به دنبال داشت.
در آن زمان، بانکها که خود از مشکل انجماد دارایی ها و کمبود 
نقدینگی در تنگنا بودند، رقابت فشرده ای را برای جذب پول 
بیشتر در مدت دو هفته کلید زدند؛ نتیجه اینکه در این مدت ۲۴۰ 
هزار میلیارد تومان نقدینگی در قالب این گواهی های سپرده در 
سیستم بانکی برای یکسال حبس شد زیرا مشتری می خواست 
گواهی یاد شده را پیش از سررسید بازخرید کند زیرا نرخ 1۴ 

درصدی روی آن اعمال می شد.
البته جذب این میزان نقدینگی به معنی جذب پول به شکل 
از کسانی که سپرده های  بلکه حتی برخی  نبود  آن  فیزیکی 

یکساله 15 درصدی داشتند، آن را به این گواهی ها تبدیل کردند.
در سایه این اقدام بود که به استناد آمارهای بانک مرکزی سهم 

سپرده های بلندمدت از کل سپرده های بانکی از ۴۸.۸ درصد 
به 5۴.۴ درصد رسید و سهم سپرده های کوتاه مدت از ۲۹.6 

درصد به ۲6.1 درصد کاهش یافت.
این در حالی بود که ابلاغ بخشنامه هشت بندی در شهریورماه 
سبب شده بود سهم سپرده های بلندمدت از 3۴.7 درصد از کل 
سپرده ها به ۴3.7 درصد افزایش یابد و در مقابل سهم سپرده 

های کوتاه مدت از ۴5.۴ درصد به 36.5 درصد برسد.
اکنون آخرین آمارهای بانک مرکزی نشان می دهد که سهم 
سپرده های بلندمدت در پایان مهرماه به ۴۸.۸ درصد از کل 
سپرده های بانکی رسیده، یعنی شرایط به پیش از انتشار این 
کنترل  در  اوراق  این  اثر  و  بازگشته  ویژه  سپرده  گواهی  اوراق 

نقدینگی از بین رفته است.
از سوی دیگر مشاهدات میدانی خبرنگار ایرنا از شعب بانک 
های مختلف نشان می دهد که اغلب بانک ها نرخ سود مصوب 
شورای پول و اعتبار را رعایت نمی کنند و به شکل های مختلف 
دور می زنند به شکلی که عباس معمارنژاد معاون امور بانک و بیمه 
وزیر امور اقتصادی و دارایی گفته است فقط سه بانک مسکن، 
سپه و کشاورزی نرخ سودهای مصوب شورای پول و اعتبار را 

رعایت می کنند.
با این اوصاف باید منتظر تصمیم سیاستگذار پولی درباره تمدید 

یا بازخرید این گواهی های سپرده یکساله ماند.

ایمان گزارش می دهد

»گواهیسپردههایویژه20درصدی«برکنترلنقدینگیبیاثرشد

مجلس شورای اسلامی به تازگی ثبت سفارش کالاهای مصرفی و مصرفی با دوام خارجی 
دارای مشابه ایرانی را ممنوع کرد؛ این ممنوعیت اگر چه با رویکرد حمایت از تولید داخل 
تدوین شده، اما غفلت از برخی اصول تجاری می تواند به مانعی در تحقق اهداف آن تبدیل 

شود.
نمایندگان مجلس هفته گذشته در ماده 17 طرح »حداکثر استفاده از توان تولیدی و 
خدماتی کشور و حمایت از کالای ایرانی« وزارت صنعت را موظف کردند ثبت سفارش 
کالاهای مصرفی و مصرفی با دوام خارجی دارای مشابه ایرانی که با کیفیت مناسب و به 
میزان کافی تولید شده باشد را تا پایان مدت قانون برنامه پنج ساله ششم توسعه ممنوع 
کرده و یا بر اساس ماده ۲۲ قانون احکام دائمی برنامه های توسعه کشور از موانع تعرفه ای 

و فنی جهت مدیریت واردات استفاده کند.
با این حال »عباس آرگون« عضو هیات نمایندگان اتاق بازرگانی ایران معتقد است این 

مصوبه پنج پیامد دارد و اجرای آن می تواند حرکتی اشتباه را پایه گذاری کند.
وی روز دوشنبه در گفت و گو با خبرنگار اقتصادی ایرنا گفت: نخستین مساله این مصوبه، 
»بی توجهی به حقوق مصرف کنندگان« است؛ مصرف کنندگان ذائقه هایی مختلف دارند 

و باید به نیازهای آنها پاسخ داده شود.
عضو هیات نمایندگان اتاق بازرگانی تهران، دومین و مهمترین چالش مصوبه نمایندگان 
مجلس را »ایجاد انحصار« ذکر کرد و افزود: این انحصار را در خودرو تجربه و نتیجه آن را 

مشاهده کرده ایم؛ انحصار خودرو موجب کاهش کیفیت و افزایش قیمت شده است؛ 
اجرای این مصوبه هم در سالهای پیش رو، می تواند تجربه خودرو را در سایر کالاهای 

مصرفی و مصرفی با دوام تکرار کند.
آرگون با بیان اینکه صنعت با این محدودیت ها رشد نمی کند و پسرفت خواهد داشت، 
گفت: در دنیا، بهبود زندگی مردم در سایه رقابت شکل می گیرد و رقابت باعث می شود 

رفاه جوامع ارتقا پیدا کند.
وی با اشاره به اینکه در سایه رقابت، کیفیت ایجاد می شود، اظهار داشت: حمایت از 
تولید داخل این نیست که راه کالاهای خارجی را سد کنیم؛ حمایت از صنعت، فراهم کردن 
شرایط برای تولیدات با کیفیت و صادراتی است؛ کالای با کیفیت نه تنها به نیاز داخل پاسخ 

می دهد، بلکه راه خود را به بازارهای صادراتی باز می کند.
عضو هیات نمایندگان اتاق تهران، سومین مساله این مصوبه را »قابل تفسیر بودن« آن 
عنوان کرد و با طرح این سوال که »چه کسی می خواهد مختصات و مصداق ها را تعیین 

کند؟« گفت: چنین مقرره هایی می تواند منشاء فساد و امضاهای طلایی شود.
آرگون در تشریح چهارمین پیامد این مصوبه اضافه کرد: هر چه جلوی کالای خارجی 
دیوار بکشیم، تقاضا برای قاچاق افزایش می یابد؛ بنابراین مصوبه اخیر مجلس حتی می 

تواند روی افزایش میزان قاچاق تاثیرگذار باشد.
وی ادامه داد: یکی دیگر از پیامدهای اجرای این مصوبه، جلوگیری از گسترش تعاملات 

تجاری بین المللی است؛ ما در شرایطی می توانیم با دیگر کشورها وارد تجارت ترجیحی 
و آزاد شویم که شرایط تجارت آزاد را در صادرات و واردات خود رعایت کنیم؛ زمانی که ما 
محدودیت هایی مانند »ممنوعیت واردات کالاهای دارای مشابه ایرانی« می گذاریم، نباید 

انتظار داشته باشیم سایر کشورها با ما وارد تجارت آزاد و ترجیحی شوند.
عضو هیات نمایندگان اتاق بازرگانی ایران، در پایان گفت: مقرره هایی که تبدیل به قانون 
می شود، مثل بخشنامه های دولتی نیست که با یک بخشنامه دیگر تغییر کند؛ تغییر این 

قوانین زمانبر است؛ بنابراین باید جلوی تصویب قانون اشتباه گرفته شود.

نقد یک مصوبه مجلس

پیامدهای»ممنوعیتوارداتکالاهایدارایمشابهایرانی«

 رئیس هیات مدیره کانون عالی شوراهای اسلامی کار کشور  سه 
عامل را در تعیین دستمزد دخیل می داند: ماده ۴1 قانون کار، خط 

فقرِ واقعی و سهم واقعی دستمزد در قیمت تمام شده.
مذاکرات مزدی کارگران قرار است در همین هفته جاری آغاز شود؛ 
علیرغم مطالبه گری های بسیار، ماه ها انتظار برای »ترمیم دستمزد« 
به جایی نرسید و در نهایت مذاکرات به زمان عرفی برگزاری آن، یعنی 

یکی دو ماه پایان سال کشیده شد.
با مذاکرات مزدی و توقعات کارگران  ارتباط  اولیا علی بیگی در 
می گوید: مبحث تعیین دستمزد، تصمیم گیری در مورد حداقل ها 
در شورای عالی کار است و لذا نگاه سیاسی و احساسی نباید به این 

موضوع داشت.
*دستمزد، مساله ای صد درصد اقتصادی ست

درصد  صد  مساله  یک  دستمزد،  تعیین  می کند:  تاکید  وی 
»اقتصادی« است و ما هر زمان مباحث سیاسی و احساسی را در 
این موضوع مداخله داده ایم، به نتیجه مطلوب نرسیده ایم. امروز هم 
اگر می بینیم وضعیت حداقل مزد به اینجا رسیده حاصل نگاه های 

سیاسی و یا احساسی ست.
صد  هر  برای  معمولی  خودروی  هر  می زند:  ساده ای  مثال  وی 
کیلومتر، بین ده تا دوازده لیتر بنزین نیاز دارد و فردی که پشت فرمان 
خودرو نشسته و می خواهد پانصد کیلومتر مسافت را طی کند باید 
دقت کند که حداقل صد لیتر بنزین در باک داشته باشد که بتواند 

به مقصد برسد؛ اگر این معادله را دقیق محاسبه نکند، مطمئناً بین 
راه می ماند؛ الان وضعیت اقتصادی ما –گرچه در مثال جای مناقشه 
نیست- بر سیاق همان خودروست. علی بیگی می افزاید: برای نیل 
به موفقیت در جریان تعیین دستمزد، باید ببینیم یک خانواده سه یا 
چهار نفره در طول یک ماه، چه نیازها و ضروریاتی دارد؛ این نیازها و 
ضروریات، شناسایی شود و یکی از مولفه هایی که باید به آن استناد 
شود، همین است؛ تصمیم گیری برای حداقل دستمزد، بایستی 
به نیازهای ضروری و واقعیِ یک خانوار  با استناد  از هرچیز  قبل 
و  بهداشت، مسکن  آموزش،  مثل  نیازهایی  انجام شود؛  متوسط 
خوراکی ها باید دقیق محاسبه شود. اینجا »حداقل ها« ملاک است و 

نیاز به یک محاسبه ی دقیق اقتصادی دارد.
*خط فقر واقعی باید اندازه گیری شود

رئیس هیات مدیره کانون عالی شوراهای اسلامی کار کشور به 
تشریح این عوامل تاثیرگذار می پردازد: شاخصه های ماده ۴1 که به 
دقت به ترتیب، نرخ تورم و سبد معیشت است، باید مورد توجه قرار 
بگیرد؛ بعد از آن، محاسبه و تعیینِ »خط فقر واقعی« است؛ با تعیین 
خط فقر واقعی، متوجه می شویم که گروه هایی که درآمدشان زیر این 
خط است، چه کسانی هستند؛ این گروه ها که غالب کارگران هم جزو 
آن هستند، زندگی نمی کنند، بلکه فقط زنده اند! خط فقر واقعی، 

باید در تعیین حداقل دستمزد، ملاک قرار بگیرد.
او ادامه می دهد: مبحث دیگر، تاثیر دستمزد در هزینه های تولید 

است که باید این تاثیر، دقیق و کارشناسی، معین شود؛ متاسفانه 
کارفرمایان همه مشکلاتی که در طول سال دارند را تنها در انتهای 
سال و در هنگامه ی تعیین دستمزد کارگران، به یاد می آورند و به 
دنبال راه حل می گردند! در واقع می خواهند تمام مشکلات را در 
زمانِ تعیین دستمزد کارگران جبران کنند؛ لذا ما از وزارت کار انتظار 
داریم سهمِ دستمزد در بخش های مختلف تولید، صنعت و خدمات 
را به صورت دقیق و واقعی محاسبه کند تا ما متوجه شویم که آیا واقعاً 
مزد آن طور که آقایان می گویند موثر است؟ آیا اینکه می گویند کارگر 

چینی از کارگر ایرانی ارزان تر است، صحیح است؟
 امسال چه تفاوتی با سال های قبل دارد؛ علی بیگی در این رابطه 
می گوید: امسال خانواده های کارگری در مضیقه معیشتی هستند و 
به واقع با سختی های بسیار روزگار می گذرانند، لاجرم دستمزد باید به 
گونه ای تعیین شود که حداقل بخشی از این مشکلات مرتفع شود؛ 
باید اجماعی بین شرکای اجتماعی حاصل شود تا به »حداقل مزد 
واقعی« به گونه ای که حداقل های یک خانواده کارگری تامین شود، 

برسیم.
*حق مسکن باید حداقل ۵۰۰ هزار تومان باشد

این فعال صنفی به نکته دیگری اشاره می کند: نقد باید همراه با 
مطالبه گری و پذیرش نقاط قوت همراه باشد؛ امروز در یک حداقل 
مزد عادلانه، حق مسکن باید حداقل 5۰۰ هزار تومان باشد؛ ولی به 
هر حال باید بپذیریم که در بیست و چند سال گذشته، همین شورای 

عالی کار، حق مسکن را فقط تا سقف ۴۰ هزار تومان افزایش داده 
بود؛ بنابراین تصمیم شورای عالی کار برای افزایش 1۲۰ درصدی 
حق مسکن، که البته رقم 1۰۰ هزار تومان هم باز بسیار ناچیز است، 
تا حدودی قابل تحسین است. علی بیگی در ادامه ی گفتگو به بحث 
»بسته های حمایتی دولت« می پردازد: در شرایطی هستیم که به این 
بسته های حمایتی بسیار نیاز است گرچه من معتقدم فاقدین شغل، 
بیکاران و شاغلان غیررسمی باید در اولین اولویت پرداخت باشند؛ 
این گروه ها باید به دقت شناسایی شوند و قبل از همه باید مورد 
حمایت قرار بگیرند. بعد از این گروه ها باید به مشمولان کمیته امداد 
و بهزیستی، بعد به کارگران و بازنشستگان و در نهایت به کارمندان، 

بسته های حمایتی داده شود.
*باید در سازوکار پرداختِ بسته های حمایتی، تجدیدنظر شود

او با بیان اینکه وضعیت اقتصادی مردم به هیچ وجه مناسب نیست؛ 
می افزاید: دادن بسته های حمایتی خوب است اما باید در سازوکار 
و اولویت های پرداخت تجدیدنظر شود تا به همه واجدان، پرداخت 
دقیق  تنظیم  برای  نمانند.  باقی  گردونه  بیرون  گروه هایی  و  شود 
پرداخت، به یک بانک اطلاعاتی دقیق و شفاف نیاز است. این بانک 

اطلاعاتی باید در اولین فرصت، تدوین شود.
این فعال کارگری با تاکید بر پرهیز از یکجانبه نگری می گوید: برای 
پیشبرد معاش مردم و کارگران، باید نقد را به همراه تقدیر در کنار هم 
داشته باشیم و کمک کنیم تا کاستی ها با درایت و دقت برطرف شوند.

رئیس هیات مدیره کانون عالی شوراهای اسلامی کارتاکید کرد

لزومتعییندستمزدبراساسِ»خطفقرِواقعی«
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طلایی کاراته ایران در پاریس: 

هدفم مدال المپیک ۲۰۲۰ است 
دارنده ۲ مدال طلا و یک نقره آسیا پس از قهرمانی در رقابت های کاراته وان پاریس که 
با شکست عنوان داران جهان بدست آمد، گفت: خوشحالم پس از ماه ها دوری از تیم 

ملی بدلیل انجام عمل جراحی تواستم در وزن جدید به این عنوان برسم.
مجید حسن نیا در گفت و گو با ایسنا، درباره کسب مدال طلای لیگ جهانی کاراته 
وان پاریس و سطح کیفی این رقابت ها اظهار کرد: از آنجا که کاراته المپیکی شده و فقط 
۶۴ نفر می توانند در بین صد نفر اول رنکینگ حضور داشته باشند و در این رقابت ها همه 
۶۴ نفری که در اوزان مختلف حضور داشتند همگی عنوان دار جهان و صاحب رنکینگ 

بودند و همین امر باعث افزایش سطح کیفی رقابت ها بود.
دارنده مدال های طلا و نقره آسیا افزود: در دور اول مقابل حریفی از ایتالیا که نقره و 
طلای جهان داشت به برتری رسیدم، سپس در دور دوم مقابل حریفی از فرانسه که برنز 
جهان داشت پیروز شدم و در دور سوم نیز مقابل کاراته کا قزاق که حریفی بسیار باهوش 
و کاربلد بود و مدال های جهانی و آسیایی زیادی داشت روبرو و موفق به شکستش شدم. 
بعد از آن برای فینال جدول برابر حریف آذربایجانی که برنز جهان و طلای مسابقات 
کامبت گیمز را داشت، پیروز شدم و در ادامه هم برای فینالیست شدن مقابل حریف 
عربستانی که در آسیایی اردن هم مقابلش مبارزه کرده بودم قرار گرفتم و پیروز شدم و 
به فینال رسیدم. در فینال نیز با نماینده ایتالیا مبارزه کردم که در جهانی اسپانیا ۲۰۱۸ 
مدال طلای جهان گرفت و نفر اول رنکینگ بود. در این مبارزه با استراتژی بسیار خوب 

کادر فنی توانستم ۳ بر یک به پیروزی برسم و طلای این رقابت ها را از آن خود کنم.
وی خاطرنشان کرد: در رقابت های آسیایی در وزن ۵۵ کیلوگرم مبارزه کردم و در 
لیگ های جهانی ۶ تا ۷ کیلو با حریفانم اختلاف داشتم اما پس از آن برای کسب سهمیه 
المپیک به یک وزن بالاتر آمدم و در ۶۰- کیلوگرم مبارزاتم را آغاز کردم تا اختلاف وزنی 
زیادی نیز با حریفانم نداشته باشم. بعد از آسیب دیدگی شدیدی که در رقابت های 
آسیایی داشتم و ساعد دستم شکست، ۴ تا ۵ ماه از میادین دور بودم. از اینکه توانستم 
پس از بازگشت به مدال طلای رقابت های اوپن پاریس که از همه رقابت های لیگ 
جهانی در سال مهم تر و با ارزش تر بود برسم، بسیار خوشحالم. قرار است ۳ هفته بعد 
در مسابقات دوبی و بعد از آن در مسابقات سری A اتریش شرکت کنم و امیدوارم با 
تکرار نتایج خوب،امتیازات لازم را کسب کنم. کاراته کا با آتیه ایران درباره اهداف خود 
در تیم ملی گفت: دوست دارم در وزن جدید افتخارات ورزشکارانی مثل حسین روحانی 
که الان در کسوت مربیگری تیم ملی قرار دارد و یا امیر مهدی زاده را به دست بیاورم و 
نماینده شایسته ای در این وزن باشم. آرزوی هر ورزشکاری حضور در المپیک و کسب 
مدال المپیک است و من هم از این قاعده مستثنی نیستم. امیدوارم بتوانم در رقابت های 
سال ۲۰۱۹ سهمیه ورودی به المپیک در وزن ۶۷- کیلوگرم را بگیرم چرا که اوزان ۶۰ 
و ۶۷ کیلوگرم با هم ترکیب می شوند. هدف کوتاه مدتم نیز این است که در مسابقات 
دوبی و سپس اتریش به موفقیت برسم و امتیازات لازم را برای کسب سهمیه کسب کنم.

وی در پایان گفت: از شهرام هروی سرمربی تیم ملی که حس قلبی بین همه ما ایجاد 
کرد و کاری کرد که قلباً همه در کنار هم باشیم تشکر می کنم. او کاری کرده که در کنار 
رابطه مربی و شاگردی، مثل برادر و دوست با همه ما برخورد می کند که خیلی با ارزش 
است. او حتی خارج از اردوها هم دائماً پیگیر احوال و وضعیت ماست. از سایر اعضای 
کادر فنی و مربیان زحمتکش تیم ملی نیز تشکر می کنم. جا دارد از مادر عزیزم که 
همیشه در تمامی شرایط پشتم بوده صمیمانه قدردانی کنم و خوشحالم توانستم دل 
مادرم را با کسب این مدال طلا شاد کنم و این مهمترین دلیل خوشحالیم است. در آخر 
از مسئولان استانمان که ما را حمایت و اسپانسر ما شدند که در این مسابقات شرکت 
تشکر می کنم. از فدراسیون کاراته هم که مقدمات برگزاری اردوها با شرایط مناسب را 

همواره مهیا کرده سپاسگزارم.

در اوزان 60 و 82 کيلوگرم رقم خورد

۲ مدال كشتي گیران قم از جام بین المللي تختي
کشتي گیران فرنگي کار استان قم در نخستین رویداد بین المللي سال ۲۰۱۹ موفق به 

کسب دو مدال رنگارنگ از پیکارهاي معتبر جام جهان پهلوان تختي شدند.
در شرایطی که رقابت های این دوره جام بین المللی تختی با درخشش ملی پوشان 
کشورمان همراه بود، این پیکارها طبق برنامه ریزی انجام شده توسط فدراسیون کشتی 
زیر نظر ناظر فیلا به میزبانی استان خوزستان در شهر اندیمشک به انجام رسید و 
برترین های خود را شناخت. در این دوره از مسابقات فرنگی کاران ایران قهرمان شدند، 
در حالی که امسال سی  و نهمین دوره این پیکارها به انجام رسید و کشتی گیران مطرح 
داخلی با فرنگی کاران شاخص هشت کشور خارجی در سالن شهید سروندی شهر 

اندیمشک برای به دست آوردن مدال های طلا، نقره و برنز به روی تشک رفتند.
در رده بندی نهایی این پیکارها تیم ایران با کسب ۲۴۰ امتیاز روی سکوی قهرمانی 
جای گرفت و تیم های کشتی فرنگی آذربایجان، گرجستان و کوبا با کسب ۱۳۴، ۱۰۹ 
و ۷۸ امتیاز دوم تا چهارم شدند اما اتفاق مهم برای کشتی  قم درخشش دو فرنگی کار 
در اوزان ۶۰ و ۸۲ کیلوگرم این ماسبقات بود. رقابت های این دوره در اوزان ۵۵، ۶۰، 
۶۳، ۶۷، ۷۲، ۷۷، ۸۲، ۸۷، ۹۷ و ۱۳۰ کیلوگرم به انجام رسید و نخستین مدال برای 
کشتی قم در وزن ۶۰ کیلوگرم به دست آمد، جایی که علیرضا نجاتی فرنگی کار آینده دار 

قم با حریفان خود به رقابت پرداخت و سرانجام روی سکوی نایب قهرمانی جای گرفت.
در این وزن نجاتی با شایستگی به دیدار فینال رسید ولی مبارزه نهایی را به مهرداد 
مردانی دیگر فرنگی کار کشورمان باخت و نجاتی مدال نقره را برای کشتی قم به ارمغان 
آورد، ضمن اینکه خاویر دومینیگو از کوبا به همراه شیرزاد بهشتی طلا دیگر فرنگی کار 
کشورمان به مقام سوم مشترک دست یافتند. در وزن ۸۲ کیلوگرم این رقابت ها نیز 
هادی علیزاده پورنیا دارنده سه مدال از جام جهانی کشتی فرنگی و دو مدال طلا و نقره 
پیکارهای قهرمانی آسیا به مقام سوم و نشان برنز دست یافت، وزنی که در آن جمال 
اسماعیلی و عباس مهدی زاده بالاتر از فرنگی کار شاخص قم به مقام های قهرمانی و 

نایب قهرمانی دست یافتند.

در هفته پنجم ليگ دسته اول فوتبال قم رقم خورد

ادامه صدرنشینی تیم های امید شهر قائم و 
عرفان گستر

 تیم های امید شهر قائم و عرفان گستر صدرنشینی خود را در هفته پنجم لیگ دسته 
اول فوتبال قم حفظ کردند.

هفته پنجم لیگ دسته فوتبال استان قم شامگاه یکشنبه به پایان رسید و در ۵ بازی 
برگزار شده از هفته پنجم، ۱۹ گل به ثمر رسید و میانگین گل نزدیک به ۴ گل در هر بازی 

ثبت شد که آمار قابل توجهی در لیگ قلمداد می شود.
در بازی های برگزار شده در ورزشگاه تختی قم تیم امید شهر قائم در یک بازی نزدیک 
و فشرده برابر حریف سرسخت خود سیاه جامگان ۳ بر ۲ به پیروزی رسید و این پیروزی، 

امید را در صدر جدول لیگ دسته اول حفظ کرد.
دیگر تیم مدعی صعود به لیگ برتر فوتبال قم، عرفان گستر در یک دیدار آسان و بی 
دردسر توانست ۴ بر صفر اکباتان را شکست دهد و این پیروزی به عرفان گستر کمک کرد 

تا با ۱۲ امتیاز و تفاضل گل کمتر نسبت به امید شهر قائم در رده دوم جدول قرار گیرد.
تیم آکادمی زبان نوین دیگر تیم پیروز این هفته بود که موفق شد تیم آریا را ۳ بر یک 
شکست دهد و فاصله یک امتیازی خود با ۲ تیم صدرنشین امید و عرفان گستر را حفظ 

کند. بدین ترتیب تیم آکادمی زبان نوین با ۱۱ امتیاز در رده سوم جدول ایستاده است.
در سایر بازی ها مهر گستر ۴ بر صفر از سد یاران عبور کرد و تنها تساوی هفته در مسابقه 
تیم های افشین و شاهین رقم خورد که دو تیم با تساوی یک بر یک میدان را ترک کردند. 

این مسابقات با حضور ۱۰ تیم برگزار می شود.

فتحی:

 هیات مدیره جدید به پیشرفت و ترقی 
استقلال كمک می كنند

 مدیرعامل باشگاه استقلال گفت: اعضای جدید هیات مدیره قطعا خواهند توانست 
به پیشرفت و ترقی باشگاه در همه ابعاد و زمینه ها کمک و مساعدت نمایند.

امیرحسین فتحی مدیرعامل باشگاه استقلال ضمن تشکر از عنایت ویژه وزیر محترم 
ورزش و جوانان و ریاست مجمع باشگاه استقلال در خصوص انتخاب اعضای جدید 
هیات مدیره، به اعضای جدید هیات مدیره باشگاه استقلال خوش آمد گفته و برای 
آنان آرزوی موفقیت کرد. مدیرعامل باشگاه استقلال اعلام کرد اعضای جدید با توجه به 
سابقه کاری خود و توانمندی در حوزه های ورزشی و اقتصادی قطعا خواهند توانست به 

پیشرفت و ترقی باشگاه در همه ابعاد و زمینه ها کمک و مساعدت نمایند.
فتحی از زحمات و تلاش های بی وقفه تمامی اعضای هیات مدیره سابق آقایان 
ملکی، قراب، زمانی و افتخاری تقدیر و تشکر نمود و اعلام کرد این بزرگواران در زمان 
تصدی خود در هیات مدیره از هیچ کوششی در جهت اعتلای باشگاه دریغ نکردند و من 

وظیفه خود میدانم از زحمات تک تک این عزیزان تقدیر و تشکر کنم.
مدیرعامل باشگاه استقلال در پایان گفت: امیدوارم شروع به کار هیات مدیره جدید 
منشا خیر و برکت برای باشگاه بزرگ و مردمی استقلال باشد که قطعا همین طور خواهد 
بود. ترکیب جدید هیات مدیره باشگاه استقلال مشخص شد و چهار عضو جدید به این 
باشگاه اضافه شدند.جلسه هیات مدیره باشگاه استقلال صبح دیروزبا حضور کلیه اعضا 

برگزار شد. در این جلسه و به اتفاق آرا تصمیمات زیر اتخاذ گردید.
۱- امیرحسین فتحی به عنوان مدیرعامل باشگاه استقلال

۲- احمد سعادتمند به عنوان رئیس هیات مدیره باشگاه استقلال
۳- اسماعیل خلیل زاده به عنوان نایب رئیس هیات مدیره باشگاه استقلال

۴- آقایان کامران منزوی و میرشاد ماجدی به عنوان اعضای جدید هیات مدیره 
استقلال انتخاب شدند.

حسن زمانی از ترکیب هیات مدیره استقلال خارج شد. 

ژاپن ۳ - ایران صفر؛

پایان رویای یک ملت
تیم ملی فوتبال ایران که تا مرحله نیمه نهایی هفدهمین 
دوره رقابت های جام ملت های آسیا با اقتدار پیش رفته بود، 
برابر ژاپن تن به شکستی سنگین داد تا همچنان در حسرت 

فینال و قهرمانی در آسیا باشد.
دیدار مرحله نیمه نهایی رقابتهای فوتبال جام ملت های 
آسیا از ساعت ۱۷:۳۰ دقیقه روز دوشنبه به قضاوت کریستوفر 
جیمز بث از استرالیا در ورزشگاه هزاع بن زاید شهر العین 
آغاز شد که این دیدار با برتری ۳ بر صفر ژاپن به پایان رسید تا 

طلسم فینالیست شدن ایران ۴۷ ساله شود. 
بیرانوند،  علیرضا  ترکیب:  با  دیدار  این  در  ایران  ملی  تیم 
رامین  زادگان،  کنعانی  حسین  گنجی،  پورعلی  مرتضی 
رضاییان، میلاد محمدی، احسان حاج صفی، امید ابراهیمی، 
اشکان دژاگه)۷۱ سامان قدوس(، علیرضا جهانبخش)۷۱ 
انصاریفرد( و سردار  امیری)۶۸ کریم  ترابی(، وحید  مهدی 

آزمون به میدان رفت.
دقیقه یک: ژاپنی ها بازی را سرعتی و هجدمی آغاز کردند 
و در همین دقیقه دو توپ روی دروازه بیرانوند ارسال کردند اما 
نتوانستند خطر جدی را ایجاد کنند. بازیکنان  ایران در دقایق 

ابتدایی کمی عجول و سرآسیمه بودند.
دقیقه ۳: سردار آزمون در موقعیت مناسب برای زدن ضربه 
آخر قرار گرفت اما برای رسیدن به توپ چند سانتیمتر کم آورد 

و دروازه بان ژاپن توپ را مهار کرد.
دقیقه ۱۰: دو تیم که بازی سرعتی را در دستور کار داشتند 
حملاتی را روی دروازه یکدیگر پی ریزی کردند اما موقعیت 
خطرناکی روی دروازه ها ایجاد نشد. دوندگی بازیکنان ایران 

در میانه میدان اجازه بازیسازی به ژاپنی ها را نمی داد.
دقیقه ۱۲: ایران توسط وحید امیری از جناح راست اوت 
بلندی را روی دروازه ژاپن ارسال کرد اما در برگشت تبدیل به 
ضد حمله برای حریف شد اما مدافعان ایران اجازه ندادند 
وارد محوطه جریمه شوند. در یک رفت و  بازیکنان حریف 
برگشت ژاپن از عمق دفاع ایران حمله ای را پی ریزی کرد اما 
کنعانی زادگان با تکلی درست اجازه فرصت سازی به حریف 

نداد.
کرنر  یک  توپ  دفع  در  زادگان  کنعانی  تعلل  دقیقه ۱۷: 
بادآورده برای ژاپن به همراه داشت که ارسال آنها خطر جدی 
را روی دروازه ایران ایجاد کرد اما توپ راهی به دروازه پیدا نکرد.
دقیقه ۱۹: جدی ترین خطر بازی را ژاپنی ها ایجاد کردند. در 
این دقیقه ورود بازیکنان حریف به داخل محوطه جریمه موقعیت 
خوبی را برای باز کردن دروازه بیرانوند فراهم کرد که ضربه آرام 

بازیکن حریف از کنار تیر عمودی دروازه راهی اوت شد.
دقیقه ۲۲: یک و دو احسان حاجی صفی و و سردار آزمون 
بهترین موقعیت ایران را فراهم کرد که ضربه سردار با دروازه 
بان ژاپن با پا به کرنر فرستاد. این بهترین موقعیت ایران تا این 

لحظه بود. ضربه کرنر هم ثمری برای ایران نداشت. 
پای  روی  تکل خشن  به خاطر  امیری  دقیقه ۲۵: وحید 

بازیکن حریف از داور استرالیایی کارت زرد دریافت کرد.
در  را  بازی  دقیقه  چند  برای  ایران  بازیکنان   :۳۰ دقیقه 
اختیار گرفتند و حملاتی را روی دروازه ژاپن پی ریزی کردند 
و چند پرتاب بلند هم داشتند اما نتوانستند از این موقعیت ها 

استفاده کنند.
دققه ۴۰: ژاپنی ها پس از چند دقیقه فرو رفتن در لاک 
دفاعی توانستند بازی را در اختیار بگیرند و با پاس های کوتاه 

سعی در نزدیک شدن به دروازه ایران را داشتند اما نتوانستند 
موقعیت خطرناکی را ایجاد کنند.

دقیقه ۴۴: امید ابراهیمی به خاطر خطا روی بازیکن حریف 
در میانه میدان از داور کارت زرد گرفت.

دقیقه ۴۵: تیم ایران به خاطر خطا روی جهانبخش از جناح 
راست محوطه جریمه تیم ژاپن صاحب یک ضربه ایستگاهی 
شد اما ضربه ارسالی از سوی دژاگه را مدافعان ژاپن برگرداندند 

تا نیمه اول با تساوی بدون گل به پایان برسد.
دقیقه ۴۶: در شروع بازی ایران پشت محوطه جریمه حریف 
صاحب یک خطا شد. در این صحنه توپ به دست مدافع 
حریف برخورد کرد که داور به این ژاپنی کارت زرد نشان داد. 
این ضربه را اشکان دژاگه به صورت مستقیم زد که از کنار 

دروازه به بیرون رفت.
دقیقه ۵۵: تیم ایران چند حمله را روی دروازه ژاپن پی ریزی 

کرد اما نتوانست موقعیت خطرناکی را ایجاد کند.
دقیقه ۵۶: تعلل مدافعان ایران باعث شد یک توپ ارسالی 
روی دروازه را یویا اوساکا با ضربه سر به گل ژاپن تبدیل کرد. 
در این دقیقه توپی که در آستانه رفتن به بیرون از زمین بود 
توسط مدافعان ایران رها شد و بازیکن ژاپنی توپ را دنبال کرد 
و با ارسال توپ این توپ دروازه ایران با خروج اشتباه بیرانوند 
باز شد. در این صحنه پنج مدافع ایران قصد صحبت به داور را 
داشتند و می خواستند او را متقاعد کنند به بازیکن متمارض 
ژاپن کارت زرد بدهد که یک بازیکن دیگر ژاپن کار را تمام کرد!
دقیقه ۵۸: وحید امیری جای خود را به کریم انصاریفرد داد.
دقیقه ۶۱: یک ضربه ایستگاهی برای ایران به دست آمد که 
این ضربه را جهانبخش به زیبایی زد که دروازه بان حریف توپ 

را به کرنر فرستاد.
دقیقه ۶۳: یک اشتباه دیگر برای خط دفاعی ایران باعث 
شد توپ به دست مرتضی پورعلی گنجی برخورد کند. داور 
ابتدا ضربه پنالتی اعلام کرد و پس از بررسی ویدئویی رای خود 
را تایید کرد تا در دقیقه ۶۶ این ضربه پنالتی به گل دوم حریف 

تبدیل شد. یویا اوساکا این گل را به ثمر رساند.
دقیقه ۸۰: بعد از اشتباهاتی که مدافعان ایران داشتند و 
دو گل به حریف هدیه کردند، تلاش زیادی از سوی بازیکنان 

صورت گرفت که بتوانند گل های خورده را جبران کنند اما 
شاگردان کی روش برنامه خاصی برای نزدیک شدن به دروازه 

ژاپن نداشتند.
دقیقه ۹۰: تلاش های بازیکنان  ایران برای رسیدن به گل 
ثمری نداشت و بازی حرفه ای ژاپن به ایرانی ها اجازه نداد 

دروازه را با خطر جدی مواجه کنند. 
دقیقه ۹۳: درحالی که ایران برای رسیدن به گل تلاش می 
کرد این ژاپن بود که به سومین گل دست پیدا کرد تا رویای 
ملت ایران برای رسیدن به فینال به پایان برسد. در دقیقه پایانی 
این دیدار درگیری هم بین بازیکنان بوجود آمد که سردار آزمون 

از داور کارت زرد دریافت کرد.
بيرانوند: شرمنده مردم شدیم

 بازیکنان مان بی تجربگی کردند 
دروزاه بان تیم ملی کشورمان گفت: واقعاً ناراحتم و به خاطر 

باخت به ژاپن شرمنده مردم شدیم. 
علیرضا بیرانوند بعد از شکست  ۳ بر صفر مقابل ژاپن گفت: 
شرمنده مردم شدیم در صحنه گل اول تمرکزمان را از دست 
دادیم. بازیکنی که به زمین افتاده بود بلند شد و توپ را گرفت 

در حالیکه هفت بازیکن ما به سمت داور رفته بودند.
ایران در آن صحنه غیر  بازیکنان  اینکه رفتار  وی در مورد 
حرفه ای بود، گفت: غیر حرفه ای نبود، بی تجربگی کردیم. 
بازیکنی که افتاده بود و به بازی ادامه داد و ۵-۶ بازیکن ما به 

سمت داور رفتند. شرمنده مردم شدیم نمی دانم چه بگویم. 
بیرانوند تصریح کرد: بازی رده بندی هم در جام نیست ما 
هم واقعاً ناراحتیم. نیت مان قهرمانی بود. نیمه اول مقابل ژاپن 
خوب بودیم. ژاپن هم تیم خوبی است به آنها تبریک می گویم.

کی روش: پایان اینجاست
ژاپن استحقاق فينال را داشت

را  ژاپن  برابر  ایران  باخت  اصلی  عامل  کی روش  کارلوس 
ناشی از یک اشتباه مظلومانه دانست. او در ادامه گفت که 
"ساده ترین نوع صحبت کردن این است که یک آهنگ معروف 

را برای شما یادآوری کنم. الان پایان اینجاست".
به گزارش ایسنا، کارلوس کی روش پس از شکست سه بر 
صفر مقابل ژاپن و عدم صعود به دیدار پایانی جام ملت های 

آسیا اظهار کرد: مطالب زیادی وجود ندارد که به آن اشاره 
کنیم. مهمترین مساله این است که بازی رقابتی را شاهد 
بودیم بخصوص در نیمه نخست هر دو تیم مشغول رقابت 
بودند تا اینکه یک اشتباه خیلی ساده و مظلومانه از تیم ما رخ 
داد. بازیکنان من فکر می کردند که داور باید خطای بازیکن 
ژاپن را بگیرد و تیم ما بعد از دریافت گل از نظر احساسی بهم 

ریخت و ما در ادامه یک شکست احساسی را شاهد بودیم.
وی ادامه داد: بعد از دریافت گل نخست شاهد حضور یک 
تیم در زمین بودیم، آن هم ژاپن بود. ژاپن بهترین تیم زمین 
بود و استحقاق حضور در فینال را داشت. از همه بازیکنان 
خودم تشکر می کنم به خاطر اینکه با تمام دشواری ها و تمام 
آنها تشکر  از تک تک  زیادی داشتند.  محدودیت ها تلاش 

بزرگی می کنم.
وی درباره ناکامی تیم ملی فوتبال ایران با یکی از بهترین 
نسل های خود در جام ملت های آسیا و تداوم انتظار ایران برای 
قهرمانی در آسیا تا چهار سال بعد و همچنین به کار نیامدن 
تجربیات حضور در جام جهانی در این رقابت ها یادآور شد: 
صادقانه می گویم من در دفعات گذشته تمام نظراتم را گفته ام. 
گفته ام که چه کارهایی باید انجام شود. فکر می کنم افراد 
زیادی باشند که بخواهند حرف های من را بشنوند اما الان 
زمانی نیست که بخواهند صحبت های من را بشنوند. مطلب 
این است که باید بگویم بسیار خوشحالم که این ماجراجویی 
ماجراجویی  این  گذاشتم.  پشت سر  ایرانی  بازیکنان  با  را 

فوق العاده بی نظیر بود.
به خاطر  بازیکنانم  این است که  واقعیت  تاکید کرد:  وی 
زحمات شان استحقاق حضور در فینال را داشتند. ساده ترین 
نوع صحبت کردن این است که یک آهنگ معروف را برای شما 

یادآوری کنم. الان پایان اینجاست.
بسیار  کرد:  خاطرنشان  ایران  فوتبال  ملی  تیم  سرمربی 
خوشحالم و به تیمم افتخار می کنم که مثل خودم کار کردند. 
زمان آن است که مراتب تقدیر و قدردانی خودم را از هواداران 
و فوتبال ایران به خاطر دادن این فرصت که من در هشت 
سال گذشته سرمربی تیم ملی باشم، اعلام کنم. من آرزوی 
بهترین ها را برای تیم ملی دارم. بازیکنانم استحقاق بهترین ها 
را دارند. توانستند نظرات را جلب کنند چراکه در زمان های 
مختلف بهترین عملکرد را داشتند. در سراسر جهان کسب 

احترام کردند.
 موریاسو: جو استادیوم به نفع ایران بود 
تاکتيک  مان را بر حریف دیکته کردیم 

بازی  اول  نیمه  گفت:  ژاپن،  فوتبال  ملی  تیم  سرمربی 
سنگینی را تجربه کردیم. 

هاجیمه موریاسو بعد از پیروزی سه بر صفر ژاپن مقابل ایران 
و صعود به فینال جام ملت های آسیا، گفت:  نیمه اول بازی 
سنگینی را تجربه کردیم. در ۴۵ دقیقه اول بازی واقعا پایاپای 

بود و هر دو تیم فشرده بازی می کردند.
وی ادامه داد: اما در نیمه دوم ما توانستیم از فرصت های مان 

نهایت استفاده را ببریم و ۳ بار دروازه ایران را باز کنیم.
سرمربی ژاپن تاکید کرد: واقعا جو استادیوم به صورت کامل 
زیادی در استادیوم  آنها هواداران  و  بود  ایرانی ها  در اختیار 
داشتند، اما ما با بازی خوب توانستیم برنامه هایمان را بر حریف 
دیکته کنیم. کارهای تاکتیکی را در نیمه دوم خیلی خوب در 

زمین پیاده کردیم و راهی فینال شدیم.

وزیر ورزش و جوانان در جلسه با اعضای هیات مدیره جدید باشگاه استقلال مولفه 
های خصوصی سازی باشگاه، ثبات و آرامش و پرهیز از حاشیه، تامین منابع مالی و 
استفاده از ظرفیت بخش خصوصی را برای پیشرفت امور باشگاه استقلال مورد توجه 

و تاکید قرار داد.
 مسعود سلطانی فر در جلسه با اعضای جدید هیات مدیره باشگاه استقلال که صبح 
امروز برگزار شد، با تقدیر از اعضای پیشین هیات مدیره باشگاه استقلال که بدلیل 
قانون منع به کارگیری بازنشستگان نتوانستند در مسئولیت های خود باقی بمانند، 
تلاش های افتخاری مدیرعامل سابق باشگاه، زمانی، قراب و ملکی از اعضای هیات 
مدیره سابق را ستود و با توجه به مصوبه مجمع امیرحسین فتحی، میرشاد ماجدی، 
نصرت الله منزوی، خلیل زاده، احمد سعادتمند به عنوان  اعضای جدید هیات مدیره 

باشگاه استقلال معرفی کرد.
مسعود سلطانی فر از باشگاه های استقلال و پرسپولیس به عنوان سرمایه های 
ورزش و فوتبال ایران یاد کرد و با اشاره به این مهم که هرگاه وضعیت این دو باشگاه 
خوب بوده، فوتبال ملی ایران نیز شرایط خوبی داشته است و به  حرکت در مسیر رشد و 

تعالی بیشتر این دو باشگاه تاکید کرد.
وزیر ورزش و جوانان اعضای هیات مدیره جدید را به عنوان  افراد شناخته شده و 
کارآمد در عرصه های مدیریتی، اجرایی، ورزشی و اقتصادی نام برد و ابراز امیدواری 
کرد که هیات مدیره جدید در استمرار فعالیت های سازنده گذشته، قدم های اساسی 
تر را برای رشد و توسعه باشگاه بردارند و با سامندهی اوضاع باشگاه، فرآیندی همراه با 

پیروزی و موفقیت داشته باشند.
سلطانی فر فرایند خصوصی سازی باشگاه ها را مورد تاکید قرار داد و اظهار داشت: 
مصرانه در صدد خصوصی سازی و واگذاری باشگاه های پرسپولیس و استقلال به 
بخش خصوصی هستیم  و این فرآیند را به مصلحت ورزش کشور و فوتبال ایران می 

دانیم و هیات مدیره جدید هم باید در همین راستا حرکت کند.
وزیر ورزش و جوانان، ثبات و آرامش و پرهیز از حاشیه را هم مورد تاکید قرار داد و 
تاکید کرد: آنچه مسلم است در هیچ عرصه ای، توسعه  با جنجال و حاشیه بوجود نمی 
آید بنابراین باید فارغ از جنجال ها و حواشی موجود در فوتبال به سمت موفقیت گام 
برداشت . سلطانی فر استمرار در ساماندهی امور باشگاه  به عنوان یکی دیگر از مولفه 
های پیشرفت  را به اعضای هیات مدیره استقلال توصیه کرد و اظهار داشت: یکی از 

مواردی که در باشگاه های بزرگ از جمله استقلال باید بیشتر مورد توجه قرار گیرد توجه 
به فوتبال پایه است بطوریکه با برنامه ریزی باید زمینه بروز و ظهور استعدادهای فوتبالی 
در این تیم تا آنجا پیش رود که مشکلی بابت جذب بازیکن نداشته باشند و از طرفی 

بتوانند با پرداختن به فوتبال پایه زمینه پرورش نخبگان فوتبالی را فراهم آورد.
وزیر ورزش و جوانان همچنین تامین منابع مالی و استفاده از ظرفیت های اقتصادی 
برای درآمدزایی را مورد تاکید جدی قرار داد و اظهار داشت: باشگاه استقلال  از ظرفیت 
لازم برای درامدزایی برخوردار است که باید با برنامه ریزی در این زمینه اتفاقات خوبی را 

رقم زنند تا جاییکه از برند استقلال در راستای بهبود وضعیت مالی باشگاه بهره ببرند.
سلطانی فر در بخش دیگری از سخنانش شرایط امروز باشگاه های بزرگ پرسپولیس 
و استقلال را خوب توصیف کرد و توضیح داد: اکنون این دو باشگاه با توجه به اقداماتی 
که از دو سال پیش در زمینه  اصلاح ساختار قانونی برای انها انجام شده و مجمع دو 
باشگاه بصورت قانونی تشکیل شده و برای حل مشکلات بدهی ها و همچنین معظل  
بدهی و مالیاتی چاره اندیشی شده است، شرایط خوبی دارند و در سال گذشته نیز 
هر دو تیم ضمن کسب یک جام برای اولین بار در جمع هشت تیم برتر لیگ قهرمانان 

آسیا حضور یافتند.

وزیر ورزش و جوانان :

مصرانه به دنبال خصوصی سازی استقلال و پرسپولیس هستم

سرمربی تیم ملی وزنه برداری گفت: پنج وزنه بردار که 
عملکردشان در رقابت های قهرمانی کشور در امیدیه خوب 

بود با تایید فدراسیون به اردوی تیم ملی دعوت می شوند.
»محمدحسین برخواه« افزود: پیکارهای قهرمانی کشور 
که هفته گذشته در امیدیه خوزستان برگزار شد را رصد و 
رکوردهایی که به ثبت می رسید را بررسی می کردیم و مقرر 
شد ۵ وزنه برداری که در این مسابقات عملکردشان نسبت 

به دیگران بهتر بود را به اردوی تیم ملی دعوت کنیم.
وی با اشاره به شرایط خوب اردوی تیم ملی خاطرنشان 
کرد: تاکنون ۱۰ روز از اردوی تیم ملی سپری شده است و 
ملی پوشان با انگیزه و با جدیت، تلاش و پشتکار برنامه های 
تمرینی خود را دنبال می کنند و امیدوارم که بتوانیم برای 
رقابت های بین المللی جام فجر به عنوان یکی از مراحل 
گزینشی المپیک و رقابت های قهرمانی آسیا، تیم خوبی 

داشته باشیم.
برخواه خاطرنشان کرد: در رقابت های قهرمانی آسیا 
که  داشت چرا  رو خواهیم  پیش  را  کار سختی  در چین 

باید با تیم چین به عنوان یکی از قدرت های وزنه برداری 
جهان، رقابت کنیم. با بررسی اجمالی متوجه می شویم که 
چین در دو دهه اخیر از بهترین و آماده ترین تیم های وزنه 
برداری جهان بوده که در رقابت های قهرمانی سال ۲۰۱۸ 
به سایر رقبا قهرمان  زیادی نسبت  با فاصله  ترکمنستان 
جهان شد. وی ادامه داد: چین اکنون میزبان قهرمانی آسیا 
است و تلاش می کنیم که برنامه ها را به گونه ای پیش ببریم 

که رقابت خوبی با این تیم داشته باشیم.
سرمربی تیم ملی در خصوص برنامه ملی پوشان برای 
حضور در مسابقات گزینشی بازی های المپیک ۲۰۲۰ 
توکیو، گفت: تورنمنت های بین المللی زیادی است که در 
تقویم فدراسیون بین المللی وزنه برداری، ثبت شده است 
و همه چیز واضح و روشن است. برخواه تصریح کرد: برای 
تیم های آسیایی حدود ۱۵ تا ۱۶ مسابقه بین المللی وجود 
دارد که برای حضور در آنها می توانیم برنامه ریزی کنیم تا 
کار به دقیقه ۹۰ کشیده نشود و نفراتی که گزینه های اصلی 
حضور در بازی های المپیک ۲۰۲۰ توکیو هستند برای 

کسب سهمیه در تعدادی از آنها حضور یابند.
وی خاطرنشان کرد: اردوی تیم ملی اکنون در شرایط 
پوش  ملی  رستمی  کیانوش  و  شود  می  دنبال  خوبی 

کشورمان نیز در اردوی تیم ملی حضور دارد.
سرمربی تیم ملی در خصوص برخی شائبه ها در مورد 
اینکه تیم ملی دیگر سرمربی ندارد و مدیر تیم های ملی 
برنامه ها را دنبال می کند، گفت: در حدود ۴ سالی که در 
وزنه برداری به عنوان مربی کار می کنم، رییس فدراسیون 
همه گونه حمایتی از برنامه های من داشته و مشکلی در این 
خصوص وجود ندارد. وی ادامه داد: در حال حاضر فضای 
در شرایط  نیز  تمرینات  و  است  بسیار خوب  برداری  وزنه 
مناسبی در حال برگزاری است و ملی پوشان با تفکر حرفه 
ای برنامه ها را دنبال می کنند و امیدوارم که سال موفقی 
توکیو  المپیک ۲۰۲۰  بازی های  ایران در  باشیم.  داشته 
و در بخش مردان ۲ سهمیه دارد که نمایندگان ایران برای 
حضور در بازی های المپیک باید ۶ مرحله از گزینشی های 

المپیک را طی کنند.

سرمربی تیم ملی وزنه برداری:

 5 وزنه بردار دیگر به اردوی تیم ملی دعوت می شوند

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با بیان اینکه دو باشگاه استقلال و پرسپولیس میراث ملی 
ورزش هستند، گفت: سرخابی ها بیشتر از آنکه نیاز به خصوصی شدن داشته باشند، باید 

مردمی سازی شوند و همچنین دولت روی آنها نظارت دقیق داشته باشد.
»محمد شریعتمداری« در رابطه با خصوصی سازی باشگاه های پرسپولیس و استقلال 
اظهار داشت: این دو باشگاه سرمایه بزرگ ملی ورزش ما هستند و به اعتقاد من آنها تنها 
یک باشگاه ورزشی نیستند و باید بدانیم مردم به آنها احساس دارند و آنها با بنگاه اقتصادی 
متفاوت هستند.  وی ادامه داد: این دو باشگاه باید به شکلی صحیح اداره شوند و بخش 

دولتی نیز نظارت دقیقی روی فعالیت های آنها داشته باشد. 

وزیر تعاون کار و رفاه اجتماعی در پاسخ به این سئوال که آیا با خصوصی شدن این دو 
باشگاه موافق است یا خیر، گفت: با خصوصی سازی موافقم اما همانطور که به میراث ملی 
احساس دارم و معتقدم تخت جمشید را نمی توان خصوصی کرد این دو باشگاه هم موضوع 
پراحساسی برای مردم هستند و نباید بگذاریم میراث ملی ورزش ایران دچار تحولات غیرقابل 
باور شوند. وی در پایان اظهار داشت: این دو باشگاه کارخانه نیستند که بتوان به آسانی آنها 
را واگذار کرد. معتقدم این دو باشگاه بیشتر از اینکه خصوصی شوند باید مردمی شوند. باید 
در کنار مردمی سازی این دو باشگاه دولت نیز نظارت زیادی روی میراث ملی ورزش ایران 

داشته باشد. 

استقلال و پرسپولیس میراث ملی ورزش

شریعتمداری: سرخابی ها را مردمی سازی كنیم
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علمی و سلامت 

چگونه از سرمای زمستان در امان بمانیم؟
در سرمای زمستان اکثر افراد به دنبال راهی برای گرم ماندن در محیط خارج از خانه 
هستند و خوشبختانه فرایند تجزیه مواد غذایی در بدن، خود به عنوان بخاری داخلی 

بدن عمل می کند.
به گزارش ایسنا، به هر حال زمانی که هوا سرد است به کار بردن برخی استراتژی های 
دفاعی برای جلوگیری از اتلاف گرمای بدن لازم است. با افزایش تفاوت دمایی میان 
گرمای بدن و محیط سرد اطراف، بدنمان گرمای خود را با سرعت بیشتری از دست 

می دهد و این امر می تواند برای حفظ دمای طبیعی بدن مشکل ساز باشد.
این نکته را نیز باید در نظر گرفت که دو نفر با شرایط دمایی بدن یکسان و در محیطی 
کاملًا مشابه ممکن است احساسات مختلفی از سرما داشته و در حالی که یکی از آن ها 

احساس راحتی کند، دیگری احساس یخ زدگی داشته باشد!
واکنش های  که  رسیده اند  نتیجه  این  به  محققان  سرما،  درونی  تجربه  از  جدا  اما 
زیاد پوشیدن  به سرما همانند رفتارهای تطابقی مانند لباس  فیزیولوژیکی طبیعی 
می تواند به گرم نگه داشتن بدن شما و حفظ دمای ۳۷ درجه سانتی گرادی کمک کند.

عملکرد بدن در سرما چگونه است؟
خون در تمام بدن جریان داشته و مواد مغذی، اکسیژن و سایر مواد مهم بیولوژیکی را با 
خود حمل می کند و این سیستم تحویل همچنین حرارت تولید شده در ماهیچه ها را به 

پوست، جایی که در آن آزاد می شود، می برد.
هنگامی که فرد وارد محیطی سرد می شود، بدن خون را دوباره به میان تنه توزیع 
باریک شدن  منقبض می کند.  را  پوست  بدن عروق خونی  زمان  در همان  می کند. 
مسیرهای خونی پوست به این معناست که جریان گرما در این مسیر کاهش یافته و در 

نتیجه بدن گرمای کمتری از دست می دهد.
به حداقل رساندن جریان خون در پوست که بیشترین مجاورت را با سرما دارد، سبب 

می شود که بدن حرارت خود را برای مدتی طولانی تر حفظ کند.
یکی دیگر از استراتژی های دفاعی بدن برای گرم نگه داشتن خود، آغاز فعالیت های 

عضلانی است. این امر متابولیسم بدن را افزایش داده و گرمای بیشتری تولید می کند.
بدن زمانی که در دمای بسیار پایین تر قرار می گیرد، ممکن است دندان ها شروع به 
برخورد با یکدیگر کرده و دست ها و پاها نیز بی اختیار شروع به لرزیدن کنند. این امر 
ممکن است به ظاهر بی فایده به نظر برسد اما در واقع به نوعی تلاش بدن برای تولید 

حرارت با تجزیه مواد مغذی بیشتر در عضلات برای افزایش دمای خود است.
تفاوت ها در اندازه بدن، میزان چربی بدن و فعالیت های متابولیکی بر چگونگی و میزان 
احساس سرما در افراد تأثیر دارد. افراد لاغرتر با میزان چربی کمتر نسبت به افراد چاق تر 
با میزان چربی بیشتر، گرمای بیشتری از دست می دهند. افراد با هیکل های بزرگ تر نیز 
ممکن است توده عضلانی بیشتری داشته باشند که این باعث تولید گرمای بیشتر شده 
و چربی بیشتر بدن نیز می تواند به عنوان عایقی برای کاهش اتلاف گرما عمل کند. تغییر 

این تفاوت ها در افراد کار آسانی نیست.
برای حفظ احساس گرما در بدن خود می توانید نوع لباس، فعالیت و تغذیه خود را 

مدیریت کنید.
۱( لباس ها: چرا کلاه مهم ترین جز لباس ها برای گرم ماندن نیست؟

معمول ترین لباس هایی که افراد برای گرم ماندن به تن می کنند، کت، کلاه و دستکش 
است. بدیهی است افزایش ضخامت لباس یا پوشیدن چند لایه لباس به حفظ گرما 
کمک می کند. وظیفه لباس های زمستانی گرم کردن شما نیست، بلکه لباس ها در واقع 

کمک می کنند تا گرمای تولید شده در بدن شما به محیط منتقل نشود.
بر خلاف باور عمومی سر، مهم ترین قسمتی که گرمای تولید شده در بدن از طریق 
آن از دست می رود نیست. در صورتی که فردی کلاه داشته باشد اما کت به تن نکرده 
باشد، به دلیل شرایط جریان خون بدن در سرما، نیم تنه بیشترین گرمای بدن را به محیط 
منتقل می کند. در صورتی که نیم تنه خود را گرم نگه دارید، جریان خون را در اندام های 
بدن خود حفظ کرده و اغلب می توانید دست ها و پاهای خود را نیز از این طریق گرم 

نگه دارید.
۲( فعالیت فیزیکی اما به میزان متعادل: در صورتی که دمای بدن خود را بیش از 
حد افزایش دهید، بدن برای خنک کردن خود شروع به تعریق می کند و بدن گرمای 

خود را از دست می دهد.
فعالیت فیزیکی متعادل باعث انقباض عضلات، تجزیه مواد مغذی بیشتر و تولید 
گرمای بیشتری می شود. این گرمای اضافه می تواند به حفظ دمای بدن و احساس گرما 
کمک کند. ممکن است خود شما نیز تجربه پرش های کوتاه و سریع یا دویدن های کوتاه 

در سرما را برای گرم شدن داشته باشید.
متأسفانه فعالیت بدنی یا لایه های ضخیم لباس می تواند تعادل را به هم زده و بیش از 
میزان مورد نیاز شما به بدنتان گرما بدهد. در این صورت بدن با افزایش دما مواجه شده و 
برای خنک شدن شروع به تعریق می کند. این نتیجه خوبی نیست، چرا که تبخیر عرق از 

روی پوست خود باعث از دست رفتن میزان بیشتری از گرما می شود.
۳( غذاها: خوردن میان وعده از آن جایی که بدن غذاهای مصرفی را تجزیه می کند، 

باعث گرم شدن بدن می شود.
خوردن باعث افزایش حرارت تولیدی بدن می شود. روند تجزیه غذا منجر به افزایش 
دمای بدن به میزان کمی می شود. به همین دلیل گاهی افرادی شب را در چادر و فضای 

باز می گذرانند برای گرم ماندن در طول شب پیش از خواب میان وعده ای می خورند.
۴( پرادراری: آب و هوای سرد باعث می شود نیاز بیشتری برای ادرار کردن داشته 

باشید.
متخصصان به نیاز به ادرار بیشتر در سرما، پرادراری سرما می گویند. این یکی از 
پیامدهای منقبض شدن عروق خونی است و در این حالت همان میزان خون باید در 

عروق خونی باریک تر جریان یابند و از این رو نیاز به ادرار بیشتر می شود.
۵( آگاهی از تفاوت دمایی: بدون لباس کافی از محیط گرم به محیط سرد نروید.

اگر عادت دارید بدون آنکه کت خود را بردارید، حتی برای مدتی کوتاه به محیط سرد 
بروید تا سرما را با پوست خود حس کنید، این عادت خود را ترک کنید. در این حالت 
پوست شما از آن جایی که بدن تلاش می کند گرمای اضافی را حفظ کند، شروع به سرخ 
شدن می کند. در حالت بدتر، بدن شروع به تعریق می کند و زمانی که به محیط داخل بر 
می گردید ممکن است حتی احساس سرمای بیشتری نسبت به زمانی که بیرون بودید، 
بکنید. چرا که هوای سرد گرمای بدنتان را گرفته و عرق شما شروع به تبخیر کرده است. 
بهترین راهکار این است که در هوای سرد زمستانی چه در محیط داخل و چه در محیط 

خارج لباس مناسب و گرم بپوشید.

سیستیت بینابینی به نام سندرم مثانه دردناک )BPS( نیز شناخته می شود. این شرایط 
بیشتر در افرادی که بیش از 40 سال سن دارند، تشخیص داده می شود.

مشکلات مثانه می تواند موجب درد، از جمله هنگام دفع ادرار، در قسمت میانی پایین 
شکم شود. دلایل مختلفی موجب درد مثانه می شوند که از آن جمله می توان به عفونت 

ها و اختلالات التهابی اشاره کرد.
مثانه در مرکز لگن قرار دارد. اگر فردی با احساس درد در سمت چپ یا راست در قسمت 
پایینی شکم مواجه شود، احتمالا این شرایط ارتباطی با مثانه ندارد و ممکن است به سنگ 
های کلیه اشاره داشته باشد. در ادامه با برخی دلایل شایع درد مثانه بیشتر آشنا می شویم.

سیستیت بینابینی
سیستیت بینابینی به نام سندرم مثانه دردناک )BPS( نیز شناخته می شود. این شرایط 
بیشتر در افرادی که بیش از 40 سال سن دارند، تشخیص داده می شود. سیستیت 

بینابینی بین زنان بیشتر از مردان شایع است.
از علائم شایع سیستیت بینابینی می توان به موارد زیر اشاره کرد:

- درد مثانه که با احساس فشار همراه است
- درد لگن

- درد هنگام دفع ادرار
- دشواری در دفع ادرار

- تکرر ادرار
- نیاز فوری به دفع ادرار

در آغاز سیستیت بینابینی، فرد به طور معمول یکی از این علائم را تجربه می کند، اما با 
پیشرفت بیماری، علائم بیشتری پدیدار می شوند.

سیستیت بینابینی معمولا شرایطی بلند مدت است، به این معنی که درمانی برای آن 
وجود ندارد. افراد ممکن است شعله ور شدن های ناگهانی بیماری را تجربه کنند که طی 

آنها علائم برای چند ساعت، روز یا هفته تشدید می شوند.
دارای محرک های  تواند  فردی می  نامشخص است. هر  بینابینی  دلیل سیستیت 
مختلف، یا عواملی باشد که موجب شعله ور شدن بیماری می شود. با این وجود، از محرک 

های رایج می توان به موارد زیر اشاره کرد:
- انجام تمرینات کف لگن

- پوشیدن لباس تنگ
- ابتلا به یبوست

- رابطه جنسی
- نوشیدن قهوه

- مصرف نوشیدن های مرکباتی
مدیریت علائم معمولا امکان پذیر است، و روش های مختلف برای افراد مختلف کاربرد 

دارند.
به عنوان مثال، برخی افراد می توانند با محدود کردن مایعات مصرفی این کار را انجام 

دهند، در شرایطی که برخی دیگر با هیدراته نگه داشتن بدن احساس بهتری دارند.
پزشک ممکن است مصرف یک داروی بدون نسخه برای کمک به مقابله با شعله ور شدن 

بیماری را توصیه کند.
عفونت دستگاه ادراری

عفونت دستگاه ادراری شرایطیست که می تواند در مجرای پیشاب، مثانه، و کلیه ها رخ 
دهد. بیشتر عفونت های دستگاه ادراری مثانه را تحت تاثیر قرار می دهند و شیوع آن بین 

زنان بیشتر از مردان است.
از جمله علائم عفونت دستگاه ادراری می توان به موارد زیر اشاره کرد:

- احساس سوزش هنگام دفع ادرار
- نیاز مکرر یا فوری به دفع ادرار در شرایطی که ادرار کمی دفع می شود

باکتری ها مسئول عفونت های دستگاه ادراری هستند، از این رو، پزشکان معمولا برای 
درمان آنها آنتی بیوتیک تجویز می کنند.

همچنین، افراد مبتلا به این عفونت ها می توانند روش های درمانی دیگر که در آنها از 
آنتی بیوتیک استفاده نمی شود را مد نظر قرار دهند.

موسسه ملی دیابت و بیماری های گوارشی و کلیوی آمریکا مصرف آب فراوان برای 
تسریع روند بهبودی را توصیه کرده است. استفاده از یک پد گرمایی روی کمر یا شکم نیز 

ممکن است به تسکین درد ناشی از عفونت مثانه کمک کند.
سرطان مثانه

بیشتر موارد درد مثانه به واسطه سرطان مثانه شکل نمی گیرند، اما باید این شرایط را به 
عنوان یک دلیل بالقوه مد نظر قرار داد.  

مشاهده خون در ادرار به طور معمول نخستین نشانه سرطان مثانه است. درد به ندرت با 
این شرایط همراه است. در مراحل اولیه، بیماری می تواند به تغییراتی در عادات استفاده 

از توالت فرد منجر شود که ممکن است شامل موارد زیر باشند:
- احساس درد یا سوزش هنگام دفع ادرار

- نیاز مکرر به دفع ادرار
- نیاز فوری به دفع ادرار حتی زمانی که مثانه پر نیست

- دشواری در دفع ادرار
- جریان ضعیف ادرار

افرادی که در مراحل پیشرفته تر سرطان مثانه قرار دارند ممکن است علائم زیر را تجربه 
کنند:

- ناتوانی در دفع ادرار
- کمر درد در یک سمت بدن

- از دست دادن اشتها
- کاهش وزن ناخواسته

- احساس خستگی یا ضعف
- تورم پاها

- استخوان درد
این علائم ممکن است به واسطه دلایل دیگر شکل گرفته باشند و هر فردی که آنها را 

تجربه می کند باید برای بررسی دقیق به پزشک مراجعه کند.
گزینه های درمانی برای سرطان مثانه در درجه نخست به میزان پیشرفت بیماری 
بستگی دارد، اما پزشکان عوامل دیگر مانند سن و سطح آمادگی جسمانی بیمار را نیز 

در نظر می گیرند.
درمان های احتمالی شامل عمل جراحی، شیمی درمانی، پرتو درمانی، و ایمنی درمانی 
می شوند. در برخی موارد، پزشک ترکیبی از این گزینه های درمانی را توصیه خواهد کرد.

سنگ های کلیه

افراد بسیاری که مبتلا به سنگ کلیه هستند، هیچ علائمی را تجربه نمی کنند، اما این 
سنگ ها می توانند گاهی اوقات به درد مثانه منجر شوند.

سنگ های کلیه از مواد معدنی نامحلول و املاح موجود در ادرار تشکیل می شوند. آنها 
در ابتدا کوچک بوده، اما می توانند با گذشت زمان بزرگ تر شوند. زمانی که سنگ ها در 

کلیه باقی می مانند، معمولا موجب بروز مشکلی نمی شوند.
در برخی موارد، سنگ ها کلیه را ترک کرده و از طریق مجرای پیشاب از بدن خارج می 

شوند. این شرایط نیز به طور معمول مساله ساز نیست.
اما گاهی اوقات سنگ ها در مجرای پیشاب که کلیه را به مثانه متصل می کند، گیر کرده 

و در این شرایط جریان ادرار مسدود شده و فرد می تواند درد بسیار زیادی را تجربه کند.
نشانه اصلی این شرایط درد در ناحیه کمر و سمت راست یا چپ بدن است که می تواند به 
شکم یا کشاله ران نیز سرایت کند. افراد به طور معمول درد را تیز و منقبض کننده توصیف 

می کنند.
از دیگر علائم سنگ های کلیه می توان به موارد زیر اشاره کرد:

- درد هنگام دفع ادرار
- تکرر ادرار

- ادرار تیره یا قرمز
- حالت تهوع و استفراغ

مردان مبتلا به سنگ کلیه ممکن است احساس درد در نوک آلت تناسلی خود را نیز 
تجربه کنند.

درمان به نوع سنگ، شدت انسداد و علائم مشخص بیماری بستگی دارد. اگر سنگ 
ها کوچک باشند و هیچ عفونت و نشانه ای از انسداد وجود نداشته باش، پزشک معمولا 
انتظار برای دفع آنها را توصیه می کند. به طور معمول انتظار بین 4 تا 6 هفته برای دفع 

خودبخود سنگ ها بی خطر است.
برخی داروها از طریق شل کردن مجرای پیشاب می توانند به دفع سنگ های کلیه 
کمک کنند. تامسولوزین )Tamsulosin( دارویی است که پزشکان بیشتر مواقع برای این 

هدف تجویز می کنند.
اگر سنگ خودبخود دفع نشود، موجب درد غیر قابل تحمل شود، یا عملکرد کلیه ها را 

تحت تاثیر قرار دهد، پزشک ممکن است انجام عمل جراحی را توصیه کند.
نوع عمل جراحی به عوامل مختلفی بستگی خواهد داشت. روش های جراحی معمولا 
شامل برشی کوچک یا بدون هیچ برشی هستند که به درد حداقلی و ریکاوری نسبتا 

سریع تر منجر می شود.

دلایل احساس درد در مثانه چیست؟

قلب  ضربان  موجب  توانند  می  متابولیک  اختلالات  برخی 
آهسته شوند. کم کاری تیروئید یکی از شایع ترین نمونه هاست که 
در آن غده تیروئید به میزان کافی هورمون های تیروئید را ترشح 

نمی کند.
ضربان قلب با توجه به سطح فعالیت فرد تغییر خواهد کرد. طی 
یک فعالیت جسمانی شدید، قلب سریع تر و سخت تر عمل پمپاژ 

را انجام می دهد، از این رو ضربان آن افزایش می یابد.
زمان  در  و  سن  افزایش  با  کلی  طور  به  انسان  قلب  ضربان 
استراحت کند تر می شود. در بیشتر بزرگسالان، ضربان قلب 
آهسته کمتر از 60 تپش در دقیقه است. با این وجود، ورزشکاران 
و افرادی که خواب هستند، ممکن است دارای ضربان کمتر از 60 

تپش در دقیقه داشته باشند.
علائم

ضربان قلب آهسته نشانه اولیه کندتپشی قلب یا برادیکاردی 
)Bradycardia( است. برخی افراد هیچ نشانه دیگری ندارند.

موارد،  برخی  در  کنند.  تجربه  را  توانند علائمی  دیگران می 
ضربان قلب آهسته احتمال دارد به واسطه یک مساله جدی شکل 

گرفته باشد.
از علائم شایع کندتپشی قلب می توان به موارد زیر اشاره کرد:

- احساس خستگی شدید و ضعف
- غش کردن یا سرگیجه

- سردرگمی
- تنگی نفس

- دشواری در تنفس هنگام ورزش
زمانی که یک شرایط پزشکی جدی موجب کندتپشی قلب می 
شود، و فرد این شرایط را درمان نمی کند، علائمی شدیدتر ممکن 
است پدیدار شوند که از آن جمله می توان به موارد زیر اشاره کرد:

- ایست قلبی، به معنای توقف فعالیت قلب
- درد سینه

- فشار خون پایین یا بالا
- نارسایی قلبی

اندازه گیری ضربان قلب
هر فردی می تواند با گرفتن نبض خود وضعیت ضربان قلبش 
را بررسی کند.  برای آزمایش دقیق و بررسی کندتپشی، فرد باید 
ضربان قلب خود در حالت استراحت را اندازه گیری کند. از این 
رو، پس از ورزش یا بیدار شدن از خواب نباید نبض خود را کنترل 
کنید. برای بررسی نبض، فرد باید در یک وضعیت راحت و آرام 
نشسته و با گرفتن مچ دست نبض خود را احساس کند. اگر نبض 
روی مچ دست قابل احساس نیست، می توان انگشت دست را در 

کنار گردن قرار داد.
برای اندازه گیری، فرد می تواند ضربان قلب را برای 10 ثانیه 
شمارش کرده، سپس آن را در عدد شش ضرب کند. برای اندازه 
گیری دقیق تر می توان ضربان قلب طی یک دقیقه کامل را 
شمارش کرد. این عدد نشان دهنده نبض در حالت استراحت 

هستند.
اگر عدد کمتر از 60 باشد، معمولا به عنوان کندتپشی قلب در 

نظر گرفته می شود.
قلب  ضربان  دارای  بزرگسالان  به  نسبت  جوانان  و  کودکان 
سریع تری هستند. ضربان قلب عادی در افراد جوان در ادامه ارائه 

شده است:
نوزادان تازه متولد شده: 100 تا 180 تپش در دقیقه

نوزادان: 80 تا 150 تپش در دقیقه
کودکان 2 تا 6 سال: ۷5 تا 120 تپش در دقیقه

کودکان 6 تا 12 سال: ۷0 تا 110 تپش در دقیقه
ضربان قلب آهسته تر در یک کودک، به ویژه نوزادان تازه متولد 

شده، یک موقعیت اورژانسی پزشکی است.
دلایل کندتپشی قلب

برخی افراد دارای کندتپشی متوسط هستند و برخی دیگر گاه 
به گاه این شرایط را تجربه می کنند.

اگرچه دریافت کمک پزشکی در صورت ابتلا به کندتپشی قلب 
اهمیت دارد، اما همه نیازمند درمان نیستند. زمانی که کندتپشی 
قلب موجب هیچ علائمی نمی شود، یا زمانی که فرد به یک 
بیماری زمینه ای مبتلا نیست، ضربان قلب کند ممکن است بی 
ضرر یا مساله ای جزئی باشد. ضربان قلب با افزایش سن کاهش 
می یابد، از این رو، افراد پیرتر ممکن است دوره های کندتپشی 
قلب را تجربه کنند. اگرچه شرایطی عادی محسوب می شود، اما 
همچنان مراجعه به پزشک و بررسی دقیق شرایط بهترین گزینه 

است.
ورزش موجب تقویت قلب می شود. ورزشکاران، به ویژه آنهایی 
که درگیر فعالیت های قلبی عروقی شدید هستند، به طور معمول 
دارای قلب هایی کارآمدتر هستند. قلب این افراد ممکن است 
ضربان آهسته تری داشته باشد زیرا نیازی به پمپاژ سخت یا سریع 

برای تامین خون قسمت های دیگر بدن وجود ندارد.
برخی شرایط پزشکی ممکن است موجب ضربان قلب آهسته 

شوند که از آن جمله می توان به موارد زیر اشاره کرد:
مشکلات تنظیم کننده طبیعی ضربان قلب

 Sinoatrial( سینوسی-دهلیزی  گره  یا  قلب  که  مشکلاتی 
تپش  موجب  توانند  می  دهند  می  قرار  تاثیر  تحت  را   )Node

غیرعادی آهسته یا سریع قلب شوند.

شرایطی که به نام سندرم سینوس بیمار شناخته می شود به 
مشکلات تنظیم کننده طبیعی ضربان قلب ارجاع می شود. به 
طور معمول، مشکلات قلبی دیگر مانند بافت زخمی در قلب، 
عوارض دیابت، یا بیماری عروق کرونر موجب این مشکلات می 

شوند.
دیگر مسائل الکتریکی قلب

قلب با ارسال سیگنال های الکتریکی ارتباط برقرار می کند. 
به عنوان مثال، یک محفظه قلب سیگنال های الکتریکی را به 
محفظه دیگر ارسال کرده و چگونگی و زمان انقباض برای ارسال 

خون به محفظه بعدی را بیان می کند.
تنظیم کننده ضربان قلب به تنظیم این سیستم الکتریکی 
کمک می کند. اگر قلب به واسطه انسداد یا بیماری قلبی قادر 
به ارسال سیگنال های الکتریکی درست نباشد، این شرایط می 

تواند موجب کندتپشی شود.
های  سیگنال  حرکت  که  شرایطیست  کامل  قلبی  انسداد 
الکتریکی از دهلیزها، دو محفظه بالایی قلب، به بطن ها، دو 
محفظه پایینی قلب، را غیرممکن می سازد. در انسداد قلبی 
کامل، دو دهلیز ممکن است ریتم کاملا متفاوتی نسبت به بطن 

ها داشته باشند.
مشکلات متابولیک

قلب  ضربان  موجب  توانند  می  متابولیک  اختلالات  برخی 
آهسته شوند. کم کاری تیروئید یکی از شایع ترین نمونه هاست که 
در آن غده تیروئید به میزان کافی هورمون های تیروئید را ترشح 
نمی کند. کم کاری تیروئید می تواند سلامت رگ های خونی را 

تحت تاثیر قرار دهد که ممکن است ضربان قلب را کند سازد.
اختلالات تیروئید شرایطی شایع هستند و ممکن است افراد 

جوان و سالم را نیز تحت تاثیر قرار دهند.
بیماری قلبی

آسیب دیدن قلب به واسطه نارسایی احتقانی قلب، بیماری 
عروق کرونر، حملات قلبی پیشین، و مشکلات قلبی دیگر ممکن 

است سیستم الکتریکی قلب را تحت تاثیر قرار داده و موجب 
کندتپشی و کارایی کمتر قلب شود.

داروهای قلب
برخی داروها، از جمله داروهای بیماری قلبی و فشار خون بالا، 
ممکن است ضربان قلب را کاهش دهند. مسدودکننده های بتا 
که پزشکان برای درمان ضربان قلب سریع و برخی شرایط قلبی 

دیگر تجویز می کنند نیز ممکن است ضربان قلب را کند سازند.
علائم  و  کرده  آغاز  را  جدیدی  داروی  مصرف  که  افرادی 
کندتپشی قلب را تجربه می کنند باید با پزشک خود در این زمینه 

مشورت کنند.
فقدان اکسیژن

کند،  نمی  دریافت  اکسیژن  کافی  میزان  به  بدن  که  زمانی 
شرایطی به نام هیپوکسی رخ می دهد که می تواند آهسته شدن 

ضربان قلب را در پی داشته باشد.
هیپوکسی یک وضعیت پزشکی اورژانسی است و به عنوان مثال 
می تواند زمانی که فرد در حال خفه شدن است یا با یک حمله 
آسم شدید مواجه شده، رخ دهد. بیماری های مزمن، مانند 
بیماری مزمن انسدادی ریه نیز ممکن است موجب هیپوکسی 

شوند.
زمانی که ضربان قلب به واسطه هیپوکسی کاهش می یابد، 

درمان دلیل زمینه ای این شرایط اهمیت دارد.
چه زمانی به پزشک مراجعه کنیم؟

نوزادی که دارای نبضی ضعیف و آهسته است باید بلافاصله 
کمک پزشکی دریافت کند.

بزرگسالان و کودکانی که دارای نبضی آهسته به همراه علائم 
شدید، مانند درد سینه یا غش هستند باید به بیمارستان مراجعه 

کنند.
تغییری بی دلیل در ضربان قلب که هفت روز ادامه داشته است.
فردی که به کندتپشی و عوامل خطرآفرین دیگر برای سلامت 

قلب مانند دیابت یا سیگار کشیدن مواجه است.  
فردی که به بیماری قلبی و کندتپشی مبتلا است.  

کندتپشی قلب با علائم دیگر، مانند حالتی شبیه به غش را 
تجربه می کنید.  

دوره های کندتپشی و تندتپشی قلب را تجربه می کنید.
گزینه های درمان

ممکن است همواره نیازی به درمان ضربان قلب آهسته وجود 
نداشته باشد. با این وجود، زمانی که کندتپشی قلب موجب 
مشکلات سلامت جدی می شود یا هنگامی که بیماری قلبی 
موجب کاهش ضربان می شود، درمان این شرایط ضروری است.
یک تنظیم کننده ضربان مصنوعی، دستگاهی الکتریکی که 
پزشک آن را در قلب وارد می کند، می تواند از طریق تنظیم ریتم 

قلب به بهبود شرایط کمک کند.
با توجه به دلیل، پزشک ممکن است موارد زیر را نیز توصیه کند:

- تغییر در داروهای قلب
- مصرف دارو برای درمان مشکل تیروئید یا اختلالات متابولیک 

دیگر
- تغییرات سبک زندگی مانند دنبال کردن یک رژیم غذایی کم 

چربی، انجام ورزش بیشتر یا ترک سیگار
- نظارت مکرر بر ضربان قلب یا فشار خون

دانستنی هایی درباره کندتپشی قلب
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آگهی مفقودی

برگ سبز و سند و کارت موتور سیکلت به شماره شاسی 892110۷ 
و شماره موتور 010۷210 و به شماره انتظامی 612- 49944 مدل 

19۷1 بنام آقای محمد بیگدلو مفقوده گردیده و از درجه اعتبار ساقط 
می باشد.

 مدیرگروه بهبود تغذیه معاونت بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی خراسان شمالی گفت: 
انتخاب تغذیه درست در سبد غذایی و حذف غذاهای فرآوری شده، پرچرب و پرنمک در 

پیشگیری از ابتلا به سرطان اهمیت دارد.
نسرین علیزاده با اشاره به اینکه فیبر بخشی از غلات، میوه ها و سبزیجات است که 
بدن نمی تواند آن را هضم کند بیان کرد: فیبرها موجب کاهش چربی خون، کاهش بروز 

بیماری های قلبی و کاهش بروز سرطان ها بخصوص سرطان روده بزرگ می شود.
وی تصریح کرد: طبق مطالعات انجام شده مصرف گوشت فراوریشده مثل سوسیس، 
کالباس، همبرگرهای آماده و.... بدلیل وجود نیتریت، نمک زیاد و مواد افزودنی سبب 

افزایش بروز سرطان های معده و روده بزرگ می شود.
علیزاده با بیان اینکه میوه ها و سبزیجات رنگارنگ غنی از مواد شیمیایی گیاهی هستند 
که در مبارزه با بیماری های و تقویت سیستم ایمنی نقش مهمی دارند، افزود: هر چه تنوع 
رنگی میوه ها و سبزیجات مصرفی بیشتر باشد مواد مفید بیشتری به بدن خواهد رسید؛ 
مصرف بیشتر میوه ها و سبزی ها سبب کاهش خطر سرطان ریه، دهان، مری و روده 

می شود.
وی با بیان اینکه بخارپز کردن سبزیجات بهترین راه حفظ مواد مغذی در سبزیجات است 
یادآور شد: سرخ کردن، پختن گوشت در کباب پز و پختن با شعله آتش در درجه حرارت بالا 

موجب تشکیل مواد شیمیایی سرطان زا می شود.
این مسئول هم چنین تاکید کرد: مصرف سیر، زنجبیل، زردچوبه و ادویه کاری نه تنها 

باعث بهبود عطر و طعم غذا شده بلکه باعث محافظت از سرطان می شود.
علیزاده با تاکید بر این که برای پیشگیری از سرطان از غذاهای تازه استفاده کنید، افزود: 
افزایش وزن در دوران بزرگسالی با افزایش خطر سرطان مرتبط است و افرادی که اندازه 
دور کمرشان بیشتر باشد در معرض خطر زیادتر ابتلاء به بیماری های مختلف از جمله 
بیماری های قلبی و عروقی و احتمالًا سرطان قرار دارند. بافت چربی در افراد چاق می تواند 

هورمون های تولید کرده که موجب رشد سلول های سرطانی شود.
وی یادآور شد: برای کاهش وزن لازم نیست حتماً ورزش های سنگین انجام دهید و حتی 

ورزش سبک نیز می تواند سبب سوزاندن کالری و کاهش خطر بیماری شود.
علیزاده با بیان اینکه برای سبک زندگی سالم باید غذای مصرفی خود را کاهش و فعالیت 
بدنی خود را افزایش دهید، اظهارکرد: سرعت خوردن غذا را کاهش داده و هر وعده خوردن 
شما باید 15 دقیقه طول بکشد. برای رسیدن به این هدف به جای قاشق های معمولی از 

قاشق های با حجم کم و یا چنگال استفاده کنید.
وی ادامه داد: اگر در طول روز به دفعات احساس گرسنگی می کنید، بهتر است در طول 

روز حداقل پنج وعده غذایی شامل سه وعده اصلی سبک و دو میان وعده داشته باشید.

کدام غذاها خود سرطانند؟
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حذف کنکور به عنوان یکی از دغدغه ها و نگرانی های 
خانواده ها، با تغییراتی که اخیرا در نحوه اجرای آن پیش 
آمده است، به نظر می رسد نه تنها نتوانسته از میزان 
اضطراب ها بکاهد بلکه به منبعی از ابهامات و تنش های 

روانی والدین و دانش آموزان تبدیل شده است.
خبر حذف کنکور دو هفته پیش با پیام توئیتری سید 
محمد بطحایی وزیر آموزش و پرورش پر سر و صدا شد. 
هشتک  با  اش  شخصی  صفحه  در  را  توئیت  این  وی 
خداحافظ کنکور منتشر کرد و در این توئیت اعلام کرد 
کنکور برای 85 درصد از رشته های دانشگاهی حذف 

شده است.
وزیر آموزش و پرورش در این توئیت نوشته بود »امروز 
تکلیف  تعیین  جلسه  صبح  ساعت 6:30  چهارشنبه 
نهایی کنکور سال آینده برگزار شد. ورود به 85 درصد 
ظرفیت دانشگاه ها نیازی به شرکت در کنکور و تحمل 
اضطراب های طاقت فرسا ندارد و صرفا سوابق تحصیلی 
این  برای  علوم  وزارت  همراهی  از  است.  عمل  ملاک 

موفقیت متشکرم. خداحافظ کنکور!«.
اگرچه این پیام توییتری نوعی خداحافظی گرم با غول 
کنکور محسوب می شد اما داستان های بسیار و اما و اگر 
های بسیاری در خصوص جزییات این خبر وجود داشت 
که به نظر می رسد تداخلات و تناقضاتی با یکدیگر داشته 
باشند. به عنوان مثال آیا باید معدل سه سال آخر و یا تنها 
معدل امتحانات نهایی پایه دوازدهم و یا پایه یازدهم و 
ها  و کشمکش  ابهامات  این   . دوازدهم محاسبه شود 
بین مسوولین در مورد خبر حذف کنکور و جزییات آن 

همچنان وجود دارد.
در هر حال پر واضح است که داستان حذف کنکور 
که از سال 92 مطرح شد، امسال یعنی برای کنکور 98 
اجرا شود. کنکور که تا قبل از این از جمله دغدغه های 
خانواده ها به شمار می رود و به عنوان یکی از منابع 
استرس زا برای آنها بود هم اینک نیز تاثیر خود را حفظ 
کرده است. نه تنها به دلیل وجود ابهامات در خصوص 
معدل بلکه حتی در مورد رقابت شدیدی که بین رشته 
های خاص وجود دارد، این استرس افزایش پیدا کرده 
است. چه بسا عده ای از متخصصان بازگشت به شیوه 
قدیم اجرای کنکور را در شرایط فعلی بهتر و موثر تر از 

شیوه جدید آن می دانند.
با این وجود همانطور که هر امری دارای کارکردهای 
مثبت و منفی است باید گفت غول کنکور نیز عاری از این 
امر نبوده و دارای آثار و تبعاتی است که باید مورد توجه 
قرار گیرد و به این نتیجه رسید که کدامیک از جوانب آن 
) مثبت یا منفی( بر دیگری غلبه می کند و تنها با در نظر 
گرفتن این جوانب است که می توان تصمیم بهتر و موثر 

را گرفت.
* کاهش اضطراب و استرس ناشی از کنکور

میمنت عابدینی عضو هیات علمی رشته علوم تربیتی 
دانشگاه مازندران در خصوص حذف کنکور و تاثیرش بر 
وضعیت روانی و خصوصا میزان استرس دانش آموزان 
به پژوهشگر ایرنا گفت: کنکور در ایران برای هر دانش 
آموزی معنا و مفهوم خاص خود را دارد. در گذشته ای نه 
چندان دور غول عظیمی در نظر گرفته می شد اما امروزه 

بالاخره  نشود.  تعبیر  گونه  این  شاید همچون گذشته 
دانش آموزان برای ورود به آموزش عالی باید این پل را 
پشت سر بگذارند و هر کسی که موفق تر عمل کند از 
این پل رد می شود و در غیر این صورت برچسب پشت 

کنکوری به آن دانش آموز زده می شود.
به  زندگی  آموزان  دانش  از  بسیاری  برای  افزود:  وی 
دو نیمه قبل از کنکور و بعد از کنکور تقسیم می شود. 
اینگونه دانش آموزان از دوره ابتدایی خود را برای کنکور 
آماده می کنند و در کلاس های مختلفی حضور دارند. 
در واقع هدفمند برای حضور در کنکور از همان دوره 
ابتدایی آموزش می بینند. می شود نقاط قوت و ضعیفی 
برای حذف پدیده کنکور ارائه کرد که یکی از نقاط قوتی 
که برای آن وجود دارد، حذف استرسی است که به کنکور 

بر می گردد.
در همین حال بسیاری معتقد بر آن هستند که برگزاری 
کنکور به شیوه تستی معیار مناسبی برای ارزیابی دانش 
یک فرد و تعیین سرنوشت آن نیست. از این رو انتقاداتی 
به روش تستی کنکور وارد کردند که از جمله آنها این بود 
که موجب اضطراب و فشار روانی زیادی به داوطلبان 
می شود. همچنین برخی اعتقاد داشتند که سنجش 
سطح علمی یک فرد در طول زمان و نه در چند ساعت 

امکان پذیر است.
*حذف موسسات کنکور

حذف  در  توان  می  را  طرح  این  قوت  نقاط  دیگر  از 
موسسات کنکور دانست. از اوایل دهه 1370 بود که 
سر و کله ناشران کتاب های مرسوم به کمک آموزشی 
در جریان ماراتن کنکور پیدا شد. کتاب هایی که قرار 
بود کمک حال دانش آموزان متقاضی ورود به دنشگاه 
ها باشند به اصل ماجرا تبدیل شدند. تبلیغات ناشران 
کتاب های کمک آموزشی تمام رسانه ها اعم از تلویزیون 
و تبلیغات محیطی شهر ها را پر کرد. ناشران وعده می 
دادند که با هزینه های مشخصی با استفاده از کتاب 
ها، سی دی ها، دی وی دی ها و کنکورهای آزمایشی، 
گسترش  کنند.  می  تضمین  را  متقاضیان  قبولی 
درسی،  کمک  های  کتاب  ناشران  و  کنکور  موسسات 
مقوله آموزش عالی را به یک بازار سود آور برای یک گروه 

خاص تبدیل کرد.
از »قلم چی« گرفته تا » گاج« و » مدرسان شریف« و 
چندین و چند ناشر دیگر بازار کنکور را در اختیار گرفته 
و تعطیلی  اقتصادی  بد  این موسسات در شرایط  اند. 
بسیاری از ناشران همچنان جایگاه مناسب و در خوری 
داشتند بطوریکه این امر ضمن درآمدزایی برای موسسات 
کنکور که از آن بسیار به عنوان مافیای کنکور یاد می شد 
سبب گردید دانش آموزانی که از سرمایه مادی برخوردار 
هستند با دسترسی به کلاس های آموزشی گران بتوانند 
به راحتی از سد کنکور تستی عبور کنند و در رشته های 
خوبی قبول شوند. خود این امر به نحوی عدالت آموزشی 
را زیر سوال می برد. چون معمولا فرزندان اقشار ثروتمند 
که توانایی بر خورداری از این امکانات را داشتند به مراتب 
قادر بودند به وضعیت بهتری در کنکور و در امتحانات 
دست یابند. این امر به نحوی اعتراض اقشار ضعیف و کم 
درآمد جامعه را به همراه داشت که به دلیل عدم توانایی 

امکانات  این  از  مندی  بهره  به  قادر  فرزندانشان  مالی 
نبودند.

* افزایش اضطراب و استرس ناشی از حذف کنکور
از جمله نقاط ضعف حذف کنکور سراسری افزایش 
اضطراب ها و استرس هایی است که دانش آموزان سال 

آخر با آن مواجه هستند. 
عابدینی در این خصوص گفت: اگرچه هدف از حذف 
دانش  روی  از  اضطراب  و  استرس  که  بود  این  کنکور 
آموزان برداشته شود و آنها بتوانند به راحتی تحصیل کنند 
و رشته مورد نظرشان را در دانشگاه انتخاب کنند اما اینکه 
سوابق تحصیلی هم صرفا در یک سال خلاصه شود نیز 
فشار روانی بیشتری به دانش آموزان وارد می کند. تا 
دیگری  استرس های  کنکور  حذف  از  بعد  چند سال 
جایگزین استرس قبلی می شود و پیش بینی می شود 
که بطور میانگین اگر در گذشته استرس به یک سال یا 
دو سال قبل از کنکور بر می گشت اکنون به سال های 
بیشتری کشیده شود. چون برای ورود به دانشگاه معدل 

و میانگین شرط است.
* نمره فروشی در مدارس

از جمله انتقاداتی که بر طرح حذف کنکور وارد است، 
تغییرات  با اعلام  نمره فروشی در مدارس است.  رواج 
کنکور و تاثیر سوابق تحصیلی در کنکور، مخالفان به 
بودند.  این شیوه مشکوک  در  آموزشی  رعایت عدالت 
آن ها اعتقاد دارند که پذیرش براساس سوابق تحصیلی 
یا تاثیر سوابق تحصیلی در آزمون باعث نمره فروشی 
شاهد  گذشته  سال های  در  هم  کماکان  شد.  خواهد 
آموزن  دانش  دولتی  غیر  مدارس  برخی  در  که  بودیم 
ضمن برخوردای از امکانات آموزشی بیشتر به راحتی هم 

می توانستند نمره های بالا کسب کنند.
همچنین یکی از اتفاقاتی که شاهد آن بوده ایم فروش 
سوالات امتحان نهایی در بعضی از سال ها بوده است. 
داشته  بازتاب گسترده ای  رسانه ها هم  در  این مسائل 
سوابق  براساس  داوطلبان  جذب  است  است.ممکن 
تحصیلی و یا تاثیر قطعی آن در آزمون صرفا باعث انتقال 
بازار کنکور از بیرون مدارس به داخل مدارس و ترویج 

بساط نمره فروشی شود.
اگرچه مسوولین مدعی هستند ساز و کاری اندیشیده 
آن  امتحان  نمراتی که  این است که  بر  اند که مبتنی 
نه  است  عمل  ملاک  شود  می  برگزار  نهایی  بصورت 
امتحاناتی که داخل مدارس برگزار می شود. انها معتقد 
هستند هیچ راهی برای بی عدالتی یا نمره دادن بی 
مورد پیش نیاید. امتحانات نهایی ضوابطی دارد که مرکز 
سنجش وزارت آموزش و پرورش هر سال بنا بر آن برگزار 
می کند. دانش آموز در حوزه امتحان می دهد و بر اساس 
ضوابط تعریف شده، برگه تصحیح، بازبینی و اعلام نتیجه 
می شود و به هیچ وجه در اختیار معلم مربوطه نیست و 

زمینه نمره فروشی هم فراهم نخواهد شد. 
* نکته آخر:

به  را  کنکور  بنده  داشت:  اظهار  نهایت  در  عابدینی 
زمانی  بعد  یک  در  و  روز  یک  در  که  روش  یک  عنوان 
بخواهد دانش آموزان را مورد سنجش قرار بدهد و حالا 
موافق  اصلا  نباشد  یا  باشد  استاندارد  سوالات  اینکه 
نیستم اما در حال حاضر بهترین فیلتری که با توجه به 
بافت و شرایط جامعه ما می توانست وجود داشته باشد 
همان کنکور است. اگر چه که ما می دانیم استعداد 
یک بخش اثر گذار برای قبولی در کنکور و یا موفقیت 
های تحصیلی است اما امکانات و شرایط نیز یک بخش 
و  با وجود کنکور شرایط  این قضیه است.   از  دیگری 
امکانات قبلی شاید کم رنگ تر بوده و استعداد ها و تلاش 
فرد در کنار آن نقش مهمتری داشته است. اما وقتی شما 
کنکور را حذف می کنید به نظر می رسد آن دانش آموزی 
که از لحاظ امکانات و شرایط وضعیت مطلوبتری دارد 
برای ورود به آموزش عالی هم موفق تر عمل می کند و 
این وضع برای دانش آموزانی که به لحاظ مالی توانایی 
فراهم کردن این امکانات و شرایط را ندارند یا در مناطقی 
زندگی می کنند که به دور از بسیاری از امکانات هستند 
دیگر نمی توانند موفق باشند. چون آن استعداد ها در 
جای خودش قرار دارد اما آن شرایط و امکاناتی که کمک 
می کند معدل دانش آموزان بالاتر برود برای این دسته از 

افراد فراهم نیست.

با اعتباری  بالغ بر 1275 میلیارد ریال  صورت می گیرد

بهره برداری از 30پروژه در بخش آب و 
فاضلاب اصفهان 

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان با بیان اینکه در دهه فجر سال جاری 
22 پروژه در بخش آب به بهره برداری می رسد گفت : در دهه فجر ،بهره برداری ازخط 
آبرسانی به گلشهر، افتتاح خط دوم آبرسانی به تودشک  ،  لوله گذاری بهره برداری از 
خط انتقال آب به دولت آباد و شاپور آباد ،آبرسانی به شهرک صنعتی نایین ،افتتاح خط 
انتقال آب به برف انبار و  نیز بهره برداری از مخزن 2 هزار مترمکعبی این شهرستان از جمله 
پروژه هایی است که دردهه فجر به بهره برداری می رسد. مهندس هاشم امینی افزود: 
بهره برداری از 285 کیلومتر  شبکه آب در سطح استان،حفر و تجهیز چاه و بهره برداری 
از خط انتقال آب چاه در زواره ،اصلاح شبکه آب و انشعابات اردستان، بهره برداری از 
سیستم تله متری شبکه آب ،مخازن و ایستگاههای پمپاژ در خمینی شهر ، اصلاح شبکه 
و انشعابات آب در مهاباد،تجهیز ایستگاه پمپاژکمکی آب اردستان ،بهره برداری از سیستم 
تله متری تاسیسات آب پیربکران، افتتاح دو حلقه چاه در شهر ابریشم  وبهره برادری از 
ایستگاه پمپاژ گلدیس شاهین شهر از دیگر پروژه ها قابل افتتاح  در بخش آب است . وی 
اعلام کرد:بهره برداری از مخزن 2 هزار مترمکعبی نیک آباد،افتتاح خط انتقال  و برگشت 
مخزن 20 هزار مترمکعبی شاهین شهر، بهره برداری از مخزن 5 هزار مترمکعبی خمینی 
شهر ، مخزن 2 هزار متر مکعبی منطقه 6 اصفهان، ایستگاه پمپاژ آب منطقه 6 اصفهان 
و حفر و تجهیز چاه آب درخمینی شهر از مهمترین پروژه هایی است که در دهه فجر در 
استان اصفهان به بهره برداری می رسد . مهندس امینی به مهمترین پروژه هایی که در 
دهه فجر در بخش فاضلاب افتتاح می شوند پرداخت و اظهار داشت:  بهره برداری از 368 
کیلومتر شبکه فاضلاب در سطح استان ،بهره برداری از فاز اول شبکه فاضلاب خوانسار 
و نیز افتتاح تصفیه خانه فاضلاب این شهر، بهره برداری از پکیچ تصفیه فاضلاب  مسکن 
مهر فریدونشهر، بهره برداری از 367 کیلومتر لوله گذاری  شبکه فاضلاب  در سطح استان 
،افتتاح ایستگاه پمپاژ  و خط انتقال فاضلاب مبارکه،بهره برداری از ایستگاه پمپاژ و شبکه 
فاضلاب کرکوند، بهره برداری از شبکه فاضلاب سطح شهر و محله قلعه سمیرم از مهمترین 
پروژ ه ها در بخش فاضلاب است که در دهه فجر افتتاح می شود. مدیرعامل شرکت آب و 
فاضلاب استان اصفهان اعلام کرد:بهره برداری از شبکه فاضلاب مینادشت و اشترجان ، 
شبکه فاضلاب خیابان خندق فلاورجان، فاز دوم شبکه فاضلاب شهرک آبشار سمیرم از 

دیگر پروژه ها بخش فاضلاب است که به بهره برداری می رسد
 

 معاون دانشگاه علوم پزشکی قم:

یک سوم عطاری های قم مجوز فعالیت ندارند
معاون غذا و داروی دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: حدود یک سوم عطاری های قم 
مجوز فعالیت ندارند و مردم باید در مراجعه به این مراکز نسبت به دریافت داروهای گیاهی 
احیاط کنند. ابوالفضل نیک آزما با بیان این که حدود 400 عطاری در سطح شهر فعالیت 
می  کنند، افزود: با وجود این که صاحبان عطاری اطلاعات علمی و فنی در مسائل مربوط 
به درمان ندارند، ولی مراجعه های زیاد مردم باعث می شود عطاری ها وارد این حوزه شده 
و ادعای درمان بیماری ها را داشته باشند. وی با اشاره به برخی تخلف های گزارش شده 
در عطاری  ها، ادامه داد: در حالی که وظیفه عطاری ها فقط عرضه گیاهان دارویی خام 
و فراوری نشده می باشد و اجازه هیچ اقدام درمانی ندارند، اما در بازرسی ها، مشاهده 
شده که برخی از این واحدهای صنفی علاوه بر دخالت در درمان، اقدام به فروش داروهای 
شیمیایی و حتی داروهای مخدر نیز می  کنند. وی گفت: برای صاحبان عطاری ها کلاس 
های آموزشی برگزار می شود تا ضمن اطلاع از وظایف خود، با گیاهان دارویی نیز آشنا 
شوند. نیک آزما در عین حال تاکید کرد: درمان بیمار فقط برعهده پزشکانی می باشد که 
تحصیلات علمی در این حوزه داشته، صلاحیت آن ها برای درمان تایید شده و پروانه مطب 
دریافت نموده اند. وی بیان کرد: مردم باید آگاه باشند درمان  های نادرست و ناقص به اسم 
طب سنتی، گیاهی و یا هر عنوان دیگری ممکن است درمان اصلی را به تعویق انداخته و 
پس از سپری شدن زمان طلایی درمان، دیگر اقدام های علمی و استاندارد نتیجه بخش 
نخواهد بود و ممکن است آسیب  های جبران ناپذیری برای سلامتی افراد به جای بگذارد.  
وی به مردم توصیه کرد: برای استفاده از داروهای گیاهی و طب سنتی به درمانگاه های 
مورد تایید دانشگاه علوم پزشکی مراجعه کنند. معاون دانشگاه علوم پزشکی قم با بیان این 
که موضع منفی در مقابل طب سنتی نداریم، بیان کرد: متاسفانه در جامعه این تفکر و 
رویکرد وجود دارد که طب سنتی می تواند تمام بیماری ها را پاسخ بدهد، درمان و مدیریت 
کند؛ ولی حقیقت این است که این طب پاسخی برای بیماری های جدید که در جوامع 
انسانی ایجاد و گسترش یافته یا شدت عمل بالایی دارد، ندارد. وی تاکید کرد: مردم باید 
آگاه باشند اگر در مراجعه به مراکز درمانی غیرمجاز آسیبی به آن ها وارد شود، هیچ حمایت 
قانونی از بیمار نمی شود. وی با بیان این که بیشتر تعالیم در حوزه طب اسلامی مربوط به 
پیشگیری، آموزش و ترویج سبک زندگی سالم است، افزود: اگر مردم درمان خودشان را 
به افرادی که در این حیطه صلاحیت علمی و قانونی دارند، بسپارند، بسیاری از مشکلات 
در عرصه سلامت حل می شود. نیک آزما خاطرنشان کرد: اکثر محصولات عرضه شده در 
عطاری  ها مشمول قیمت گذاری مصوب نیست و امکان فروش با هر قیمتی حتی بیشتر 

از قیمت واقعی محصول وجود دارد.

مدیرعامل منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان قم :

منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان بازوی اقتصادی 
نظام است

مدیرعامل منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان قم گفت: این منطقه در آستانه چهلمین 
سالگرد پیروزی انقلاب اسلامی به بازوی توانمند اقتصادی نظام در برابر تحریم های 
دشمنان تبدیل شده است. سید مهدی علیزاده طباطبایی بیان کرد: منطقه ویژه اقتصادی 
سلفچگان یکی از مهمترین دستاوردهای نظام اسلامی برای ایجاد گشایش در امر تولید و 
اشتغال کشور است و می تواند در مواقع مختلف به ویژه شرایط سخت تحریم، با استفاده 
از ظرفیت بخش خصوصی به اقتصاد ملی کمک کند. وی افزود: از جمله مهمترین اقدام 
های انجام شده برای توسعه فعالیت های منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان به عنوان نماد 
خودباوری اقتصادی ایران در آستانه چهل سالگی انقلاب اسلامی، اتصال این منطقه 
به شبکه راه آهن سراسری است که مراحل تکمیلی اجرای آن در دست اقدام است و در 
آینده نزدیک به بهره برداری خواهد رسید. وی ادامه داد: با اجرای کامل این طرح که یک 
اقدام راهبردی در برابر فشارهای اقتصادی دشمنان است، سطح تبادلات تجاری سرمایه 
گذاران حاضر در منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان با بازارهای ملی و بین المللی افزایش 
قابل توجهی خواهد یافت و به دنبال آن تولید و اشتغال در منطقه رونق تازه ای می گیرد. 
علیزاده طباطبایی گفت: حضور بخش خصوصی در عرصه های اقتصادی همواره یکی 
از شعارهای انقلاب اسلامی بوده است و در همین رابطه منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان 
با ظرفیت ایجاد اشتغال مستقیم برای بیش از پنج هزار تن، قرار گرفتن در قلب ایران و 
نزدیکی به بازارهای مصرف کشور و امتیازهای گسترده دیگر می تواند عرصه ای مطمئن 
برای مشارکت جدی بخش خصوصی در فعالیت های اقتصادی کشور باشد.  وی با اشاره 
به امتیازهای درنظر گرفته شده برای جذب سرمایه گذاران داخلی و بین المللی در منطقه 
ویژه اقتصادی سلفچگان، افزود: این منطقه دارای مجوز عام است و همه نوع فعالیت اعم از 
تولیدی و تجاری در آن مجاز محسوب می شود، از این رو همه نوع فعالیت تولیدی، تجاری 
و خدماتی در منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان جریان دارد. علیزاده طباطبایی همچنین 
مزیت های سرمایه گذاری درمنطقه ویژه که آن را از سایر نقاط گمرکی کشور متمایز می کند 
را مورد توجه قرار داد و گفت: بر اساس قانون ایجاد مناطق ویژه اقتصادی کشور، محدوده 
محصور مناطق ویژه خارج از مرزهای گمرکی تلقی می شود و به همین علت ورود تجهیزات 
و امکانات تولید به این نقاط نیازی به تعرفه گمرکی ندارد. وی همچنین هفت سال معافیت 
مالیاتی را از امتیازهای سرمایه گذاری در مناطق ویژه ذکر کرد و افزود: به طور معمول 
متقاضیان سرمایه گذاری در این منطقه نخست طرح خود را ارایه داده و پس از تایید اولیه 
به دبیرخانه شورای عالی مناطق ویژه اقتصادی ارسال می گردد که در نهایت طرح مورد 

نظر به هر میزان که ارزش افزوده ایجاد کند، از پرداخت تعرفه گمرکی نیز معاف می شود.

در سومین دوره جایزه مسئولیت اجتماعی مدیریت صورت گرفت

اختصاص جایزۀ مسئولیت های اجتماعی به 
فولاد مبارکه اصفهان

شرکت فولاد مبارکه در سومین دورۀ جایزۀ مسئولیت اجتماعی مدیریت برای دومین بار، 
جایزه و تندیس مسئولیت های اجتماعی را به خود اختصاص داد.

 در این مراسم که همزمان با کنفرانس ملی فرهنگ سازمانی با رویکرد حمایت از تولید 
ملی در بستر اقتصاد مقاومتی در تاریخ دوم بهمن 1397 در تهران برگزار شد،  منوچهر 
نیکفر معاون تکنولوژی فولاد مبارکه به نمایندگی از  شرکت فولاد مبارکه این تندیس را 
دریافت کرد. آیت الله دکتر سید مصطفی محقق، داماد رئیس هیئت امنای دانشگاه خاتم، 
در این مراسم با اشاره به مفهوم فرهنگ و مسئولیت های اجتماعی گفت: ابونصر فراهی، 
شاعر و ادیب، در کتاب خود کلمۀ »ادب« در عربی را به واژۀ »فرهنگ« در فارسی ترجمه 

کرده است. او معتقد است فرهنگ یعنی آداب، در مقابل تمدن که تجسم آداب است.
وی ادامه داد: فرهنگ مسئولیت های اجتماعی یعنی آنچه باعث می شود احساس 
مسئولیت برای مدیران کشور ما یک فرهنگ شود.  طبق نظر کانت، اخلاق اجتماعی بدان 
معناست که فکر کنید  اگر بقیه هم کاری را که شما قصد انجام آن را دارید، به همین صورت 
انجام دهند، چه می شود؟ وی در تعریف مسئولیت افزود: مسئول کسی است که آماده 
است به سؤالات پاسخ دهد. مسئول یعنی کسی که آماده است خوانده باشد و یک ملت 
در مقابل او خواهان باشد. مسئول کسی است که آماده باشد پس از قبول مسئولیت، تمام 
ملت از او بازخواست کنند. ما باید کاری کنیم تا این امر در این کشور تبدیل به قاعده شود 

که هرکس سمتی قبول می کند، آماده باشد به سؤالات ملت ایران پاسخ بدهد.
گفتنی است این جایزه از سال 1395 به همت انجمن مدیریت ایران راه اندازی شده و 
شرکت فولاد مبارکه در سال های 95 و 97 در آن شرکت کرده و در سال 95 موفق به اخذ 

گواهینامه و در سال 97 موفق به اخذ تندیس برنزین این جایزه شده است.

مدیرعامل شرکت توزیع برق هرمزگان :

انقلاب اسلامی چراغ 128هزار خانه روستایی 
هرمزگان را روشن کرد

 ایمان - بندرعباس - پرویزی
گفت:  هرمزگان  برق  توزیع  شرکت  مدیرعامل 
جمهوری اسلامی در 40 سال گذشته موفق شد 
به 128هزار خانوار روستایی در سراسر استان برق 

رسانی کند.
محمد ذاکری در یک نشست خبری افزود: تا پیش 
از انقلاب اسلامی تنها 6روستا در هرمزگان از نعمت 
برق برخوردار بودند اما در آستانه 40سالگی انقلاب، 

یک هزار و 728 روستای استان برق دار شده اند.
وی ادامه داد: برق رسانی به این تعداد روستا نشان 
می دهد شعار عدالت محوری انقلاب در این حوزه 
به طور کامل تحقق یافته است. این مسوول اضافه کرد: تعداد مشترکان نیز از 28 هزار 
مشترک در بهمن سال 1357، به 577 هزار مشترک در سال 1397افزایش یافته و طول 
شبکه نیز در همین مدت از 168کیلومتر به 24 هزار کیلومتر رسیده است. ذاکری ادامه 
داد: تعداد پست های برق در 40 سال گذشته از 305دستگاه به 25هزار و 518 دستگاه 
افزایش یافته و هم اکنون میزان سرمایه صنعت برق استان در بخش توزیع، حدود20هزار 

میلیارد ریال برآورد می شود.
*چهل طرح برای چهل سالگی

مدیرعامل شرکت توزیع برق هرمزگان در ادامه این نشست تعداد طرح های دهه فجر 
امسال این شرکت در استان را 40 طرح در قالب 79 پروژه به ارزش 670میلیارد ریال اعلام 
کرد. به گفته ذاکری، از هفته دولت تا دهه فجر امسال، 63هزار و 378متر شبکه هوایی 
فشار ضعیف،28هزار و 271متر شبکه زمینی فشار ضعیف و 13هزار و 800 متر شبکه 

فشار متوسط زمینی به شبکه توزیع برق استان افزوده شده است.
وی اضافه شدن 2هزار و 723شعله روشنایی معابر و پیوستن 9هزار و 712 مشترک جدید 
به شبکه توزیع برق در فاصله هفته دولت)شهریور ماه ( تا دهه فجر)بهمن ماه( را بخش 

دیگری از عملکرد این مجموعه معرفی کرد. 
*طلبکاری 3هزار و 350میلیارد ریالی توزیع برق از مشترکان

مدیرعامل شرکت توزیع برق هرمزگان میزان مطالبات این شرکت از مشترکان بابت 
بهای برق مصرفی را 3هزار و 350میلیارد ریال اعلام کرد که بخش های نظامی بزرگترین 
بدهکاران هستند که انتظار می رود با رایزنی و تعامل، این بدهی از بخش های نظامی 

وصول شود.
*انتشار میزان بدهی تفکیکی بخش های مختلف

ذاکری میزان بدهی مشترکان خانگی را 492میلیارد ریال، بدهی مشترکان عمومی 
شامل بخش های نظامی، انتظامی و اداری را 2هزار میلیارد ریال، بدهی بخش کشاورزی 
را 270میلیارد ریال، بدهی بخش صنعت و تولید را 100میلیارد ریال و بدهی سایر بخش 

ها را 540میلیارد ریال اعلام کرد.

سرپرست سازمان سیما، منظر و فضای سبز شهری شهرداری بندرعباس :

قطع درخت توسط ادارات دولتی ممنوع است
سبز  فضای  و  منظر  سیما،  سازمان  سرپرست 
شهری شهرداری بندرعباس از تشکیل 160 پرونده 

قطع درخت از ابتدای سال جاری تاکنون خبر داد.
رضا حیدری زاده با اعلام این خبر اظهار کرد: از 
160 پرونده تشکیل شده، 48 مورد جهت صدور 
و  ارسال شده  بندرعباس  به مراجع قضایی  حکم 

مابقی نیز در دست پیگیری قرار دارد.
وی با اشاره به اینکه گونه های قطع شده شامل 
نخل، فیکوس، بنجامین، کنار، گارم زنگی، چریش 
قطع  کلی،  طور  به  گفت:  است،  کنوکارپوس  و 

خودسرانه هر نوع درخت، حتی برای سازمان های دولتی ممنوع است.
به تخلفات فضای سبز و  آیین نامه شهرداری، رسیدگی  افزود: براساس  حیدری زاده 
کسانی که خودسرانه اقدام به تخریب و یا قطع و هرس بی مورد درختان در فضاها و معابر 
عمومی و یا دولتی واقع در حریم خدمات شهری، به کمیسیون ماده 7 این سازمان ارجاع 
داده می شوند. به گفته سرپرست سازمان سیما، منظر و فضای سبز شهری شهرداری 
بندرعباس، اعضای این کمیسیون را نمایندگان شهردار و شورای شهر، رئیس سازمان 
سیما منظر و فضای سبز شهری شهرداری بندرعباس  و دبیر کمیسیون ماده 7 تشکیل 
می دهند. حیدری زاده ادامه داد: براساس قانون شهرداری ها، اقدام کسانی که به هر دلیل، 
اقدام به قطع و هرس بی مورد درختان و درختچه های واقع در معابر عمومی، فضاهای سبز 
شهری و پارک ها و یا تخریب چمن کنند، به صورت قانونی پیگیری می شود. وی اضافه 
کرد: گاهی اوقات مشاهده می شود که پیمانکاران و سازندگان بناها هنگام اجرای عملیات 
ساختمانی با دپوی مصالح به درختان و درختچه های پیرامون محیط کار و یا حاشیه پیاده 
رو و معابر عمومی آسیب می رسانند که با گزارش ناظران، بلافاصله از طریق واحد اجراییات 
اقدامات لازم در این زمینه اعمال می شود. حیدری زاده ضمن تقدیر از دادگستری به منظور 
رسیدگی فوری به تخلفات قطع درخت، خواستار همراهی بیشتر شهروندان در حفظ و 
نگهداری فضای سبز شهری شد و بیان کرد: شهروندان می توانند در صورت مشاهده هر 
گونه اقدام در این زمینه، گزارش تخلف صورت گرفته را از طریق سامانه 137 شهرداری 

بندرعباس اعلام کنند.
 

رئیس سازمان مدیریت حمل و نقل بار و مسافر شهرداری بندرعباس  خبرداد

آغاز پنجمین دوره انتخابات نمایندگان 
تاکسیرانان در بندرعباس

رئیس سازمان مدیریت حمل و نقل بار و مسافر 
شهرداری بندرعباس از آغاز پنجمین دوره انتخابات 
شهر  سطح  در  تاکسی  خطوط  تاکسیرانان  بین 

بندرعباس خبر داد.
برگزاری  ضرورت  به  اشاره  با  حسینی پور  سعید 
پنجمین دوره انتخابات نمایندگان تاکسیرانان، اظهار 
کرد: یکی از سیاست های مهم و اساسی سازمان 
برگزیدن نمایندگان تاکسیرانان در خطوط مختلف 

تاکسیرانی با انتخاب خود تاکسیداران است.
نفر   43 خطوط  رانندگان  بین  از  افزود:  وی 
از  که  شده اند  داوطلب  انتخابات  در  شرکت  برای 
این بین 32 نفر با رای مستقیم رانندگان خطوط به عنوان نماینده خطوط تاکسیرانان 
انتخاب می شوند. حسینی پور با بیان اینکه این انتخابات در دفاتر بازرسی تاکسیرانی که 
در سطح شهر هستند طی مدت دو هفته برگزار می شود، گفت: این انتخابات با حضور 
اعضای بازرسی، مسئول بازرسی، نماینده حراست سازمان و معاون برنامه ریزی و نظارت 
نمایندگان  و مسافر،  بار  نقل  و  رئیس سازمان مدیریت حمل  برگزار می شود.  سازمان 
تاکسیرانان را به عنوان پل ارتباطی بین رانندگان و سازمان برشمرد، و خاطرنشان کرد: 
پیگیري خدمات دهی و جواب دهی به تک تک رانندگان دشوار بوده که انتخاب نماینده 
از بین رانندگان جهت پیگیری مشکلات و مطالبات رانندگان و همچنین کنترل خطوط و 
همکاری با سازمان و بازرسی خطوط از اهداف مهم این انتخابات است. لازم به ذکر است، 
پنجمین دوره انتخابات نمایندگان تاکسی از ششم بهمن ماه ٩٧ آغاز شده و بالغ بر سه هزار 

راننده تاکسی در آن شرکت خواهند داشت.

مدیرکل آموزش و پرورش استان قم:

استخدام مبلغان در مدارس قم به صورت 
جدی پیگیری می شود

مدیرکل آموزش و پرورش قم، دانایی و توانایی را از ویژگی بارز مبلغان طرح مدارس امین 
عنوان کرد و گفت: استخدام مبلغان در مدارس را به صورت جدی پیگیری می نماییم، زیرا 

آنان علم، تخصص و تجربه لازم را دارا می باشند.
حمیدرضا شیخ الاسلام روز دوشنبه در همایش مدیران و مبلغان مدارس مجری »طرح 
تربیتی امین«، افزود: حضور مبلغان طرح امین در مدارس استان، فرصتی در اختیار این 
قشر قرار داده تا نسبت به تربیت اخلاقی دانش آموزان اهتمام داشته باشند. آنان الگوی 
عملی برای دانش آموزان محسوب می شوند و نقش زیادی در هدایتشان خواهند داشت.

وی ادامه داد: اجرای طرح امین باعث شد پیوندی بین آموزش و پرورش و حوزه علمیه 
ایجاد شود و این پیوند دانش آموزان را از برکت حضور مبلغان در مدارس منتفع نمود.

وی با اشاره به نگاه ویژه آموزش و پرورش به مبلغان، تاکید کرد: حضور آنان نه تنها دارای 
برکاتی برای دانش آموزان است، بلکه اولیا نیز برای برون رفت از برخی مشکلات با مبلغان 

مدارس مشورت می کنند و از راهنمایی های آنان در تربیت فرزندانشان بهره می گیرند.
شیخ الاسلام با اشاره به حضور 255 هزار دانش آموز در یک هزار و400 واحد آموزشی 
قم، خاطرنشان کرد: با توجه به افزایش استفاده از فضای مجازی و تاثیر آن بر ذهنیت دانش 
آموزان، امروز تعلیم و تربیت در چنین فضایی کار ساده ای نیست و نیازمند تخصص ویژه 
ای است. وی با بیان این که امروز ذهنیت دانش آموزان تحت تاثیر فضای مجازی است، 
گفت: معلمان و روحانیون باید از هنر دگرگون کردن و مدیریت انگیزه ها در هدایت نسل 
جوان به سوی باورها و فرهنگ ارزشی تلاش نمایند تا بتوانند تاثیر منفی فضای مجازی را 
کاهش دهند. مدیرکل آموزش و پرورش قم تاکید کرد: مدیر، معلم و مبلغ باید سه شاخص 
مقبولیت، محبوبیت و توانمندی را در فضای مدرسه ایجاد کنند و تونمندی هایشان را در 

عرصه های مختلف افزایش دهند.

اعضای شورای اسلامی شهرقم درهفتاد و نهمین جلسه خود درروز دوشنبه بر مصوبه 
قبلی خود مبنی بر افزایش 10 تا 15 درصدی عوارض و بهای خدمات سازمان های 

شهرداری اصرار و بر مخالفت با بررسی این لوایح در کارگروه تنظیم بازار تاکید کردند.
رئیس شورای اسلامی شهر قم در این جلسه با بیان اینکه تعرفه عوارض مبنایی 
برای لایحه بودجه سال آینده است، گفت: با توجه به روند بررسی بودجه سال 1398 
شهرداری قم در شورای شهر ضرورت اصلاح عوارض و بهای خدمات به عنوان مبنای 

این بودجه ضروری است.
عبدالله جلالی با اشاره به دقت بالای مصوبات شورای شهر قم از منظر حقوقی گفت: 
درطول فعالیت شورای اسلامی قم در دوره پنجم تنها 25 لایحه مصوب این شورا توسط 
هیات تطبیق فرمانداری رد شده که با اصرار شورای شهر بر این مصوبات و بررسی آنها در 

هیات حل اختلاف به جز یک مورد در همه موراد نظر شورا تایید شده است.
وی افزود: این موضوع نشان می دهد که شورای شهر قم در تصویب لوایح نهایت دقت 

را داشته و زوایای مختلف حقوقی را در مصوبات خود رعایت کرده است .
عضو شورای اسلامی شهر قم در این جلسه با اشاره به مخالفت فرمانداری قم برای 
افزایش عوارض و بهای خدمات سازمان های شهرداری قم گفت: برخی کالاها درکشور 
که زیر نظر دولت اداره می شوند بیش از 6 برابر افزایش یافته و این در حالی است که 
دولت با افزایش بهای خدمات و عوارض شهرداری درحدود چند درصد مخالفت می 

کند.
حجت الاسلام والمسلمین سید محمد آتش زر افزود: محصولاتی مانند پتروشیمی 
که در ماه های گذشته چند برابر افزایش قیمت داشته اند، دولت این افزایش کالاها را 
ناشی از افزایش قیمت ها دانسته است ولی با افزایش عوارض و بهای خدمات شهری 

مخالفت می کند که این مخالفت موجب شده تا امکان اداره شهر وجود نداشته باشد.
رئیس کمیسیون عمران و حمل و نقل شورای اسلامی شهر قم نیز در این جلسه 
با بیان اینکه تورم نقطه به نقطه اعلامی از بانک مرکزی بیش از 20 درصد و میانگین 
افزایش قیمت ها حداقل 32 درصد بوده است گفت: مجموعه افزایش عوارض و بهای 

خدمات شهرداری در سال 98 حدود 13 درصد در نظر گرفته شده است که با توجه به 
افزایش 25 درصدی حقوق کارکنان در سال آینده در عمل، میزان هزینه های سازمان 

های زیرمجموعه شهرداری بیش از درآمد های آنها خواهد شد.
روح اله امرالهی با بیان اینکه شورای اسلامی شهر قم به دنبال حداقل فشارهای 
اقتصادی به مردم است گفت: مخالفت با واقعی نشدن بهای خدمات سازمان های 
شهرداری منجر به تبدیل این سازمان ها به سازمان های یارانه بگیر می شود که کاهش 

کیفیت خدمت رسانی و همچنین نارضایتی مردم را به دنبال خواهد داشت.
معاون خدمات شهری شهرداری قم نیز در این جلسه با اشاره به مخالفت فرمانداری 
قم با افزایش عوارض و بهای خدمات شهرداری قم با استناد به سیاست های عمومی 
دولت و الزام شورای شهر برای بررسی این لوایح در کارگروه تنطیم بازار گفت: الزام 
شورای شهر بررسی افزایش نرخ بهای خدمات شهرداری قم در کارگروه تنطیم بازار 
توسط فرمانداری، خلاف قانون و نقض آشکار وظایف و اختیارات شوراهای اسلامی 

است.
سید امیر سامع تاکید کرد: معاون اول ریاست جمهوری بخشنامه ای به فرمانداری ها 
ابلاغ کرده است که بر مبنای این بخشنامه افزایش عوارض و بهای خدمات شهرداری 
ها باید در کارگروه های تنظیم بازار بررسی و به تصویب برسد که این بخشنامه خلاف 

قانون است.
وی با تاکید بر لزوم اقدام حقوقی علیه بخشنامه دولت افزود: این بخشنامه حداکثر 
تنها در مورد تنظیم بازار گوشت و تنظیم فعالیت کشتارگاه های شهرداری می تواند 

ملاک عمل باشد.
 رئیس کمیسیون برنامه و بودجه شورای اسلامی شهر قم نیز در ادامه این جلسه 
با بیان اینکه اصل بازنگری و کارشناسی در اصول صلحنامه میان شهرداری و مردم 
غیرقابل اجتناب است گفت: باید مصادیق مختلف در یک طرح جامع با توجه به 
اقتضائات مختلف در نظر گرفته شود تا علاوه بر انگیزه شهروندان برای عقب نشینی، 

منافع مردم و شهرداری نیز رعایت شود.
مجید اخوان با بیان اینکه نیازمند طرح جامع برای صلح نامه میان شهروندان و 
شهرداری وجود دارد تاکید کرد: طرح جامع صلحنامه می تواند گره بسیاری از طرح 
های عمرانی و بازگشایی معابر قم که با مشکل عقب نشینی خانه ها مواجه است، حل 

می شود.
وی با اشاره به ضرورت افزایش عوارض و بهای خدمات شهرداری گفت: درشرایط 
اقتصادی کنونی، هزینه های تحمیلی به شهرداری به طور چشمگیری افزایش یافته و 
این در حالی است که از نظر درآمدی هیچ تغییری برای شهرداری ها ایجاد نشده است.
به  اقتصادی  تا حداقل فشارهای  ادامه داد: شورای شهر در تلاش است  اخوان 
مردم وارد شود به همین دلیل عوارض و بهای خدمات شهرداری در بودجه سال آینده 

شهرداری حداکثر 10 تا 15 درصد افزایش در نظر گرفته شده است.
شورای شهر بر مصوبه قبلی خود برای اصلاح بهای خدمات سازمان های شهرداری 
)سازمان های زیباسازی، حمل و نقل، تاکسیرانی، مسافربری، آرامستانها، میادین میوه 
و تره بار، آتش نشانی و کشتارگاه( و در مخالفت با طرح این لایحه در کارگروه تخصصی 
تنظیم بازار اصرار کردند که بررسی این لایحه به هیات حل اختلاف ارجاع داده می 

شود.
لایحه اخذ مجوز اصلاح تعرفه عوارض و بهای خدمات سال 1398 شهرداری قم، از 

جمله مهمترین مصوبات امروز اعضای شورای شهر قم بود.
لایحه اخذ مجوز اصلاحیه بودجه سال 1397 سازمان حمل و نقل و ترافیک از حیث 
درآمد و هزینه به میزان 144 میلیارد و 500 میلیون ریال و لایحه اخذ مجوز متمم و 
اصلاحیه بودجه سال 1397 سازمان آرامستان ها از حیث درآمد و هزینه به میزان 170 

میلیارد ریال از جمله مصولات امروز شورای شهر قم بود.
لایحه اخذ اعمال 25 درصد کاهش بهای خدمات مساغل پرزباله از دیگر مصوبات 
شورای شهر بود که بر اساس این مصوبه، پایان بهمن ماه 20 درصد و از اول اسفندماه تا 

پایان امسال به میزان 15 درصد تخفیف برای این مشاغل اعمال می شود.

درهفتاد و نهمین  جلسه رسمی و علنی شورای اسلامی شهرقم تاکید شد

ضرورت افزایش عوارض و بهای خدمات سازمان های شهرداری قم

ابهامات و تنش های روانی والدین و دانش آموزان همچنان باقی است

حذف کنکور با اما و اگر های بسیار
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تصمیم گیری باید بر اساس منافع ملی باشد 

»FATF«؛ بودن یا نبودن 
برخی از کارشناسان معتقد هستند که عدم تصویب لوایح مرتبط با گروه ویژه اقدام 
مالی )FATF ( به عنوان یک نهاد بین المللی، در بحث تحریم ها می تواند مشکلاتی را 
برای ایران ایجاد کند. تصویب لوایح چهارگانه مرتبط با اجرای مقررات گروه ویژه اقدام 
مالی )FATF( مسیر نسبتا طولانی را طی کرده و اکنون تصمیم گیری در باره سرنوشت 
نهایی آن به نظر نهایی مجمع تشخیص مصلحت نظام گره خورده است.»لایحه الحاق 
ایران به کنوانسیون مبارزه با جرائم سازمان یافته«، لایحه الحاق ایران به کنوانسیون مبارزه 
با تامین مالی تروریسم یا همان CFT، »لایحه اصلاح قانون مبارزه با پولشویی« و »لایحه 
اصلاح قانون مبارزه با تامین مالی تروریسم« چهار لایحه معروف به لوایح چهارگانه مرتبط 
با FATF هستند.محمد باقر نوبخت معاون رئیس جمهور اخیرا گفت : 'موضوع عادی شدن 
وضعیت ایران در FATF مربوط به نظام است و انشاء الله آرزو می کنیم همانند لوایح 
،اصلاح قانون مبارزه با پولشویی و اصلاح قانون مبارزه با تروریسم، دو لایحه دیگر یعنی 
پالرمو و CFT نیز قانون شوند.گروه ویژه اقدام مالی مهرماه امسال، در پایان نشست عمومی 
خود، تعلیق اقدامات احتیاطی علیه ایران را تمدید کرد و حالا ایران تنها تا 20 بهمن 
فرصت دارد تا با تصویب دو لایحه باقی مانده انتظارات این سازمان بین المللی را برآورده 
کند.هدف 'اف ای تی اف' یا همان گروه ویژه اقدام مالی، تعیین استانداردها و ترویج اجرای 
موثر اقدامات قانونی، نظارتی و عملیاتی برای مبارزه با پولشویی و  مقابله با تامین مالی 
تروریسم و سایر تهدیدهای مربوط به یکپارچگی سیستم مالی بین المللی است.'اف ای 
تی اف' در همین راستا معیارهایی را برای مبارزه با پولشویی و تامین مالی تروریسم وضع 
کرده و اقدامات و سیاست هایی را برای شفافیت نظام بانکی و مالی، پیشگیری از پولشویی 
و مبارزه با آن، پیشنهاد می دهد.هفت کشور صنعتی یا گروه 7 این سازمان را در سال 
1989 تاسیس کردند و هم اکنون 35 کشور صاحب اقتصادهای بزرگ یا توسعه یافته 
عضو این سازمان هستند. نام جمهوری اسلامی ایران نیز در سال 2009 برای اولین بار 
در لیست سیاه FATF قرار گرفت و در سال 2016 این نهاد در گزارشی ادعا می کند که 
ایران در رسیدگی به کاهش ریسک تامین مالی تروریسم شکست خورده و به موسسات 
مالی در مورد رابطه با ایران اخطار می دهد. به دلیل اهمیت این موضوع پژوهشگر ایرنا 
با دکتر صدیقه حسینی استاد علوم سیاسی و روابط بین الملل دانشگاه مفید قم گفت 
وگو کرد. دکترصدیقه حسینی در مورد FATF گفت: این نهاد، یک سازمان غیر دولتی 
می باشد که در بحث تحریم ها می تواند مشکلات زیادی را برای ایران ایجاد کند بدیهی 
است که نقش پر رنگ دولت آمریکا در این سازمان غیر قابل انکار است. این نهاد یک 
ابزار قدرتمند وزارت خزانه داری آمریکا برای اجرای موثرتر تحریم ها علیه کشورمان است. 
یکی از این دلایل، اظهارات 'مارشال بیلینگزلی'، دستیار وزیر خزانه داری آمریکاست؛ فردی 
که در حال حاضر ریاست FATF را برعهده دارد. ایالات متحده آمریکا خود بر اساس 
سیاست های خاص در راستای منافع ملی حرکت می کند و هر معاهده و کنوانسیونی که 
احساس کند بر خلاف منافع ملی خود می باشد از آن خارج می شود. اما این معاهده می 
تواند ابزاری برای تشدید کردن تحریم ها علیه کشورمان باشد.وی در خصوص مصادیق 
تروریسم از منظر FATF بیان داشت: از همان ابتدا که بحث ها بر سر تصویب لوایح 
مرتبط با FATF بالا گرفت یکی از جدی ترین نگرانی ها در این باره اختلاف قرائت ها 
بر سر پدیده تروریسم و مصادیق آن بود. مخالفان تصویب اعتقاد دارند که چنانچه این 
لایحه را تصویب کنیم با دست خودمان گروه های جهادی مثل حزب الله، جهاد اسلامی، 
حماس و... را تروریسم تلقی خواهیم کرد و موافقان قائل به آنند که تنها گروه هایی از سوی 
گروه ویژه اقدام مالی تروریست شناخته می شوند که مانند داعش، طالبان، القاعده، جبهه 
النصره و... از سوی سازمان ملل به عنوان گروه های تروریستی شناخته شده اند. اما از نظر 
FATF حزب الله لبنان یک گروه تروریستی است که قواعد و نظم بین الملل را به هم 
می ریزد و ما با پیوستن به این گروه غیر دولتی عملا دست از حمایت حزب الله لبنان 
در راه رسیدن به آزادی سرزمین های اشغالی بر می داریم.این استاد دانشگاه در پاسخ به 
این سووال چه تضمینی وجود دارد که ایران با تصویب همه لوایح FATF از لیست سیاه 
آن خارج شود؟ گفت: خیلی ها نگرانند که نکند با قبول و سپس اجرای تمامی موارد مورد 
نظر این مجموعه باز هم توفیقی برای ایران حاصل نشود و نام ایران برای همیشه و به 
صورت قطعی از لیست سیاه این مجموعه خارج نشود. گرچه این نهاد یک سازمان بین 
دولتی است و در ظاهر تضمین وجود دارد که ایران از لیست سیاه خارج شود اما در عرصه 
بین الملل با توجه به تحولات سیاسی تضمین 100درصد وجود ندارد.این انتقاد البته 
آنچنان هم بیراه نیست و همکاری های گسترده با سازمان های بین المللی و عدم رفع ابهام 
و حاشیه سازی برای ایران در سال های گذشته از دلایلی است که این نگرانی را توسعه 
می دهد. در این میان حامیان FATF امیدوارند با تصویب لوایح باقی مانده و پیوستن ایران 
به کنوانسیون های مبارزه با تامین مالی تروریسم و نیز مبارزه با جرائم فراملی سازمان یافته، 
جمهوری اسلامی ایران از لیست سیاه خارج شود و به تبع آن روابط بانکی با بانک های 
بین المللی به صورت نرمال در آید.این عده خروج عراق از لیست سیاه را که در ماه های 
گذشته اتفاق افتاد شاهدی می دانند که می توان با اتکا به آن نسبت به عادی شدن شرایط 
ایران نیز امیدوار بود. این البته گزاره ای است که به نظر می رسد فقط روی کاغذ می توان 
نسبت به آن امیدوار بود و برخی معتقدند حتی اگر ایران FATF را بپذیرد از لیست سیاه 
خارج نمی شود، به بیان دقیق تر بعد از این مرحله تازه گروه FATF بررسی خواهد کرد که 
آیا ایران از لیست سیاه بیرون بیاید یا خیر. البته این مرحله ای است که با توجه به جلسات 
فصلی این نهاد که با فاصله چهارماه تشکیل می شوند، ممکن است چند سال زمان ببرد 
و عملا کشور با وجود تصویب لوایح FATF، چند سال معطل بماند. گذشته از آنکه 
خروج ایران از لیست سیاه باید با موافق 40کشور از جمله آمریکا همراه باشد. موضوعی 
که به خصوص با توجه به ضرورت تامین نظر کاخ سفید و ترامپ به نظر می رسد کار 
چندان ساده ای نباشد. صدیقه حسینی در مورد نسبت FATF با روابط بانکی بیان داشت: 
همکاری با FATF' گرچه تا حدودی می تواند به عادی سازی روابط بانکی در ایران کمک 
کند اما نقش دولت آمریکا در این خصوص آشکار است، ایالات متحده با افزایش فشار 
تحریمی و تصویب قانون های سختگیرانه، ریسک همکاری با ایران را افزایش می دهد. 
در چنین شرایطی بدیهی است که بانک های خارجی به دلیل ترس از جریمه های مالی 
آمریکا و حذف از چرخه دلار اعطای همکاری با ایران را به لقای آن خواهند بخشید. 
طبیعی است که خروج از لیست سیاه FATF به قطعنامه های شورای امنیت سازمان 
ملل نیز خللی وارد نمی سازد و در صورت تصویب و اعمال چنین تحریم هایی در آینده 
علیه ایران، همکاری با FATF هیچ گونه بازدارندگی  ایجاد نخواهد کرد.با بررسی کلی 
اهداف این سازمان ، ایران باید بر اساس چارچوب های بین المللی حرکت کند و توجه به 
پتانسیل ها و ظرفیتها در حوزه بین الملل در راستای پیشرفت خود قدم بردارد تا بتواند 
دیدگاه جامعه جهانی را نسبت به خود عوض کند، ایران یک کشور قدرتمند منطقه است 
که تصمیم گیری در حوزه سیاست بین الملل باید بر اساس منافع ملی انجام شود و نه در 
حوزه احساس ،تصمیم سیاستگذاران در این حوزه در آینده ثابت خواهد کرد که تصویب 

یا عدم تصویب چه اندازه می تواند در تحولات سیاسی و اقتصادی حائز اهمیت باشد.

سخنگوی سپاه: 

آمریکا در برابر ما قدرتی ندارد
سخنگو و مسئول روابط عمومی کل سپاه گفت: آمریکا در برابر ما قدرتی ندارد و زانو 
زدن نیروهای نظامی آن ها در خلیج فارس نشان می دهد که با ملتی قدرتمند و نظامی 

قوی روبه رو هستند.
سردار رمضان شریف در سیزدهمین همایش اصحاب رسانه و روابط عمومی های 
دستگاه های اجرایی استان که پیش از ظهر دیروز در سالن اجتماعات جهاد کشاورزی 
قزوین برگزار شد، تصریح کرد: شریف با اشاره به شکل گیری داعش، خاطرنشان کرد: 
در بدو تولد داعش جمعیت آن ها کمتر از 30 هزار نفر بود اما با تئوری رسانه ای ایجاد 
وحشت زودتر به هدف رسیدند، آن ها دو کشور را تقریباً گرفته بودند و به دروازه های بغداد 
نزدیک شدند.وی خاطرنشان کرد: فراگیری داعش و ایجاد وحشت در بین مردم نتیجه 
بهره گیری از قدرت رسانه بود، درواقع کسانی که داعش را ایجاد کرد، پیوست رسانه ای نیز 
برایش مشخص کردند؛ داعشی ها با انتشار فیلم های همراه با خشونت وحشتناک سعی 
در ایجاد ترس بین نظامیان و مردم سوری داشتند و می خواستند به مردم سوریه بگویند 
که با چنین حرکتی روبه رو هستند و نباید مقاومت کنند.مسئول روابط عمومی کل سپاه 
با اشاره به برنامه های دشمن برای ضربه زدن به انقلاب اسلامی تأکید کرد: ما دارای ملتی 
فهیم هستیم که 40 سال پای انقلاب ایستاده اند، دشمنان در این مدت کاری از پیش 
نبردند و حقارت آن ها کاملًا مشخص است.وی عنوان کرد: اپوزیسیون های نظام جمهوری 
اسلامی به دنبال ضربه زدن به ایران هستند اما فعالیت هایشان مورد سخره ایرانی ها قرار 
می گیرد. آمریکا در برابر ما قدرتی ندارد و زانو زدن نیروهای نظامی آن ها در خلیج فارس 
نشان می دهد که با ملتی قدرتمند و نظامی قوی روبه رو هستند.شریف تصریح کرد: 
دشمن با هیاهوی رسانه ای، تبلیغات و بزرگنمایی برخی از کاستی های موجود تلاش 
می کند در آستانه چهلمین سالگرد پیروزی انقلاب اسلامی عرض اندام مجدد داشته 
باشد، شاخص های افول اقتصادی آمریکا را سرچ کنید این ها نشان از شکست های مکرر 
دارد.وی بیان کرد: نسل جوان اگر با تاریخ انقلاب آشنا باشد و دستاوردهای انقلاب را 
بداند، شادابی، نشاط، انگیزه و امیدشان افزایش می یابد، جوانان شاهد این مبارزه نفس گیر 
ما با دشمنان نبودند بنابراین باید دستاوردهای این سال های انقلاب را معرفی کنیم.

مسئول روابط عمومی کل سپاه یادآور شد: طبق آخرین آمار سازمان برنامه وبودجه رژیم 
ستمشاهی می گوید که 70 درصد جمعیت ایران در روستا و 30 درصد در شهرها زندگی 
می کردند، در آن زمان روستاها از امکانات برخوردار نبودند.وی تأکید کرد: امروز بیش از 
90 درصد مردم از نعمت گاز برخوردار هستند، روستای بالای 10 خانوار بدون برق در 
کشور نداریم در حالی که در گذشته 70 درصد با این مشکل روبه رو بودند؛ نظامی که 
هم زمان با جنگ تحمیلی و توطئه های دشمن خدمت رسانی کرده است این ها برایش 

دستاورد محسوب می شود.

نکتـه

خبــر

یک عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام گفت: بعضی ها از کلمه 
رفراندوم وحشتت دارند؛ فکر می کنند وقتی می گوییم رفراندوم 
یعنی براندازی نظام. با صراحت، قانون اساسی می گوید در مسائل 
مهم اقتصادی، فرهنگی یا سیاسی ممکن است قانون گذاری از 
طریق مراجع مستقیم به آرا عمومی انجام شود. البته نوبت به اینها 

نمی رسد ان شاءالله پالرمو در مجمع حل می شود.
حجت الاسلام والمسلمین مجید انصاری در گفت وگو با ایسنا در 
پاسخ به این سوال که چرا موضوع پالرمو در جلسه شنبه، به نتیجه 
نرسید؛ اظهار کرد: اینکه گفته می شود قرار بود در جلسه روز شنبه 
حتماً درباره پالرمو رأی گیری شود درست نیست؛ چرا که نمی شود 

همچین قراری در مجمع و مجلس گذاشت.
وی ادامه داد: چون رأی گیری باید بعد از اتمام فرآیند رسیدگی 
کامل و انجام بحث های کارشناسی انجام شود و نتیجه از قبل قابل 
پیش بینی نیست که آیا می شود در یک جلسه همه مسائل را 
بررسی کرد یا نه؛ نمی توان انتظار داشت که در یک یا دو جلسه 

حتماً نتیجه حاصل شود.
* بخشی از پولشویی به تأمین مالی تروریسم در جهان 

بر می گردد
این عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام در ادامه توضیحاتی 
درباره FATF ارائه داد و گفت:FATF اقدام مشترکی در سطح 
جهان بین المللاست؛ که حدود 40 توصیه به کشورها برای اصلاح 

قوانین داخلی شان ارئه کرده است.
وی ادامه داد: یکی از این موضوعات مبارزه با منابع تأمین مالی 
تروریسم است؛ چون موضوع مهمی است و جهان درگیر موضوعات 
تروریستی شده است. در جهان گروه هایی مثل داعش هستند که 
از پولشویی برای حیاتشان استفاده می کنند. بخشی از پولشویی در 
جهان به تأمین منابع مالی جریانات تروریستی، باندهای تبهکار، 

مافیای مواد مخدر و امثال آن ها پیوند می خورد.
انصاری خاطرنشان کرد: بخشی از پولشویی به تأمین مالی 
تروریسم در جهان بر می گردد اما به طور مستقل نیز موضوع 
مهمی است. جریاناتی سعی می کنند با دور زدن قوانین، با استفاده 
از خلاءها یا ابهامات قانونی از ساختارهای غیر کارآمد در نظامات 
پولی ومالی به نفع خود سو استفاده کنند. آن ها پول های کثیف را 
در اقتصاد بازچرخانی کرده یا در سیستم بانکی یا سیستم بازارهای 
مالی دستشان را پاک می کنند تا رد یابی حقوقی، قضائی و جنایی 

را غیر ممکن و سخت کنند.
وی افزود: این هم یک موضوع مهمی است در دنیا؛ عده ای با 
پولشویی در واقع سعی می کنند فساد را نهادینه کنند و به گسترش 
فساد در ساختارهای اداری و نظام های اقتصادی و بازارهای کشورها 

دامن بزنند.
انصاری با اشاره به اهمیت تصویب لوایح چهارگانه گفت: مسئله 
پولشویی موضوع مهمی است؛ در جهانی که باهم تعامل اقتصادی 
داریم باید مطمئن شویم این تعاملات به نحو صحیح و قانونی انجام 

می شود.
* گروه های تبهکار با استفاده از ظرفیت های قانونی، 

قوانین کشورها دور می زنند
این عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام در ادامه به موضوع 
جرایم سازمان یافته اشاره کرد و گفت: نکته دیگر بحث جرایم 
سازمان یافته است. این موضوع عبارت است از مجموعه جرایمی 
که گروه های تبهکار با استفاده از ظرفیت های قانونی، قوانین کشورها 
را به منظور ایجاد فساد یا نا امنی دور می زنند. مثالش گروه های 
قاچاقچی همچون قاچاقچیان مواد مخدر، انسان و دیگر گروه های 

تبهکار ومافیاهایی است که در دنیا وجود دارد.
وی افزود: لذا اقدام مشترک جهانی علیه این گروه های تبهکار و 
سازمان یافته نیاز به نوعی همگرایی و همسان سازی اقدامات دارد. به 
تعبیر دیگر باید یک نزدیکی میان قوانین و مقررات جزایی، کیفری 
و حقوقی میان کشورها بوجود بیاید. کشورها باید یک سلسله 
همکاری هایی داشته باشند تا بتوانند در مواقع جرم انگاری مشترک 
عمل کنند. این طور نباشد اقدامی در یک کشور جرم باشد و در 
کشور دیگر جرم نباشد تا باندها تبهکار از این خلاء ها استفاده کنند 
که چون فلان اقدام در فلان کشور جرم تلقی نشده بروند آنجا 
پول هایی به دست بیاورند و از آن کانون ها برای کشورهای دیگر 

فساد ایجاد کنند.
* لوایح چهارگانه برای سالم سازی محیط داخل اهمیت 

دارد
این عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام شفافیت در مسائل 
اقتصادی را ضروری دانست و گفت: مسئله دیگر شفافیت در 
فعالیت های مالی و اقتصادی است. صرف نظر از اینکه شفافیت در 
سلامت چرخش فعالیت های اقتصادی و اداری کمک می کند، یکی 
از الزاماتی است که می شود از طریق آن با ترورسیم، جرایم سازمان 

یافته و پولشویی مبارزه کرد.
وی ادامه داد: در FATF مجموعه ای از توصیه ها به کشورهای 

عضو صورت گرفته که تحت عنوان لوایح چهار گانه در ایران مطرح 
شده است. دو لایحه آن کنواسنیون معاهدات بین المللی است یکی 
پالرمو علیه جرایم سازمان یافته و یکی CFT برای مبارزه با منابع 

مالی تروریستی.
انصاری گفت: قانون پولشویی هم در لوایح داخلی هر کشوری 
است که ما هم از قبل در قوانین خودمان داشته ایم. مثلًا قانون 
پولشویی ما در سال 1386 تصویب شده است. نفس این موضوعات 
صرف نظر از ارتباطات جهانی برای سالم سازی محیط داخل و 
فعالیت های داخل مهم است. به همین سبب جمهوری اسلامی 
ایران قبل از آنکه CFT مطرح باشد، قانون مبارژه با پولشویی را 

تصویب کرده است.
* با دست خط جلیلی توصیه شده FATF تصویب شود

انصاری در بخشی از این مصاحبه با اشاره به تاریخچه بررسی 
 FATF لوایح چهارگانه در کشور، خاطر نشان کرد: بحث پیوستن به
اصلًا به دولت های یازدهم و دوازدهم مربوط نیست؛ در زمان احمدی 
نژاد مطرح بود. حتی زمانی که آقای جلیلی در شورای عالی امنیت 

ملی بود با دستخط ایشان توصیه شده تا این کار صورت بگیرد.
وی ابراز عقیده کرد: الان در کش مکش های داخلی و جبهه 
گیری های سیاسی موضوع از حوزه کارشناسی خارج شده است. 
عده ای جبههگیری هایی مثل زمان برجام می کنند و فضا را مشوش 

شده ست.
این عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام گفت: قانون مبارزه 
با پولشویی ما نواقصی داشته که FATF توصیه هایی در این رابطه 

داشته تا ما با مکانیزم داخلی خودمان نواقص را برطرف کنیم.
وی اظهار کرد: اتفاقاً تکمیل قانون پولشویی به سیاست های کلی 
نظام ما کمک می کند؛ چون در اقتصاد مقاومتی و سایر سیاست های 
کلی، رهبر معظم انقلاب بر موضوعاتی چون مبارزه با فساد؛ چه 

فساد اقتصادی، چه مالی و چه اداری تاکید مضاعف داشتند.
* مقابل تصویب قانون مبارزه با پولشویی در برخی 

تریبون های نماز جمعه تعابیر تندی گفته شد
انصاری گفت: اقتضای جلوگیری از فساد سیستماتیک این است 
که ما قوانین ذی ربط را تکمیل کنیم. یکی از این قوانین پولشویی 
است. ما این کار را انجام دادیم اما فضای بسیار سنگینی علیه دولت 
و مجلس ایجاد شد. فضای شدیدی علیه مجمع ایجاد شد. حتی در 
برخی از تریبون های نماز جمعه تعابیر تندی به کار گرفته شد. اما 
به شکر خدا تصویب شد و مواردی را که مجمع ایراد گرفته بود نیز 
برطرف شد و الان شاهد یک قانون خوب هستیم که خوشبختانه 
شنبه همین هفته رئیس جمهور آن را ابلاغ کردند. همین مسئله در 

مورد کنوانسیون پالرمونیز مطرح است.
* از نظر شورای نگهبان پیوستن ایران به  پالرمو تصویب 

نهایی شده است
انصاری خاطر نشان کرد: سابقه همه این لوایح به سال ها پیش 
بر می گردد که در دولت جدید تکیل شد. دولت تصویب کرده و در 
مجلس نیز در سه نوبت تصویب شد. نکته جالب توجه این است که 
مجلس ایرادات شورای نگهبان درباره پالرمو را بر طرف کرده و الان 
از نظر شورای نگهبان پیوستن ایران به کنوانسیون پالرمو تصویب 

نهایی شده است.
وی ادامه داد: هیئت عالی نظارت مجمع تشخیص مصلحت نظام 
چند ایراد از نظر انطباق با سیاست های کلی نظام گرفت که شورای 
نگهبان اشکالات هیئت عالی نظارت را بر اساس بند دو اصل 110 
قانون اساسی به مجلس ارجاع داد. مجلس اصرار کرده و الان به 
مجمع آمده است. ما الان در مجمع داریم از نظر مصلحت بحث 

می کنیم که مصلحت نظام پیوستن به این کنوانسیون هست یا 
نیست.

این عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام گفت: نظر شخصی 
بنده با توجه به اینکه هم عضو کمیسیون های ذی ربط در مجمع 
هستم و هم در جلسات عمده بررسی این کنوانسوین مشارکت 
جدی داشته و مطالعه داشتم و مشورت هایی کردم و عضو هیئت 
عالی نظارت هم هستم این است که ایراداتی که هیأت عالی بر این 
کنوانسیون گرفته را به هیچ وجه وارد نمی دانم؛ اما به هر حال در این 

شورا به رأی اکثریت احترام می گذاریم.
وی ادامه داد: این ایرادات که در سطح مجمع مطرح بود الان 
به دو کمیسیون ارجاع داده شده است. در کمیسیون ها مطرح شد 
رأی کافی نیاورد؛ چراکه درمواردی که بین نظر مجلس و شورای 
نگهبان تعارض وجود دارد در مجمع تشخیص دو سوم رأی برای 

تصویبش لازم است.
* نمایندگان مجلس و دولت پاسخ ایرادات اعضای مجمع 

را دادند
این عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام با اشاره به اظهارات 
صدر و شبستری دو عضو مجمع که نظارات متفاوتی از جلسه شنبه 
مجمع ارائه داده بودند گفت: بعضی از دوستان می گویند رأی کمتر 
و برخی می گویند رأی ببیش تر بوده است؛ که این نظرات از دید 
خودشان بوده است. آقای صدر مصاحبه کرده و گفتند موافقین 
بیش از مخالفین بود. آقای شبستری هم چون ایراداتی دارند و از 
مخالفین هستند ارزیابی شان این بود که تعداد مخالفین بیش تر 
بوده است.وی ادامه داد: چون رأی گیری صورت نگرفته، دوستان 
گمانه زنی کرده اند. در جلسه روز شنبه مجمع بحث های بسیار 
گسترده ای صورت گرفت. آیت الله لاریجانی فرصت دادند تا همه 
صحبت ها گفته شود تا بعداً کسی نگوید حرفی برای گفتن داشته 
و نتوانسته مطرح کند. لذا هم نمایندگان دو کمیسیون مربوطه در 
مجمع به تفصیل دلایل مخالفت و موافقت خود را مطرح کردند و 
هم دو رئیس کمیسیون مجلس یعنی کمیسیون سیاست خارجی 
و حقوقی و قضائی به تفصیل دلایل موافقت مجلس شورای اسلامی 

را بیان کرده و پاسخ مخالفین را دادند.
انصاری افزود: دکتر ظریف، دکتر همتی، دکتر دژپسند و سرکار 
خانوم دکتر جنیدی به نمایندگی از دولت به تفصیل موضوع را باز 
کردند و ابعاد سیاسی، اقتصادی، امنیتی و حقوقی قضیه را بیان و 
علت اینکه چرا دولت این موضوع را تصویب کرده و بر آن اصرار 
دارد را مطرح کردند. آنها در این جلسات پاسخ ایرادات و اشکالات 

را دادند.
لوایح  بررسی  می کنند  سعی  مشکوک  جریانی   *

چهارگانه را از مسیر طبیعی خارج کنند
وی یادآور شد: این روند از ساعت 9 صبح شروع شد و تا نزدیک 
به ساعت 12 ظهر طول کشید. 18 نفر از اعضای موافق و مخالف 
مجمع وقت گرفته بودند تا صحبت کنند؛ خود به خود نوبت به همه 
نرسید، بنابراین چون جلسات مجمع دو هفته یک بار است ادامه 

بررسی این موضوع به جلسه آتی مجمع موکول شد.
این عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام گفت: متأسفانه در 
موضوعات حساسی که به منافع ملی کشور باز می گردد آن هم در 
شرایط فعلی ابداً ظرفیت وارد کردن این موضوعات مهم کارشناسی 

در حوزه سیاست بازی و فضا سازی وجود ندارد.
انصاری ابراز عقیده کرد: با کمال تأسف، یک جریانی به نظر 
من مشکوک با سو استفاده از احساسات پاک و دغدغه های واقعی 
متدینین، جوان ها و طلاب سعی کردند این موضوع را از مسیر 

طبیعی خودش خارج کنند. نظام نهادهایی دارد. فرآیندهایی دارد 
در تصمیم گیری و تصمیم سازی، این فرایندها زیر نظر قانون اساسی 

است و همه باید به آن احترام بگذارند.
وی ادامه داد: دولتی منتخب مردم است و تشخیص داده این 
موضوع مصلحت مردم را در بر دارد. مجلس نیز منتخب مردم است 
که امام خمینی )ره( فرمودند در رأس امور است در سه نوبت با 
اکثریت آرای نمایندگان گفته مصلحت مملکت در تصویب این 

موضوع است.
* معنی ندارد عده ای به مسئولین پیامک تهدید آمیز 

بدهند
این فعال سیاسی گفت: بر این نکته توجه کنید؛ در مواردی که 
مجلس شورای اسلامی بنا بر مصلحت بر مسئله ای اصرار می کند 
و به مجمع تشخیص مصلحت نظام می آید، طبق قانون اساسی 
نمایندگان موظف هستند با در نظر گرفتن مصلحت کشور، مردم و 
نظام به آن رأی دهند. مجلس علاوه بر دو سه مرتبه که به صورت 
عادی در مجلس بر این موضوع رأی داده است، به رفع اشکالات 
شورای نگهبان نیز رأی داده و این اشکالات را بر طرف هم کرده 

است.
وی افزود: نسبت به اشکالات مجمع تشخیص از باب اصرار هم با 
در نظر گرفتن مصلحت، اکثریت نمایندگان ملت گفتند ما مصلحت 
کشور را در تصویب این موضوع می بینیم. حالا این موضوع به مجمع 
تشخیص آمده و در یک فضای کاملًا آزاد و بدون تنش بررسی 
می شود؛ معنی ندارد جریانی بنشیند، افرادی را بسیج کنند و در 

شبانه روز صدها پیامک بعضاً تهدید آمیز به مسئولان بفرستند.
* پیامک هایی مبنی بر تهدید به قتل دریافت کردم

انصاری گفت: من از بعد جلسه روز شنبه مجمع پیامک هایی 
حتی تهدید به قتل و به تعبیر آنان برخورد خونین دریافت کردم. 
ما که بیدی نیستیم که با این بادها بلرزیم؛ اما من از دستگاه قضائی 
و امنیتی کشور می خواهم رسیدگی کنند. این کدام جریان است 
که نشسته عده ای را تحریک می کند که اعضا مجمع تشخیص یا 
نمایندگان را تهدید کنند؟ این یعنی تهدید نظام. این قانون شکنی 
است که عده ای به خودشان حق بدهند که چون فکر می کنند 
پیوستن به پالرمو خلاف مصلحت است؛ اگر نمایندگان انجام دادند 
نمایندگان را خائن بخوانند و به نمایندگان مجمع بگویند وارد این 

موضوع نشود.
وی ادامه داد: کدام صلاحیت اخلاقی حقوقی و قانونی را دارند 
که این طور حرف بزنند. این اوج استبداد است که گروهی فکر 

می کنند عده ای بر خلاف نظر آنان هستند خیانت می کنند.
* اگر در مجمع به بن بست رسیدم، می توان به آرا عمومی 

مراجعه کرد
انصاری سپس اظهار کرد: این موضوع حتماً در مجلس و مجمع 
به سرانجام خودش خواهد رسید. فرض کنید اگر در مجمع هم 
مشکل باشد خوشبختانه با مهندسی امام )ره( هیچ بن بستی وجود 
ندارد. اولاً مجمع برای بن بست شکنی ایجاد شده، اما فرض کنید 
در جایی به طرق عادی در مسائل بسیار مهم حل مسئله محقق 
نباشد؛ با صراحت قانون اساسی در این مواقع امکان رجوع به آرا 

عمومی و رفراندوم هست.
وی گفت: بعضی ها از کلمه رفراندوم وحشتت دارند فکر می کنند 
وقتی می گوئیم رفراندوم یعنی براندازی نظام. اصلًا این حرف ها 
نیست. با صراحت، قانون اساسی می گوید در مسائل مهم اقتصادی، 
فرهنگی یا سیاسی ممکن است قانون گذاری از طریق مراجع 
مستقیم به آرا عمومی انجام شود. البته نوبت به اینها نمی رسد 
ان شاء الله پالرمو در مجمع حل می شود و CFT هم در دستور 
کار قرار می گیرد.این عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام گفت: 
فرض کنید شرایط را در جایی دیدم که از مردم ایران سوال کنم؛ 
مشکل چیست؟ ما همه کارگزار مردم هستیم. مردم ایران می توانند 
مصلحت خود را ببینند که بپیوندند به فرایندی در جامعه جهانی 

یا خیر.
* همه ۲۰۰ کشور عضو پالرمو نوکر استکبار هستند؟

وی افزود: در خصوص پالرمو از 200 کشور از مجموع کشورهای 
جهان تقریباً می شود گفت همه کشورهای جهان جز چند کشور 
کوچ عضوش هستند. آیا واقعاً همه این 200 کشور منافع ملی 
ندارند؟ همه این 200 کشور نوکر استکبار شدند؟ این توهماتی 
است که عده ای گرفتارش شدند و عده ای هم تحت تأثیر آن ها قرار 
می گیرند. چه بسا جریانی که احساس می کنند جرایم سازمان یافته 

یا پولشویی دارد محدود می شود.
انصاری گفت: من نمی خواهم کسی را محکوم کنم اما این شیوه 
برخورد شیوه نا متعارفی است. البته همه مخالفان را نمی گویم. 
بسیاری از آنان دغدغه استقلال کشور را دارند. این عزیزان می توانند 
در یک فضای غیر ملتهب و غیر علمی سعی کنند حرف های اغنایی 
بزنند. اگر به این جمع بندی برسیم که مصلحت کشور در این 

موضوع است هم باید همه تسلیم این موضوع باشیم.

حجت الاسلام والمسلمین مجید انصاری:

پالرمو در مجمع به بن بست رسید به آراء عمومی مراجعه کنیم

یک تحلیلگر مسـائل سیاسـت خارجی با بیان اینکه اگر قرار 
باشـد اروپـا میان ایـران و آمریـکا، مخیر به انتخاب باشـد، قطعا 
ایـالات متحـده را انتخـاب می کند، تاکیـد کرد: هیچ کشـوری 
نبایـد فکر کند که می تواند شـکافی طولانی مدت میـان امریکا 

و اروپـا ایجاد کند.
رحمـان قهرمان پـور در گفت وگـو بـا ایلنـا، بـا اشـاره بـه 
اختلافـات برجامـی اروپـا و امریـکا گفـت: نظـام بین الملل یک 
مقوله دینامیک و پویایی اسـت. دسـتیابی به توافق هسته ای به 
ایـران منجـر به تغییراتی در نظام بین الملل شـد و براسـاس آن 
گاهـی اتحادیـه اروپا به ایـران نزدیک و گاهی بـه ایالات متحده 

نزدیک تر شـده اسـت.
* ایران عامل اختلافات اروپا و امریکا نیست

وی بـا بیـان اینکه آنچه مسـلم اسـت این اسـت کـه منافع 
اروپـا در همـکاری بـا امریـکا خیلی بیشـتر از همکاری بـا ایران 
اسـت، اظهار داشـت: نکته مسـلمی که باید در تحلیل ها در نظر 
گرفـت این اسـت کـه اگر قرار باشـد اروپا میـان ایـران و امریکا، 
مخیـر به انتخاب باشـد، قطعا ایالات متحـده را انتخاب می کند. 
ارتباطات بسـیار تنگناتنگ و درهم پیچیـده ای از نظر نظامی در 
قالب همکاری های فراآتلانتیکی برای تامین و حفاظت از امنیت 
اروپا در قالب ناتو برعهده امریکا اسـت و از سـوی دیگر، وابستگی 
شـدیدی از نظـر اقتصـادی بـه امریکا از سـوی اروپایی هـا وجود 

دارد. از نظـر سیاسـی هم ایدئولوژی طرفین یکی اسـت.
ایـن پژوهشـگر مسـائل بین الملـل با تاکیـد بـر اینکه هیچ 
کشـوری نبایـد فکر کنـد کـه می توانـد شـکافی طولانی مدت 
میـان امریـکا و اروپـا ایجاد کند، تصریح کرد: البتـه اروپا و امریکا 
با یکدیگر مشـکلاتی هـم دارند که این مشـکلات پـس از روی 
کار آمدن دولت ترامپ افزایش یافته و دوچندان شـده اسـت اما 
بایـد این مسـئله را در نظـر گرفت که عامل بروز این مشـکلات 
تنهـا ایران نبوده و خروج امریـکا از توافق پاریس، جنگ تجاری، 
رویکـرد واشـنگتن در دوره ترامـپ نسـبت به مسـکو و ناتـو و... 

اثراتـی بیشـتری در افزایش این شـکاف ها داشـته اند.
* اروپـا راهکار رفـع نگرانی موشـکی اش را خروج از 

نمی داند برجـام 
قهرمان پـور بـا بیـان اینکـه بـا خـروج واشـنگتن از توافـق 
هسـته ای، اختلافات میان اروپا و امریکا شـکل حادتری به خود 
گرفته است، خاطرنشـان کرد: علیرغم خواست ایالات متحده از 
اتحادیـه اروپـا، اروپایی هـا با امریکا دربـاره خـروج از برجام همراه 
نشـدند و تلاش کردند همکاری هایشـان را به شـکل دوجانبه و 
مسـتقل از واشـنگتن با تهـران افزایش دهنـد و از سـوی دیگر، 
ایـران هـم امیـدوار بوده و اسـت که با کمـک اروپایی هـا، برجام 

حفظ شـود.وی با بیان اینکه طرفین در هشـت ماه گذشـته در 
حـال ارزیابـی یکدیگـر بوده اند، ابـراز داشـت: اتحادیـه اروپا برای 
 )SPV( باقی مانـدن ایران در برجام راه اندازی سـازوکار ویژه مالی
را پیشـنهاد داده و ایـران هـم متقابلا پایبند به توافق هسـته ای 
مانـده اسـت. بـا این وجـود، اروپا درخصوص مسـائل دیگـری از 
جمله مسـئله موشـکی، با ایـران اختـلاف نظـر دارد. اروپایی ها 
می گوینـد درخصـوص تـوان موشـکی ایـران دغدغـه دارنـد اما 
برخـلاف امریـکا می گوینـد راهـکار حل این مسـئله خـروج از 
برجـام و انجـام مذاکره مجدد برای دسـتیابی بـه توافق جامع تر 
نیسـت بلکـه راهکار آن، انجـام یک گفت وگـوی جدید جداگانه 
برای رسـیدن به توافق مجزا درخصوص مسـئله موشـکی است.
* اختلاف نظـر ایران و اروپـا درباره نحوه اسـتفاده از 

SPV
این تحلیلگر مسـائل سیاسـت خارجی با بیان اینکه اساسـا 
ایـران حاضـر به گفت وگـو و رایزنی با هیچ کشـوری درخصوص 
مسـئله موشـکی نیسـت، عنـوان کـرد: براسـاس شـنیده ها، 
اروپایی هـا وعـده داده انـد در فاصلـه یـک سـال آینـده ایـران را 
متقاعد به مذاکره موشـکی کننـد. در واقع، اروپا یکـی از راه های 
ایسـتادگی در برابر فشـارهای امریکا را در توافق موشکی با ایران 
می داند. قهرمان پور مسـئله دیگر میان ایـران و اروپـا را راه اندازی 

سـازوکار ویژه مالی )SPV( برشـمرد و یادآور شـد: در این بحث 
کـه سـازوکار ویـژه مالی شـامل همه ابعـاد و کالاها می شـود یا 
فقـط شـامل کالاهایی کـه بشردوسـتانه دارند، ابهاماتـی وجود 
دارد. در حالـی کـه بـه نظر می رسـد برخـی از مقامـات اروپایی 
معتقدنـد که ایـن کانال مختص به خرید دارو و غذا باشـد، ایران 
نمی خواهـد این سـازوکار صرفا منـوط به این نوع کالاها باشـد. 
هم چنین ایـران نمی خواهد آزادی عملش در این سـازوکار برای 
برداشـت های مالی و همچنین نقل و انتقال پولی محدود باشـد.
* مهـار ایـران جزو سیاسـت های دائمی کاخ سـفید 

بوده اسـت 
وی در پاسـخ بـه ایـن سـوال که ایـالات متحده تا چـه اندازه 
توانسـته اروپـا را در سیاسـت های منطقه ای ایران بـا خود همراه 
کنـد؟ بیـان کرد: نکتـه مهمی که بایـد به آن اشـاره کنـم، این 
اسـت که ایران تنها مسـئله امریکا در خاورمیانه نیسـت. ایالات 
متحده در خاورمیانه مسـائل متعددی همچون امنیت اسرائیل، 
مسـئله دو دولتـی در فلسـطین، سـوریه، عـراق، یمـن، کردها 
و... را هـم دارد و ایـران هـم یکـی از ایـن موضوعـات اسـت ولی 
طبیعی اسـت که وزن این مسـائل یکی نیسـت.این نویسـنده و 
مترجـم در حـوزه امنیت بین الملل با بیـان اینکه ایـران یکی از 
موضوعات مهم امریکا در خاورمیانه هسـت ولی موضوع شـماره 

یک واشـنگتن نیسـت، گفت: مهمترین دغدغه ایـالات متحده 
در خاورمیانـه، امنیـت اسـرائیل اسـت امـا بـا توج به نفـوذ لابی 
یهـودی در سـاختارهای امریـکا، مهـار ایران جزو سیاسـت های 
دائمـی کاخ سـفید بوده اسـت کـه در دولت های مختلف امریکا 

بـه شـکل های مختلفی دنبال می شـده اسـت.
قهرمان پـور بـا بیـان اینکـه سیاسـت مهـار ایـران در دولت 
ترامپ شـکل تهاجمی تری به خود گرفته اسـت، اظهار داشـت: 
بـا تهاجمی تر شـدن رویکرد کاخ سـفید علیه ایـران، اختلافات 
اروپـا و امریـکا دربـاره کشـورمان هـم افزایـش یافتـه اسـت که 
بـه خاطـر وضعیـت خـاص خاورمیانه و ضعـف درونـی اتحادیه 
اروپـا اسـت. بحران سـوریه موجب شـده تـا اتحادیه اروپـا در دو 
مسـئله آوارگان و تروریسـم به شدت آسـیب پذیر شود بنابراین 
اروپایی هـا بـه هـر دری می زننـد تـا این مسـائل حل شـود.وی 
ادامـه داد: یکـی از بازیگرانـی کـه می توانـد به اروپـا کمک کند، 
ایـران اسـت. به عبارت دیگر، نقـش ایـران در خاورمیانه آنچنان 
برجسـته اسـت که اروپا نمی تواند تهران را نادیده بگیرد یا آنکه 
ایـن نادیده انگاری موجب صرف هزینه های بیشـتری بـرای اروپا 

می شـود.
* بحران هـای خاورمیانـه عامـل اساسـی در حفـظ 

برجـام از سـوی اروپایی هاسـت
ایـن پژوهشـگر مسـائل بین الملـل بـا بیـان اینکه مسـئله 
مهاجـران و آوارگان سـوری بـرای اروپـا بـه یک بحران اساسـی 
تبدیـل شـده اسـت، تصریح کـرد: مسـئله آوارگان شـکاف ها و 
اختلافـات در میـان کشـورهای شـرقی و غربی اروپـا و حتی در 
درون کشـورهای اروپایـی افزایش داده، راسـت افراطی را تقویت 
کرده و آرایش سیاسـی را برهم زده اسـت. همچنین این مسئله، 
موجـب تقویت مخالفـان اتحادیـه اروپـا در کشـورهای اروپایی 
شـده اسـت. برگزیـت یکـی از نمودهـای این اختلافات اسـت و 
جنبش هـای دیگـری مانند در فرانسـه و آلمـان برای خـروج از 
اتحادیـه اروپـا در حـال رشـد یافتـن اسـت.قهرمان پور با تاکید 
بـر اینکه یک عامـل اساسـی در تلاش هـای اتحادیه اروپـا برای 
حفـظ برجـام، نشـات گرفتـه از نگرانـی اروپایی هـا از تنش ها و 
بحران هـای خاورمیانـه اسـت، خاطرنشـان کرد: ایـالات متحده 
از نظـر جغرافیایـی دور از خاورمیانه اسـت ولی اتحادیـه اروپا در 
نزدیکـی منطقه غرب آسـیا اسـت و هـر بحرانـی در خاورمیانه 
سـریعا در اتحادیـه اروپـا اثـر می گـذارد.وی افـزود: اروپایی هـا 
حتما درخصـوص ایران مقاومت های بیشـتری در مقابل امریکا 
داشـته اند ولـی ایـن مقاومـت هـم سـقف معینـی دارد کـه در 
چارچـوب روابـط فراآتلانتیکی معنا می یابد یعنـی اتحادیه اروپا 

بـه خاطـر ایـران وارد چالـش عمده بـا امریکا نمی شـود.

قهرمان پورتحلیلگر مسائل سیاست خارجی :

اروپا نمی تواند نقش ایران در خاورمیانه را نادیده بگیرد
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خويشتن را با ] اجتناب از[ 
آنچه از ديگران ناخوش مى دارى 

 ادب كن 

سه شنبه - 9بهمن ماه 1397- سال بیست و یکم - شماره  4741

رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان قم گفت: به مناسبت دهه فجر و چهلمین 
سالگرد پیروزی انقلاب اسلامی، 32 طرح کشاورزی با اعتباری بیش از 121 میلیارد 

تومان و ایجاد اشتغال برای 471 تن در این استان به بهره برداری می رسد. 
محمد رضا طلایی روز دوشنبه در گفت و گو با خبرنگاران بیان کرد: این طرح های 
در بخش بهبود تولیدات دامی، آب و خاک، بهبود تولیدات گیاهی، شیلات و امور آبزیان و 
مدیریت صنایع می باشد.وی افزود: آیین بهره برداری از این طرح ها و تقدیر از برگزیدگان 
حوزه کشاورزی قم در سطح ملی و استانی روز بیست و چهارم بهمن ماه جاری به صورت 
همزمان برگزار می شود.وی ادامه داد: اعتبارات هزینه شده در این 32 طرح از محل 
دولتی، تسهیلات بانکی و آورده متقاضیان تامین شده است و می تواند نقش مهمی در 
توسعه اقتصادی استان داشته باشد.طلایی در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به 
دستاوردهای بخش کشاورزی پس از پیروزی انقلاب اسلامی گفت: در قبل از انقلاب، 
ایران بزرگترین واردکننده محصولات راهبردی کشاورزی همچون گندم بود اما امروز در 
تولید این محصولات به خودکفایی رسیده ایم و می توانیم مازاد نیاز کشور را صادر کنیم.

وی ادامه داد: قبل از پیروزی انقلاب اسلامی تولید محصولات کشاورزی و دامی و 
همچنین پرورش آبزیان در سطح کشور بسیار محدود بود اما اکنون با وجود محدودیت 
های منابع آبی و تنش های محیطی، محصولات کشاورزی در بخش های مختلف با 
استفاده از علم روز و به صورت صنعتی تولید می شود و می تواند علاوه بر پاسخگویی به 
نیازهای داخلی برای کشور آورده اقتصادی داشته باشد.وی ادامه داد: پیش از انقلاب در 
استان هایی مانند قم چیزی به عنوان آبیاری تحت فشار وجود نداشت اما اکنون بیش از 
23 هزار هکتار از زمین های کشاورزی این استان با استفاده از روش های نوین آبیاری می 
شود.رئیس سازمان جهاد کشاورزی قم گفت: کشور امروز در تولید محصولات راهبردی 
کشاورزی همچون گندم و شکر خودکفا شده است و دشمنان توانایی تهدید کردن امنیت 
غذایی مردم ایران را ندارند، در حالی که پیش از انقلاب بسیاری از نیازهای غذایی مردم 
وارداتی بود.وی افزود: اکنون با حمایت های دولتی استفاده از روش های نوین آبیاری 
در میان کشاورزان معمول شده است در حالی که قبل از انقلاب چنین حمایت هایی از 

کشاورز وجود نداشت.

رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان قم:

32 طرح کشاورزی در قم افتتاح می شود 

معاون سیاسی امنیتی و اجتماعی 
استانداری قم گفت: بهره مندی عادلانه 
و یکسان روستاییان از خدمات مختلف از 
برکت های انقلاب اسلامی است، از این 
رو روستاهای استان باید به مرکزی برای 

تولید ثروت تبدیل شوند. 
سید محمد رضا هاشمی روز دوشنبه 
در نشست هم اندیشی با اعضای شورای 
خلجستان  بخش  دهیاران  و  اسلامی 
قاهان  دهستان  شهدای  حسینیه  در 
این بخش اظهار داشت:  ظرفیت های 
اقتصادی بالقوه ای در روستاها وجود دارد 

که باید با تدبیر، به بالفعل تبدیل شود.
وی بیان داشت: اشتغال زایی برای 
روستاییان فقط احداث و توسعه شهرک 
چراکه  نیست،  صنعتی  نواحی  و  ها 
مهاجرت و حاشیه نشینی را به دنبال دارد. 
هاشمی همچنین با بیان اینکه خالی 
شدن روستاها از سکنه به بروز آسیب 

های فرهنگی و اجتماعی ناگواری منجر 
خواهد شد، گفت: در حال حاضر تغییر 
کاربری باغ ها و تبدیل آن به ویلا علاوه 
بر خسارت هایی که به حوزه کشاورزی 
و دامداری وارد می کند، دغدغه های 

فرهنگی بسیاری را نیز ایجاد کرده است.
معاون استاندار قم در عین حال بوم 
های  روش  از  را  گردشگری  و  گردی 
مفید و موثر برای کارآفرینی در مناطق 
روستایی عنوان کرد و افزود: هیچ گونه 
مخالفتی برای ورود گردشگران به روستاها 
وجود ندارد ولی باید بسترهای لازم را نیز 

ایجاد کنیم.
نفوس  عمومی  سرشماری  طبق 
دارای  قم   ،1395 سال  در  مسکن  و 
127 روستا با جمعیت بالای 20 خانوار 
است، جمعیت ساکن مناطق روستایی 
این استان بیش از 55 هزار و 865 تن 
است که در قالب 17 هزار و 385 خانوار 

زندگی می کنند.وی همچنین با اشاره به 
رویکرد و توجه جدی مسئولان نظام به 
رفع مشکلات بیکاری و معیشتی اهالی 
مجلس  مصوبه  طبق  گفت:  روستاها 
شورای اسلامی و موافقت رهبر معظم 
انقلاب از محل صندوق توسعه ملی 60 
هزار میلیارد ریال اعتبار برای پرداخت 
تسهیلات اشتغال روستایی با نرخ سود 6 

درصد تخصیص داده شد.
وی با بیان اینکه 60 هزار میلیارد ریال 
نیز از طریق چهار بانک عامل به این امر 
اختصاص یافت  و به همین علت در دوران 
طلایی اقتصاد روستایی قرار داریم، گفت: 
قم در سال جاری 820 میلیارد ریال از این 

اعتبار را جذب کرد.
معاون استاندار قم در بخش دیگری 
از سخنان خود قم را خاستگاه انقلاب 
اسلامی، حوزه های علمیه و مرجعیت 
دانست و گفت: این استان باید در تدارک 

و برپایی آیین ها و جشن های چهلمین 
سالگرد انقلاب برای سایر نقاط کشور الگو 

باشد.
وی خاطرنشان کرد: در طی چهار 
ای  بهانه  هر  به  دشمن  گذشته  دهه 
تلاش داشته انقلاب را از مسیر اصلی 
خود منحرف کند، ولی با روشنگری های 
حضرت امام )ره( و رهبر معظم انقلاب 

ناکام مانده است.
هاشمی تصریح کرد: انقلاب اسلامی 
در عرصه های گوناگون فرهنگی، اجتماعی 
و عمرانی دستاوردهای ارزشمندی داشته 
و الگوی کاملی برای کشورها و ملت های 
آزادیخواه و ظلم ستیز جهان به شمار می 

آید.
با ترویج  انقلاب اسلامی  افزود:  وی 
فرهنگ ناب اسلامی به جهان صادر شد 
و اکنون فقط متعلق به مردم نیست، بلکه 

به همه دنیای اسلام تعلق دارد.

معاون سیاسی امنیتی و اجتماعی استانداری قم: 

روستاهای قم به مرکزی برای تولید ثروت تبدیل شوند 

استاندار قم با تاکید بر لزوم اقدام به موقع مدیران برای 
تامین نیاز برق استان، تصریح کرد: با تمهید زیر ساخت 
های لازم در تابستان سال 98 باید قطعی برق به حداقل 

برسد. 
بهرام سرمست در دیدار با مدیران وزارت نیرو درقم 
برنامه ریزی عملیاتی برای تامین انرژی مورد نیاز استان را 
ضروری دانست و افزود: زیرساخت های تامین برق برای 
زمان اوج مصرف فراهم شود.وی با تاکید بر لزوم فرهنگ 
سازی برای استفاده از انرژی های پاک، خاطرنشان کرد: 
با توجه به بازدهی برق تولیدی از پنل های خورشیدی و 
ویژگی های قم در بهره مندی از روزهای آفتابی باید برای 

توسعه این صنعت در استان کار شود.
سرمست همچنین با بیان ضرورت پیش بینی صحیح 
اعتبارات در سال آینده، دستگاه های متولی امور زیر 
ساختی استان را موظف کرد، برای جذب بودجه اهتمام 

خود را بکار گیرند.
وی ماموریت اصلی مدیران در استان را خدمت رسانی 
به مردم عنوان و اظهار کرد: جهت جلب رضایت و تامین 

رفاه مردم زیرساخت های لازم باید فراهم شود.
وی ادامه داد: کارنامه هر مدیر ارزیابی توانمندیهای 
اوست و مدیری موفق است که با تکیه بر ظرفیت هایش 

کارها را بصورت برنامه محور پیش ببرد.
استاندار قم با بیان اینکه تعامل و همکاری، اصلی مهم 
برای توفیق در کارهاست، اضافه کرد: در سایه همدلی و 

روح همکاری تهدید ها به فرصت تبدیل می شود.
سرمست همچنین با اشاره به افزایش میزان بارندگی 
در سال جاری افزود: با این حال لازم است تا در زمینه 
حل مسائل مربوط به فاضلاب و نیز تفکیک منابع آبیاری 

و آب شرب در شهر و روستا اقدام عاجل صورت گیرد.
در این دیدار مدیران شرکت های توزیع برق منطقه 

ای قم، آب منطقه ای قم، نیروگاه حرارتی تولید برق قم، 
شرکت بازار برق پراکنده قم، آب و فاضلاب شهری و 
روستایی و مدیر انتقال نیروی برق قم در مورد مجموعه 

تحت مدیریت خود گزارش ارائه دادند.
استاندار قم با تعدادی از شهروندان قمی دیدار و ضمن 
دریافت مشکلات ایشان، دستورات لازم برای رفع آنها را 
صادر نمود.وی همچنین با بیان اینکه خدمت به مردم 
مهمترین وظیفه دولت است اظهار داشت: سرعت بخشی 
به رسیدگی به درخواست های مراجعین و استفاده از 
ابزارهای قانونی برای حل مشکلات مردم در دستور کار 

دستگاه های اجرایی استان است.
متقاضیان ملاقات با استاندار قم می توانند با مراجعه 
به دفتر سامانه الکترونیکی ارتباط مردم و دولت »سامد« 
واقع در استانداری قم و یا تماس با شماره 111، درخواست 

خود جهت ملاقات با استاندار را ارائه دهند.

استاندار قم: 

نیم نگاهقطعی برق در تابستان 98 باید به حداقل برسد 

نامحـرمانه
آیت الله جوادی آملی: حمله به سفارت  خلاف دستور دین است

آیت الله جوادی آملی با بیان اینکه نباید سیاست های دنیایی را به حج ارتباط داد، گفت: هرگز نباید 
اقداماتی مانند حمله به سفارت عربستان صورت پذیرد، این کار خلاف دستور دین استآیت الله جوادی 
آملی در  دیدار دست اندر کاران حج  در سخنانی اظهار داشت: مشکلات پیرامون برگزاری حج از چند 
جنبه قابل بررسی و حل شدن است که در این مسیر ابتدا باید از خودمان شروع کنیم.به گزارش شفقنا، 
او با تاکید بر رعایت احترام در عرصه بین الملل، عنوان کرد: حج بالذاته یک حرکت سیاسی است، اما نباید 
سیاست های دنیایی را به حج ارتباط داد، هرگز نباید اقداماتی مانند حمله به سفارت عربستان صورت 
پذیرد، این کار خلاف دستور دین است، نباید انتظار داشت چنین حرکاتی انجام پذیرد و در مقابل، آن ها 
حرکتی انجام ندهند! اگر کسی در عرصه بین الملل احترام می خواهد، باید به دیگران احترام بگذارد. آیت 
الله جوادی آملی با اشاره به عدم موافقت آل سعود در برگزاری دعای کمیل به بهانه خطرات امنیتی، 
تاکید کرد: شما وظیفه دارید محققانه و با لبخند به طرف سعودی بفهمانید که ریشه ناامنی، داعش و 
تکفیری خود آن ها هستند، آن ها باید بدانند که همه جهان اسلام می داند که علاوه بر جنایاتی مانند 

جریان خاشقچی و امثال ذلک، داعش و تکفیری را نیز خود آن ها می پرورانند.

بارش ها سه برابر شد
ارتفاع کل ریزش های جوی از اول مهر تا ششم بهمن ماه سال آبی 98-97 به 127 میلیمتر رسید 
و به این ترتیب، میزان بارندگی ها نسبت به مدت مشابه پارسال سه برابر افزایش یافت.آمارهای شرکت 
مدیریت منابع آب ایران حاکی از این است که میانگین بارش های اول مهرماه تا ششم بهمن ماه سال 
آبی گذشته 42 میلیمتر بود که امسال 203 درصد رشد را تجربه کرد.همچنین میانگین دوره مشابه دراز 
مدت )50 سال گذشته( 106 میلیمتر بود که به این ترتیب، بارندگی های امسال نسبت به دوره دراز 
مدت نیز 19 درصد رشد داشته است.به طور کلی، ایران دارای 6 حوضه آبریز اصلی شامل »دریای خزر«، 
»خلیج فارس و دریای عمان«، »دریاچه ارومیه«، »فلات مرکزی«، »مرزی شرق« و »قره قوم« است.در 
چهار ماه و هشت روزی که از سال آبی جاری گذشته است، حوضه »مرزی شرق« با 554 درصد رشد، 
بیشترین افزایش بارندگی ها را داشت و از 2 میلیمتر در سال آبی گذشته به 14.4 میلیمتر رسید.پس از 
آن، حوضه »قره قوم« بیشترین رشد بارندگی را داشت و بارش ها در این حوضه آبریز از 16 میلیمتر در 

فاصله زمانی اول مهر تا ششم بهمن ماه، با 365 درصد رشد به 75 میلیمتر رسید.

ظریف :استعفا نداده ام
وزیر امور خارجه تمامی اخبار در رسانه ها و فضای مجازی درمورد استعفای خود را نادرست اعلام 
کرد و گفت: برخی ادعا کردند که به خاطر فشارهای بیرونی برای خروج ایران از برجام استعفا داده ام، در 
حالی که این موضوعات اصلا مطرح نیست و این مباحث را تکذیب می کنم.»محمدجواد ظریف« روز- 
دوشنبه- در واکنش به ادعای برخی افراد در فضای مجازی مبنی بر خروج ایران از برجام و استعفای وی 
اظهارداشت: هر خبری که در سه ماه گذشته مبنی بر استعفای من در رسانه ها و فضای مجازی مطرح 
شده است را تکذیب می کنم.وزیر امور خارجه ادامه داد: برخی هم ادعا کردند که به خاطر فشارهای 
بیرونی برای خروج ایران از برجام استعفا دادم، در حالی که این موضوعات اصلا مطرح نیست لذا این 
مباحث را هم تکذیب می کنم.در جریان سفر وزیر امور خارجه به هند شایعاتی مبنی بر استعفای ظریف 
به دلیل خروج از برجام در فضای مجازی منتشر شد، نخستین بار سردبیر یکی از سایت ها در توییتر 
خود نوشت: »شنیده هایی فراتر از شنیده، حکایت از استعفای محمدجواد ظریف دارد که دو روز پیش 
تقدیم رییس جمهوری کرده است.« اما این شایعه با توئیتی از سوی محمود واعظی رییس دفتر رییس 

 جمهوری تکذیب شد.

منشأ بوی بد در تهران کشف شد؟
مدیرکل حفاظت محیط زیست استان تهران با اشاره به انتشار بویی شبیه به بوی نامطبوع تهران طی 
سال های گذشته در اصفهان، گفت: در آن زمان یک بار بوی نامطبوعی در شهر منتشر شد که متوجه 
شدیم منبع انتشار آن یک تریلی بوده که ته مانده یک بشکه گاز مرکاپتان را روی زمین خالی کرده 
است. با این وجود حتی وقتی خاک آن نقطه را جابه جا کردیم باز هم بو برطرف نشد.کیومرث کلانتری 
در جلسه کمیسیون سلامت شورای اسلامی شهر تهران که با هدف بررسی انتشار بوی نامطبوع چند 
هفته پیش در تهران برگزار شد اظهارداشت: این موضوع را با شرکت گاز در میان گذاشتیم اما مسئولان 
شرکت گاز قبول نکردند که ممکن است در تهران هم مشابه اصفهان دلیل انتشار بوی نامطبوع، گاز 
مرکاپتان باشد.کلانتری تاکید کرد: تنها دو احتمال برای منشأ بوی نامطبوع اخیر تهران می تواند وجود 

داشته باشد که یکی از آن ها انتشار گاز مرکاپتان و دیگری ترکیدگی لوله فاضلاب است.
 

کد دستوری جدید برای استعلام »بسته حمایتی«
معاون اداری مالی سازمان تأمین اجتماعی کددستوری #9*142* را نیز علاوه بر کددستوری قبلی 
)#8*142*( جهت استعلام بسته های حمایتی اعلام کرد.اردلان در گفتگو با ایسنا، با بیان اینکه سامانه 
1420 و کد دستوری #8*142* آماده پاسخگویی به سوالات بیمه شدگان برای دریافت بسته حمایتی 
است گفت: سامانه #9*142* نیز پاسخگوی سوالات است.وی افزود: این کد دستوری جدید مربوط به 
استعلام مشمولان سبد از بیمه شده تامین اجتماعی، دریافت بسته از صندوق بازنشستگی کشوری، عدم 
دریافت شماره حساب یارانه، تعلق نگرفتن یارانه، در انتظار پرداخت بسته کارمندان دولت، دریافت بسته 
از بازنشستگی فولاد، دریافت بسته از بنیاد شهید، دریافت بسته از بازنشستگی تامین اجتماعی، دریافت 
بسته از آموزش و پرورش، دریافت بسته از بازنشستگی نیرو های مسلح، دریافت بسته از کمیته امداد، 

دریافت بسته از بهزیستی و درآمد ماهیانه خانوار که بیش از مصوبه است، می شود.

دستگیری باند اخلالگر در صنعت پلاستیک
سربازان گمنام امام زمان )عج( در استان آذربایجان شرقی شبکه سازمان یافته اخلال در حوزه 
صنعت پلاستیک را متلاشی کردند. به گزارش  پایگاه اطلاع رسانی وزارت اطلاعات، این شبکه با تشکیل 
شرکت های تعاونی، سهمیه ویژه واحد های تولیدی را به دلالان و شرکت های بازرگانی می فروختند 
و تولیدکنندگان ناچار به خرید مواد اولیه خود با قیمت گزاف از بازار سیاه می شدند. فروش 146 هزار 
تن مواد اولیه پتروشیمی به ارزش 5800 میلیارد ریال به دلالان بخشی از فعالیت سه ساله شبکه اخلال 
در صنعت پلاستیک بوده است.وزارت اطلاعات در این زمینه 2 متهم اصلی را به اتهام اخلال در نظام 

اقتصادی کشور دستگیر و با حکم قضایی بازداشت کرد و 7 نفر نیز احضار شدند.

CFT تکذیب اظهارات منتسب به شمخانی در خصوص
مرکز ارتباطات و اطلاع رسانی دبیرخانه شورای عالی امنیت ملی با انتشار اطلاعیه ای اعلام کرد: اخبار 
و مواضع شورای عالی امنیت ملی و دبیر این شورا صرفاً از سوی ایشان و یا سخنگوی این نهاد اعلام 
می شود.مرکز ارتباطات و اطلاع رسانی دبیرخانه شورای عالی امنیت ملی در ادامه این اطلاعیه افزود: 
هرگونه اطلاع رسانی خارج از مسیر ذکر شده ضمن آن که مورد تأیید نیست، اقدامی خلاف قانون 
محسوب می شود.لازم به ذکر است یکی از نمایندگان مجلس شورای اسلامی اخیراً در اقدامی غیر 

معمول اقدام به انتشار نقل قولی از دریابان شمخانی در مورد لایحهCFT کرده بود.

نمکی به عنوان وزیر بهداشت معرفی شد
یک عضو هیات رییسه مجلس شورای اسلامی از معرفی سعید نمکی به عنوان وزیر بهداشت 
خبر داد.علی اصغر یوسف نژاد در جلسه علنی دیروز مجلس نامه معرفی سعید نمکی را به عنوان 
وزیر پیشنهادی بهداشت دولت را به شرح زیر قرائت کرد:جناب آقای علی لاریجانی رئیس مجلسدر 
اجرای اصل 133 قانون اساسی سعید نمکی وزیر پیشنهادی بهداشت برای رأی اعتماد معرفی می شود.

مشخصات، سوابق و برنامه های ایشان نیز ارسال شده است.«علی لاریجانی رئیس مجلس در این باره 
گفت: بیوگرافی و برنامه های آقای نمکی در بین نمایندگان تکثیر شود تا ایشان هفته آینده برای رأی 

اعتماد به مجلس بیاید.

سردار نقدی: آمریکا ۵۰ میلیون گرسنه دارد
معاون فرهنگی سپاه گفت: ثروتمندترین کشور دنیا که آمریکاست، 50 میلیون گرسنه دارد و 
بسیاری در شهرک های چادرنشین زندگی می کنند. سردار نقدی ادامه داد: به حمدالله ملت ما در این 
40 توانسته آمریکا را به زیر بکشد. آمریکا در شاخص های قدرت سقوط کرده است. کشور ما در تمام 
شاخص ها در این 40 سال صعود کرده و پیشرفت داشته است. در این مدت یک لحظه بدون مزاحمت 

را نگذرانده و تحت تحریم بودیم. ملت ایستاده و بر مواضع خود پافشاری می کند.

تایید حکم حبس ابد برای رهبر شیعیان مخالف بحرین 
دادگاه کیفری بحرین روز- دوشنبه- حکم حبس ابد رهبر شیعیان مخالف بحرین و دو نفر از 
معاونانش را تایید کرد.به گزارش ایلنا به نقل از رأی الیوم، دادگاه کیفری بحرین امروز -دوشنبه- برای 
»علی سلمان« رهبر شیعیان مخالف و دبیرکل جمعیت الوفاق بحرین و همچنین »حسن سلطان« و 
»علی الاسود« از اعضای این جمعیت حکم حبس ابد را صادر کرد.حکم صادره قطعی و نهایی است و 
امکان اعتراض به آن وجود ندارد.سلمان و دو نفر از معاونانش به اتهام جاسوسی برای دولت قطر و افشای 

اسرار نظامی محکوم شدند.

کودتا و توطئه ی آمریکا در ونزوئلا کاریکاتور

محمدعلى رجبى

معاون برنامه ریزی و سرمایه انسانی شهرداری قم :

هزینه اداره شهر سال آینده
 تا ۵۰ درصد بیشتر می شود 

معاون برنامه ریزی و سرمایه انسانی شهرداری قم گفت: دفترچه تعرفه 
عوارض شهرداری قم در سال 98 بیش از 15 درصد افزایش پیدا نمی کند، 
در حالی که تورم نقطه به نقطه و هزینه اداره شهر سال آینده تا 50 درصد 
بیشتر می شود.محسن رنجبر در هفتاد و هشتمین جلسه رسمی و علنی 
شورای شهر که در سالن جلسات ساختمان شهید باکری برگزار شد، اظهار 
داشت: باید برای جبران کسری درآمد شهرداری در سال 98 تدبیر درستی 
اندیشیده شود.وی با اشاره به لایحه اصلاح اخذ مجوز و تعرفه بهای عوارض 
سال 98 شهرداری قم ابراز کرد: ماهیت تغییرات دفترچه عوارض سال 98 
شهرداری قم به نفع مردم بوده و سعی شده از تحمیل هزینه های اضافی به 
شهروندان خودداری شود.معاون برنامه ریزی و سرمایه انسانی شهرداری قم 
با تأکید بر لایحه اصلاح اخذ مجوز و تعرفه بهای عوارض سال 98 شهرداری 
قم عنوان کرد: تعرفه عوارض شهرداری قم در سال 98 بیش از 15 درصد 
افزایش پیدا نمی کند، در حالی که تورم نقطه به نقطه و هزینه اداره شهر در 
سال 98 تا 50 درصد بیشتر می شود.رنجبر لایحه اصلاح اخذ مجوز و تعرفه 
بهای عوارض سال 98 شهرداری قم را مورد توجه قرار داد و تأکید کرد: اگر 
درآمدهای شهرداری متناسب با افزایش هزینه ها بیشتر نشود شهرداری 
مجبور خواهد بود عوارض کمتری از مردم دریافت و خدمات کمتری نیز 
به شهروندان ارائه دهد.معاون برنامه ریزی و سرمایه انسانی شهرداری قم 
خاطرنشان کرد: کاهش درآمدهای شهرداری قم در سال 98 توسعه شهر 
را با چالش جدی روبه رو می کند، شهرداری قم در زمینه دفترچه تعرفه 
عوارض سال 98 به هیچ عنوان هم راستا و متناسب با تورم پیش بینی شده 
حرکت نکرده و سعی شده کسری درآمد سال آینده از محلی غیر از جیب 
شهروندان تأمین شود.مدیرکل تشخیص و وصول درآمد شهرداری قم نیز با 
تأکید بر لایحه اصلاح اخذ مجوز و تعرفه بهای عوارض سال 98 شهرداری 
قم اضافه کرد: در بافت های فرسوده عملًا هزینه ای در صدور پروانه دریافت 
نشده و صرفاً در مبحث تراکم 50 درصد به صورت اقساطی از شهروندان 

دریافت می شود که عملًا هزینه سنگینی به شهروندان تحمیل نمی کند.
 

معاون فنی و عمرانی شهردار قم:

تمرکز منابع مالی شهرداری
 بر تامین پروژه مترو است

معاون فنی و عمرانی شهردار قم گفت: امکان آغاز خط دوم وجود دارد و 
به پول امروز بالای 4 هزار میلیارد تومان بودجه نیاز دارد و برای شهری که 
کل بودجه آن حدود 2 هزار میلیارد تومان است سنگین بوده و به همین 

خاطر تمرکز بر خط اول مترو است.
علیرضا قاری قرآن ، با تاکید بر اینکه خط اول مترو تمرکز بودجه ای 
شهرداری است، اظهار کرد: امسال هیچ پروژه  فاینانسی انجام نشده و نکته 
مهم آن ارتباط با کشورهای دیگر است؛ امکان آغاز خط دوم وجود دارد و 
به پول امروز بالای 4 هزار میلیارد تومان بودجه نیاز دارد و برای شهری که 
کل بودجه آن حدود 2 هزار میلیارد تومان است سنگین بوده و به همین 
خاطر تمرکز بر خط اول مترو است.وی ضمن ابراز امیدواری برای اینکه در 
آینده با تخصیص منابع شاهد آغاز عملیات اجرایی خط دوم مترو هم باشیم، 
خاطرنشان کرد: خط دوم مترو از پردیسان شروع شده و از شهرک قدس، 
شهید صدوقی، بلوار امین، حرم مطهر و چهارراه بازار عبور می کند.معاون 
شهردار قم خاطرنشان کرد: باقی مسیر پروژه تا فرهنگیان منوط به مصوبه 
شورای ترافیک کشور است مجموعا پروژه 15 تا 18 کیلومتر طول دارد که 
مطالعات آن تکمیل است و آماده اخذ پیمانکار اما نیازمند تامین منابع مالی 
هستیم.وی اذعان کرد: شورای ترافیک کشور مرجع تصویب خطوط مترو 
است و طبق ظرفیت شهر و خطوط دیگر مصوبه اجرای خطوط جدید را 
می دهد؛ در شرایط فعلی با توجه به اینکه خط اول و دوم مترو قم به نتیجه 
نرسیده، خط سوم قابل طرح نیست؛ البته خط اول و دوم اولویت شهر است 
و به نظر مدهای دیگر حمل ونقلی جایگزینی برای خط سوم مترو قم باشد؛ 
مطالعات طرح جامع حمل و نقل شهر قم در حال انجام است و طی آن 

تصمیم  برای شرایط حمل و نقل آینده خواهد شد.

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم  خبرداد

تولید سالیانه ۱،۵ میلیون گلدان گل 
در مرکز تولید گل و گیاهان زینتی 

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم از تولید سالیانه 
1.5 میلیون گلدان گل در مرکز تولید گل و گیاهان زینتی شهر خبر داد.

 پیام جوادیان با اشاره به اقدامات انجام شده برای احداث مرکز آموزش، 
تحقیقات و تولید گل ها گیاهان زینتی شهر قم اظهار کرد: در سال های 
اخیر یکی از نیازهای فضای سبز شهر قم که به جد به آن توجه شده تنوع 
بخشی به فضاهای شهری بوده که با استفاده از گل ها و گیاهان زینتی انجام 
شده است.وی با بیان اینکه در همین راستا مرکز آموزش، تحقیقات و تولید 
گل ها و گیاهان زینتی شهر قم به مساحت 8،5 هکتار در حال احداث است، 
افزود:  این مرکز در بخش انتهایی بوستان غدیر واقع شده که 6 هزار مترمربع 
شامل گلخانه سالانه یک میلیون و 500 هزار گلدان گل تولید می شود.وی 
گفت:  گونه هایی در این مرکز تولید می شود که بخش خصوصی تولید 
نکرده یا قیمت آن بسیار گران است و از این نظر تولید آنها برای سازمان به 
صرفه بوده و می تواند در بخش های مختلف به کار گرفته شود.وی با اشاره 
به محل استفاده این گیاهان زینتی بیان کرد:  این گل ها و گیاهان زینتی 

به صورت رایگان تحویل مناطق می شود تا کاشت در شهر صورت گیرد.

مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم :

تمام تیم مدیریت شهری باید هماهنگ 
امر اطلاع رسانی را پیش  ببرند

مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم گفت: رویکرد جدی 
پیشبرد فعالیت ها در کنار هم در روابط عمومی شهرداری وجود دارد و این 

زمینه باید در تمام مجموعه تیم مدیریت شهری تسری پیدا کند.
مهدی کلانترزاده در دیدار مدیران و مسئولین روابط عمومی سازمان ها و 
مناطق هشتگانه شهرداری قم، با اشاره به گستره بالای خدمات شهرداری ها 
اظهار کرد: تاکید شهردار در حوزه روابط عمومی بر این است که کاری 
منسجم و یکپارچه صورت گیرد.وی با اشاره به ظرفیت های عظیم مذهبی، 
علمی، دینی و انقلابی و معنوی قم تصریح کرد: ما به دنبال همکاری و 
هماهنگی هستیم و دست یاری به سوی تمام فعالان حوزه شهری دراز 
می کنیم تا بتوانیم کم و کاستی ها را پوشانده و خدمت ویژه ای به مردم ارائه 
کنیم.مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم با تاکید بر اینکه باید 
تمام مجموعه  شهرداری به عنوان یک تیم واحد در کنار هم اولویت خدمت 
به مردم را در دستور کار خود داشته باشند، خاطرنشان کرد: رویکرد جدی 
پیشبرد فعالیت ها در کنار هم در روابط عمومی شهرداری وجود دارد و این 

زمینه باید در تمام مجموعه تیم مدیریت شهری تسری پیدا کند.

 مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم :

خط 3۰۰ تنی پردازش و تبدیل 
پسماند سایت البرز فعال می شود

مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم از فعال سازی خط 
300 تنی پردازش پسماند سایت البرز در آینده نزدیک خبر داد.

سیدعبدالله میر ابراهیمی با اشاره به اقداماتی که در سایت مدیریت 
پسماند البرز برای جمع آوری، پردازش، دفع و دفن پسماند صورت می گیرد، 
اظهار کرد: یکی از فعالیت هایی که در چرخه مدیریت پسماند صورت 
می گیرد این است که پسماندی که جمع آوری می شود برای اینکه استفاده 
شود مورد پردازش قرار می گیرد.وی با بیان اینکه پسماندهای جمع آوری 
شده از سطح شهر به پسماند ارگانیک و ارزشمند اقتصادی و غیر ارزشمند 
اقتصادی پردازش و تقسیم بندی می شود، اذعان کرد: در حال حاضر 
مجموعه 300 تنی با اعتبار حدود 3.5 میلیارد تومان با هزینه یک میلیارد 
تومانی ابنیه فعال شده که 95 درصد پیشرفت داره و  بزودی بهره برداری 

می شود و دستگاه آن وارد شده و در حال نصب است.

اخبــار

معاون جامعه مدرسین حوزه علمیه قم 
گفت: توسعه دایره وقف و افزایش رقبات 
باید به عنوان یکی از برنامه های اساسی 

سازمان اوقاف مورد توجه قرار گیرد.
آیت الله سید هاشم حسینی بوشهری 
ظهر دیروز در جمع مدیرکل و معاونان 
اوقاف و امور خیریه استان قم اظهار کرد: 
جمهوری  نظام  در  مسئولیت  پذیرش 
اسلامی اهمیت زیادی دارد و سازمان اوقاف 
در این بین، ظرافت و دغدغه مندی بیشتری 
دارد.وی افزود: نکاتی که توسط مدیرکل 
اوقاف استان قم بیان شد نشان دهنده دقت 
و اهمیتی است که در مسئله وقف و امور 

خیریه وجود دارد و قابل تقدیر است.
وی عنوان کرد: لازم است الگویی جامع 
و متناسب با زیرساخت ها و نیازها برای 
وقف در قم ایجاد شود همچنین استفاده از 
ظرفیت تبلیغی روحانیون در مناسبت های 
گوناگون، می تواند دایره وقف را گسترده تر 
اقتصادی  به مشکلات  اشاره  با  کند.وی 
روز گفت: اگر مساجد، حوزه های علمیه، 
مراکز آموزشی و دیگر نیازهای مردم از 
محل درآمد وقف اداره شوند، بسیاری از 
مشکلات حل خواهد شد چه بسا که در 
گذشته، زندگی طلاب و بسیاری دیگر 
از امور از محل موقوفات تامین می شد.

حسینی بوشهری خواستار تحولی بنیادین 
و  شد  موقوفات  تعداد  افزایش  روند  در 
افزود: نباید به املاک وقفی موجود بسنده 
کنیم یا اینکه فقط احیای موقوفات تصرف 
شده را در دستور کار قرار دهیم بلکه باید 

برنامه هایی جامع برای توسعه فرهنگ وقف 
و تعداد رقبات داشته باشیم. وی تصریح 
کرد: برگزاری جلسات همفکری با هدف 
هم افزایی میان حوزه علمیه و مجموعه 
تعداد  افزایش  زمینه ساز  می تواند  اوقاف 
از جمله قم  موقوفات در سراسر کشور 
باشد.وی با اشاره به اهمیت عمل بر اساس 
نیت واقفان گفت: لازم است درآمد و عواید 
موقوفات دقیقا بر اساس نیت واقفان هزینه 
شوند و قم باید از این منظور، الگو و نمونه 
باشد.حسینی بوشهری با بیان اینکه رعایت 
حقوق موقوفات، حق الناس است و متولیان 
وقف از جمله سازمان اوقاف باید در این 
زمینه دغدغه مند باشند خاطرنشان کرد: 
باید این فرهنگ را در جامعه نهادینه کرد که 
نمی توان ذره ای از حقوق موقوفات عدول 
کرد وگرنه موجب ورود مال شبهه ناک و 
حرام در زندگی خواهد شد.استاد حوزه 

علمیه قم افزود: امیدواریم در آینده نزدیک 
شاهد پیشرفت امور در دوره جدید مدیریت 
اوقاف استان قم باشیم و تحولی چشمگیر را 

در حوزه وقف شاهد باشیم.
* اعتماد عمومی نسبت به وقف 

افزایش یابد
مدیرکل اوقاف استان قم  نیز دراین 
دیدار گفت: برای افزایش اعتماد عمومی 
نسبت به وقف و فعالیت سازمان اوقاف، 
شفاف سازی همه اقدامات در دستور کار 
قرار دارد.حجت الاسلام والمسلمین عباس 
اسکندری ظهار کرد: پرداختن به مسئله 
وقف و موقوفات، عرصه خطیری است و 
فعالیت در این زمینه اهمیت بسیار و در 
عین حال دشواری های خاص خود را دارد.

وی افزود: دیدار با علما و اساتید برجسته 
حوزوی، با هدف استفاده از رهنمودهای آنها 
صورت می گیرد و این دیدار هم به همین 

دلیل در دستور کار قرار گرفته است.
مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم 
با بیان اینکه ائمه جمعه و اساتید برجسته 
حوزوی می توانند با رهنمودهای خود در 
مجامع عمومی، اهمیت وقف را برای جامعه 
تشریح و تبیین کنند گفت: برخی افراد نگاه 
جامعی به مسئله وقف ندارند در حالیکه از 
نظر شرعی و قانونی، وقف و احیای موقوفات 
و رعایت حقوق آنها ضروری است.وی ادامه 
داد: سازمان اوقاف مسئول اجرای امینانه 
نیت واقفان و امانت دار موقوفات است و باید 
برنامه ای جامع برای این کار داشته باشد 
و مسئولان سازمان هم به دنبال همین 
مسئله هستند.اسکندری با بیان اینکه به 
دنبال خارج کردن همه موقوفات از حالت 
رکود و تبدیل آنها به سرمایه های مولد 
هستیم عنوان کرد: در شرایط حساسی قرار 
داریم و ایران اسلامی با فشارها و تحریم های 
خارجی مواجه است، وقف می تواند در این 
اوضاع گوشه ای از کار را بگیرد و بخشی 
از مشکلات را حل کند.مدیرکل اوقاف و 
امور خیریه استان قم با اشاره به تبلیغات 
وجوهات  و  وقف  علیه  دشمنان  سوء 
شرعی گفت: تبلیغات برای دلسرد کردن 
مردم نسبت به اینگونه امور وجود دارد و 
از سوی دیگر برخی سوء تدبیرها هم بوده 
است بنابراین به دنبال شفاف سازی همه 
فعالیت های سازمان اوقاف هستیم تا اعتماد 
کامل به مجموعه اوقاف و مسئله وقف 
بازگردد و شاهد رونق بیشتر این سنت 

حسنه باشیم.

آیت الله حسینی بوشهری در دیدار مدیرکل اوقاف استان قم:

سازمان اوقاف برنامه ای جامع برای افزایش موقوفات پیاده کند

پیام تسلیت 


